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that time, Mr. McWillie has worked in gambling casinos in
Havana, Cuba, as well as Las Vegas, Nev.
Mr. McWillie has entered under the rules of the committee a

specific request that there be no photographic coverage of his ap-
pearance and no electronic coverage . That means no one is to
photograph or keep lights on or use any tape recorder to record
Mr. McWillie's voice or face . Mr. Chairman, it would be appropri-
ate if an order be entered into that effect .
Mr . PREYER . Pursuant to rule 16 which reads in pertinent part, at

the request of any witness who does not wish to be subjected to
radio, television or still photography coverage, all lenses shall be
covered and all microphones used for coverage turned off.
At this time, the Chair directs that all lenses be covered and that

all microphones be turned off.
Mr. BLAKEY . It would be appropriate at this time, Mr. Chairman,

to call Lewis J. McWillie .
Mr. PREYER. The committee calls Lewis McWillie .

TESTIMONY OF LEWIS MCWILLIE, LAS VEGAS, NEV.

Mr. PREYER. Will you stand and be sworn, Mr. McWillie . Do you
solemnly swear the evidence you are about to give in this hearing
will be the truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God?
Mr. MCWILLIE. Yes, sir.
Mr . PREYER. Mr. McWillie, pursuant to your request, all micro-

phones and lenses, broadcasting equipment, have been cut off.
The Chair recognizes counsel Donald Purdy for questioning of

this witness.
Mr. PURDY. Thank you, Mr. Chairman .
Mr. McWillie, what is your full name and where do you live?
Mr. MCWILLIE . Lewis J. McWillie.
Mr. PURDY. Where do you live?
Mr. MCWILLIE Las Vegas, Nev.
Mr. PURDY. How long have you lived there?
Mr. MCWILLIE . Well, off and on since 1963 .
Mr . PURDY. What is your present occupation?
Mr. MCWILLIE. I work in a gambling house.
Mr. PURDY. Prior to your present employment, where did you

work?
Mr. MCWILLIE. Binion's Horse Shoe Club .
Mr. PURDY. Have you been involved in working in gambling

casinos since you moved to Las Vegas in 1963?
Mr. MCWILLIE . Yes, sir.
Mr . PURDY. For how many years have you been involved in

gambling casinos and gambling operations throughout the country?
Mr. MCWILLIE . I would say 46 years.
Mr. PURDY. In what cities have you been involved in gambling

operations or casinos?
Mr. MCWILLIE. Oh, what cities?
Mr. PURDY. Yes, sir.
Mr . MCWILLIE. In this country?
Mr. PURDY. Or in other countries.
Mr . MCWILLIE . Well, I started off in Memphis, Tenn., and then I

was in Mississippi.
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Mr. PURDY. Approximately when? Please give the years in which
you were in those cities also .
Mr. MCWILLIE . Oh, I would say Memphis, 1932-36 .
Mr. PURDY. What city were you working in gambling casinos

after that?
Mr. MCWILLIE. Prior to that?
Mr. PURDY. After that .
Mr. MCWILLIE. After that?
Mr. PURDY. Subsequent to 1936?
Mr. MCWILLIE . Then I was in Jackson, Miss . after that.
Mr. PURDY. How long were you working and living in Jackson,

Miss.?
Mr. MCWILLIE . Well, a short while, and then in Osyka, Miss .
Mr. PURDY. Were you also involved in gambling there?
Mr. MCWILLIE . Yes sir.
Mr. PURDY. When did you leave there and where did you go?
Mr. MCWILLIE . I left there, lets see, I would say 1939 or 1940 . I

don't know exactly.
Mr . PURDY. What cities did you work in since then?
Mr. MCWILLIE. Dallas .
Mr. PURDY. Were you involved in gambling in Dallas?
Mr. MCWILLIE. I was a dealer there, yes.
Mr. PURDY. During what years did you live in Dallas?
Mr. MCWILLIE. I would say from 1940 to 1958 .
Mr. PURDY. Where did you go after you lived in Dallas?
Mr . MCWILLIE . After I left Dallas?
Mr. PURDY. Yes.
Mr. MCWILLIE. I went to Cuba .
Mr. PURDY. Were you involved in gambling in Cuba?
Mr. MCWILLIE. I managed the Tropicana Night Club .
Mr. PURDY. Were you involved in gambling?
Mr. MCWILLIE. Yes sir.
Mr. PURDY. Subsequent to your work in Cuba, where did you

move to?
Mr. MCWILLIE. Subsequent . That means afterwards?
Mr. PURDY. Yes.
Mr. MCWILLIE . I went to Miami and stayed until the first of

June .
Mr. PURDY. The first of June of what year?
Mr. MCWILLIE. 1961 .
Mr. PURDY. Were you involved in gambling in Miami?
Mr. MCWILLIE. No.
Mr. PURDY. Where did you live after you left Miami?
Mr. MCWILLIE. After I left Miami I went to Lake Tahoe.
Mr. PURDY. Were you involved in gambling in Lake Tahoe?
Mr. MCWILLIE. Yes, I wasa pit boss.
Mr. PURDY. When did you leave Lake Tahoe?
Mr. MCWILLIE. I left Lake Tahoe in September of 1961 .
Mr. PURDY. Did you move to Las Vegas from Lake Tahoe?
Mr. MCWILLIE. I moved to Reno .
Mr. PURDY. Were you involved in gambling in Reno?
Mr. MCWILLIE . Yes sir.
Mr . PURDY. How long were you in Reno?
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Mr. MCWILLIE. 1961 . I left there, let's see, right before Christmas
of 1963, I believe.
Mr . PURDY. And you moved to Las Vegas?

	

_
Mr. MCWILLIE. No, I went back to Miami to visit with my

mother .
Mr . PURDY. How long were you there?
Mr. MCWILLIE. Oh, 3 weeks.
Mr. PURDY. Where did you go after you visited Miami?
Mr. MCWILLIE . I went back to Las Vegas.
Mr. PURDY. Have you lived in Las Vegas since?
Mr. MCWILLIE . Off and on yes.
Mr. PURDY. You have been involved in gambling casinos while

you have been in Las Vegas?
Mr. MCWILLIE . Well the first, you want me to tell you the casi-

nos?
Mr. PURDY. I don't think we need to cover the specific casinos at

this time.
Mr . MCWILLIE . Yes, I was involved in casino work .
Mr . PURDY. What has been the nature of your involvement in

casino work over these years?
Mr. MCWILLIE. Working in the gambling part of it, overseeing

the gambling.
Mr. PURDY. Mr. McWillie, what were the circumstances sur-

rounding your first encounter with Jack Ruby?
Mr. MCWILLIE . What were the circumstances?
Mr. PURDY. Yes, how did you meet Jack Ruby?
Mr. MCWILLIE. Well, I told you that in this . I met him in a

restaurant .
Mr . PURDY. Approximately when?
Mr. MCWILLIE . I would say 1951 .
Mr . PURDY. Someone introduced you to him in a restaurant in

Dallas in 1951?
Mr. MCWILLIE . Yes sir.
Mr . PURDY. Do you remember who introduced you?
Mr. MCWILLIE. He introduced himself to me.
Mr. PURDY. He just walked up to you?
Mr. MCWILLIE . Well, I noticed him at the counter. We went into

this restaurant every night to eat and three or four nights he was
at the counter and staring at fellows and myself and I asked
someone who he was and I don't know, one of them knew him or
not, they said he had a night club or something.
Anyway, about the third or fourth night when we got up to leave

he walked over and introduced himself to me and I said nice to
meet you and what do you want, Mr. Ruby? And, he went on to tell
me about he was having trouble with his night club and had some
kind of curfew put on him and I asked him, I said, Mr. Ruby, you
are Jewish, aren't you, and he said, yes. I said well, there is a
gentleman here in town by the name of Julius Schepps that might
be able to help you, if there is nothing bad wrong with you, so I
suggested that he go see Mr. Schepps, and he did, and he seemed to
get his trouble straightened out.
Mr. PURDY. Mr. Schepps was able to help Jack Ruby?
Mr. MCWILLIE . Evidently, because he didn't have any more

trouble.
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Mr. PURDY. What was the nature of your next few meetings with
Jack Ruby . How did you happen to see him again after he came up
and introduced himself?
Mr. MCWILLIE . Well, he called me on the phone and he thanked

me and I met him back in the restaurant, and from then on he was
just around me every time he got a chance he would be around .
Mr . PURDY. How would you characterize your relationship with

Jack Ruby in the 1950's in Dallas?
Mr. MCWILLIE . 1950's, I wasn't around him a real lot, you might

say, he would come out to my apartment and swim in the pool and
he was a kind of a leech, you might say.
Mr . PURDY. Kind of a leech?
Mr. MCWILLIE . Leech. And he was just a hard fellow to get rid of.
Mr. PURDY. You say he came over uninvited?
Mr. MCWILLIE. Yes, he came over uninvited after so long a time

and he would hang around the pool everyday and swim and have
dinner with me and different things .
Mr. PURDY. Did you ever have to ask him to leave?
Mr. MCWILLIE . I don't recall . I could have . I don't recall it,

though .
Mr. PURDY. Were you and Jack Ruby friends during the 1950's?
Mr. MCWILLIE. Yes, we were friends.
Mr . PURDY. Were you aware that Jack Ruby considered you one

of his closest friends?
Mr. MCWILLIE. I would have to say so, yes, on account of the

favors I had done him.
Mr. PURDY. What was the reason?
Mr. MCWILLIE. The favors I have done him.
Mr. PURDY. So he liked you because you had done favors for him?
Mr. MCWILLIE . I helped him.
Mr . PURDY. How had you helped him other than getting Mr.

Julius Schepps to help him? Did you help him in any other way?
Mr. MCWILLIE. I helped him with, he had a union problem, he

called me in Las Vegas in the early part of 1963 .
Mr. PURDY. We will go into that in more detail in a little while.
Mr. MCWILLIE . All right.
Mr. PURDY. Were you aware that Jack Ruby included you on a

list of people who might dislike him?
Mr. MCWILLIE. He put me on a list of people that might dislike

him?
Mr. PURDY. Yes.
Mr . MCWILLIE. No, I am not.
Mr . PURDY. Was there any reason that you could think of that

Jack Ruby might think that you disliked him?
Mr. MCWILLIE . No way.
Mr . PURDY. Did Jack Ruby idolize you?
Mr. MCWILLIE . In a sort of way I would think so, yes.
Mr. PURDY. Why did he idolize you?
Mr. MCWILLIE . I guess because I had helped him keep his busi-

ness open .
Mr. PURDY. What contacts, if any, did you have with Jack Ruby's

family, friends and business associates?
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Mr. MCWILLIE. I didn't even know his family or friends, I didn't
know his family. He told me that he had a brother who was sick
and his sister was ill, someway. He didn't elaborate.
Mr. PURDY. Did you have any mutual friends?
Mr. MCWILLIE . Sir?
Mr. PURDY. Did you have any mutual friends?
Mr. MCWILLIE . Yes, we had friends, a friend named Meyer

Panitz, and Jake Rifkin, they were good friends of his.
Mr. PURDY. They were also good friends of yours?
Mr. MCWILLIE . Oh, yes, they were friends of mine in Memphis.
Mr. PURDY. Is there anyone else you can think of that was a

friend of both you and Jack Ruby?
Mr. MCWILLIE. No, I don't. He probably knew everybody in town

on account of this night club he had.
Mr. PURDY. Did you know a lot of people in Dallas also?
Mr. MCWILLIE . Quite a few, yes.
Mr . PURDY. Other than what you have mentioned, did you do

anything else with Jack Ruby, such as travel with him?
Mr. MCWILLIE. No, no, never traveled with Jack Ruby.
Mr. PURDY. What knowledge do you have of Jack Ruby's possible

involvement in any criminal activities?
Mr. MCWILLIE. None whatever, sir.
Mr . PURDY. What is your opinion of Jack Ruby's personality?

What kind of a man was he?
Mr. MCWILLIE . Well, Jack was a man that, he wanted to be a big

man in the entertainment field, I would say, the biggest, and he
was kind of an egotist, I guess, and I don't know .
Mr. PURDY. Was he a thoughtful man, was he a gentle man?
Mr. MCWILLIE . Yes, he was, he was as far as I know .
Mr . PURDY. Was he ever a violent man?
Mr. MCWILLIE. Not around me, no sir.
Mr . PURDY. Mr. McWillie, did you give a deposition to staff

members of this committee on April 4, 1978?
Mr. MCWILLIE. Yes sir.
Mr. PURDY. Mr . Chairman, I ask at this time that that deposition

be entered into the record as JFK exhibit No. F-572.
Mr. PREYER . Without objection, it will be admitted into the

record at this point.
Mr. PURDY. Mr. Chairman, I also ask at this time that two FBI

interviews of Mr. McWillie be entered into the record as JFK
exhibits F-573 and F-574.
Mr . PREYER . Without objection, they will be admitted into the

record at this point.
[The above referred to JFK exhibits F-572, F-573, and F-574

follow :]





JFK EXHIBIT F-572

To : G. Robert Blakey
From : Howard Shapiro
Re : Summary of Deposition of Lewis McWillie

Taken by Jim Wolf and Andy Furdy, 4/4/78

A. McWillie biographical data

McWillie was born May 4, 1908 in Kansas City, Missouri (p . 4) . His

current address is 3627 Eastern Avenue, Las Vegas, Nevada (p . 3) . He is

currently employed as a floorman at the Holiday Inn casino in Las Ve-

gas (p . 4) and has worked at various casinos for many years.

McWillie worked at the Blue Bonnet Hotel in Dallas in 1941 and

1942 (p . 8), and then worked at the Top of the Hill Terrace in Arlington,

Texas for eight or nine years (p . 7) . Then he ran a gambling house

in Fort Sorth for several years called the Four Duces (p . 6) .

Following this he worked at the Tropicana and Capri Hotel in Cuba

(p . 6), and spent some time working in Aruba and Curacao (p . 5) . In 1961

he began working in Nevada, at the Cal-Neva Lodge (p . 5), and then at

the Riverside Hotel, Thunderbird Club, Carousel Club (Las Vegas),

Horseshoe Club, ans finally the Holiday Inn casino (pp. 4-5) .

B . Relationship with Jack Ruby

McWillie met Ruby in 1951 . He would see Ruby occasionally in a

late-night restaurant and was told that Ruby ran the Vegas Club . "Fi-

nally, one night we got up to go out into the lobby of the hotel and he

walked up to me and said, 'is your name McWillie?' I said, 'Yes .' And

he explained who he was and that he was Jewish and that he was having a

problem with his night club" (p . 9) .

Ruby's problem apparently concerned a curdew and possible dis-

criminatory enforcement by somebody (p . 11) . McWillie advised Ruby to



speak to an individual named Schepps (p . 9) . Between 1951 and 1958

McWillie could not get rid of Ruby and they became pretty good friends

(pp. 9, 23) .

The last time McWillie saw Ruby was in 1961 when McWillie was driv-

ing from Miami to Las Vegas and he stayed overnight in Dallas (p . 80) .

While in Las Vegas McWillie received several letters from Ruby which

concerned Ruby's Carousel club in Dallas and how nice it was and items

of this nature (p . 79) .

Early in 1963 McWillie called Ruby and wanted Ruby to go to a gun

dealer in Dallas (Ray Brantley) and purchase a handgun and send it to

Las Vegas, as McWillie stated that he didn't know where to go in Las

Vegas to get a gun (pp. 19-20) . McWillie did not recall asking Ruby

to send him four guns (to Cuba) in 1959 (pp. 21, 69) .

In 1963 Ruby called McWillie to see if he could help out with Ruby's

labor and union (AGVA) problems . McWillie suggested contacing William

Miller, who was in the entertainment field. Ruby did this and later

called McWillie a number of times to express his thanks for MzWillie'n

aid (pp. 17, 71) . McWillie had no familiarity with AGVA's operations

in Dallas (p . 71) .

McWillie several,times denied making statements to the FBI in

1963 and 1964 (p . 113) concerning Ruby .

C. McWillie in Cuba

McWillie was in Cuba from the middle of 1958 until January 1,

1961 . Johnny Williams contacted McWillie about a possible job at the

Tropicana in Cuba (p . 82), so McWillie went to Cuba and met with the

Tropicana's owners, Martinez and Pedro Fox (p . 83) . He got the job and
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was later promised a percentage of the club's profits if it was a suc-

cess but this did not turn out to be the case (p . 85) . When the govern-

ment closed the clubs the Foxes went to Miami (p . 86) .

In Cuba McWillie knew Santos Trafficante and Norman Rothman but just

in the sense of casually seeing them (p . 91) . He saw Trafficante in

prison once but did not talk to him (p . 92) . He did see Dino Cellini

in prison, as Cellini was at one time manager at the Tropicana (p . 94) .

McWillie's reason for visiting the prison at all was to see a younger

individual who had been a dealer at the club (p . 95) .

McWillie also met Jake Lansky in Cuba (p . 96), and he made a num-

ber of trips to Miami to deposit money in banks for the Foxes (p . 99) .

McWillie stated that the Cuban government never bothered him (p .

93) . After leaving Cuba he had strong anti-Castro feelings.eAU~

D. Ruby in Cuba

McWillie convinced the Foxes that one way to get more business for

the Tropicana would be to have Tony Zoppi, a Dallas entertainment col-

umnist, come to Cuba and then give the club a write-up . To do this Mc

Willie invited Zoppi and Ruby (they were also friendly) to Cuba and he

called Ruby in the spring of 1959 to inform him of this plan (p . 12) .

Ruby said that he would get Zoppi to go along with the plan (p . 106), and

McWillie eventually sent two airplane tickets to Dallas (pp. 13, 108) .

Zoppi couldn't make the trip so Ruby came by himself, in August, 1959,

which foiled the publicity angle (p . 13) . McWillie did not know why

Zoppi did not come (p . 111) .



McWillie displayed part of a letter written by Zoppi to Matty

Brescia Enterprises in whixh Zoppi states that any theories concerning

the assassination and Ruby and Cuban links are not true (pp . 14-15) .

Ruby stayed in Cuba for about six days and McWillie believes that

he then went back to Dallas (p . 17) . McWillie can't remember what ; .

did in Cuba besides annoy him (p . 103) . McWillie did introduce Ruby

to the Foxes (p . 86), and says that he is not sure if Ruby accompanied

him on any prison visits (p . 133) . McWillie dosen't recall a one-day

Ruby visit to Cuba and says that if this occurred in 1959 then he would

know about it. .(p . 133) .

E . McWillie associates

McWillie says that he knows R.D . Matthews, a Dallas gambler (p ._:

40) . He knew Joseph Civello in Dallas (p . 59), and he knew Jack Todd

and saw Todd once or twice in Cuba, but Ruby wasn't in Cuba at those

times (p . 61) . He knew Sam Yaras, brother of organized crime figure Dave

Yaras (pp . 64-65) .

McWillie knew George Butler of the Dallas police (p . 74) . He knew

Meyer Panitz well (p . 100) . He knew Mike McLaney and worked for him at

one time, in 1975 . He also knew Mike's brother Bill McLaney (p . 123) .

F . Ruby information

McWillie says that Ruby always had a gun, in order to protect

the receipts from his club, and he remembers the sack wherein Ruby kept

the gun and money (pp . 20, 70) .

There was no gambling activity at the Vegas Club and this club

was full of customers all the time (pp . 23, 26) . McWillie was never in
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Ruby's Carousel club . Ruby himself would never gamble on anything

and was not involved with gambling in any way (pp. 33, 36, 54) . Ruby

did not know any of the pmninent Dallas gambling figures (pp. 45-46) .

Ruby was a frugal individual (p . 36) . He was always courteous to

Dallas policemen and gave them whiskey as Christmas presents (p . 72) .

McWillie believes that Ruby had wanted to be a big man around Dallas

and that he shot Oswald JAorder to become a martyr of some sorts (pp.

30, 129-130) .

G. Ruby associates

McWillie says that two of Ruby's closest friends were Jake Rif-

kin, a gambler, and Mark Panitz, although this may be Meyer Ranitz

(pp. 27-28), whome McWillie later describes as one of Ruby's closest

friends (p . 101) . Panitz is described as a bookmaker.

Ruby knew W.C . Kirkwood, but not his son Pat Kirkwood (p . 33) .

Ruby knew the Campisi brothers in Dallas and thinks that Ruby knew

Jack Todd (pp. 59, 62) . Ruby knew Gordon McLendon very well (p . 73) .

About four months ago Earl Ruby introduced himself to McWillie

in Las Vegas and said he was in town working on a documentary about

Jack Ruby . McWillie told Earl Ruby that he wasn't interested in talking

to him and that his relationship with Jack Ruby had already caused him

enough problems (pp. 38-39) .
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UNITED STATES OF AMERICA
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LEWIS J . MC WILLIE

of lawful age, being produced, sworn, and examined on the

part of the Committee, deposeth and saith :

MR . WOLF :

	

The record should note that the witness

has been sworn by Magistrate Ward .

My name is Janes Wolf . My co-counsel today is

Donald Purdy and we both have been, pursuant to House

Resolution 222 and Committee Rule 4, designated counsel

empowered to take statements under oath .

DIRECT EXAMINATION

BY MR . WOLF :

Q.

	

Will the witness please state his name for the

record?

A . Sir?

Q.

	

will the witness please state his name for the

record?

A.

	

Lewis J. McWillie .

Q.

	

And, Mr . Mcwillie, you have been subpoenaed by

the House Committee but instead of an appearance in

Washington, you requested that this deposition take place

in--

(Interrupting) Yes, I just had an operation onA.

my eye .

Q.

	

Excuse me, sir .

A .

	

I just had an operation on my eyes . I had a de-
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tached retina in my left eye, right eye, too .

Q.

	

And this deposition is taking place at your re-

quest, then, to avoid an appearance in Washington, is that

correct?

A .

	

I wanted to be close to my doctors, yes .

Q.

	

Mr . Mcwillie, you are aware that under our

Committee's rules, you have the right tb have counsel with

you at this deposition .

A.

	

I don't need any counsel, I don't think .

Q.

	

And, Mr . Mcwillie, you have been given a copy of

our Committee Rules and House Resolutions 222, 433 and 760,

is that correct?

A.

	

To tell you the truth, I didn't read it . I just

knew it was a subpoena .

Q.

	

well, are you aware of Committee Rule 4, which is

about the designated counsel taking your statements under

oath? You have been given a copy of the Committee Rules, is

that correct?

A . Yes .

BY MR . PURDY :

Q.

	

Mr . Mcwillie, could you please state your present

address?

A .

	

3627 Eastern Avenue .

Q.

	

In Las Vegas?

A .

	

Las Vegas, yes .
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Q.

	

What is your date and place of birth?

A .

	

Kansas City, Missouri, 19oB .

Q.

	

What was the month and day?

A .

	

May 4th .

Q.

	

What is your present occupation?

A.

	

I'm a floorman in a casino .

Q.

	

What casino is that?

A.

	

Holiday Inn .

Q.

	

How long have you worked there?

A.

	

I've worked there a little over a year, about

14 months .

Q.

	

Where did you work before that?

A.

	

I worked before that at the Horseshoe Club .

Q.

	

How long did you work there?

A.

	

I worked there on and off many years, since 167, I

believe .

Q.

	

Do you recall where you worked prior to that?

A .

	

I worked at the Carousel Club .

Q.

	

How long did you work there?

A.

	

Let me see, about three years, I guess .

Q,

	

That would be 1964 to 1967?

A.

	

I would say so .

	

I'm not sure but I would any

that's about the date .

Q.

	

What city was that?

A .

	

Here in Las Vegas .
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Q.

	

Where did you work prior to 1964?

A .

	

1964 I worked at the Riverside Hotel in Reno .

Q.

	

How long did you work there?

A .

	

I worked there the latter part of 161 through 162 .

Q.

	

What was your job prior to that?

A .

	

What was my job, where did I work prior to that?

a. Yes .

A .

	

I worked at the Thunderbird Hotel . I left there

and went to the Thunde=bird Hotel .

Q.

	

How long did you work there?

A.

	

I worked there about a year .

Q.

	

Where did you work prior to that?

A.

	

I went to an island named Arruba, the Netherland

Antilles .

	

I stayed there maybe a month and then was trans-

ferred to Curacao .

	

I stayed there about nine months .

Q.

	

Who transferred you to Curacao?

A.

	

Jay Kosloff, K-o-s-l-o-f-f .

Q.

	

Prior to working in Arruba, where did you work?

A.

	

I went from Arruba to Curacao, last place I

worked .

Q.

	

No, I mean prior to Arruba, where did you work?

A.

	

Prior to Arruba I worked at the-gait a minute

now . Wait just a minute . I skipped one place I didn't tell

you . Before I went to the Riverside, I worked at the Cal

Neva Lodge . In 161 1 was at the Cal-Neva Lodge .
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Prior to that I worked in Cuba .

Q.

	

Did you work in Havanna at that time?

A. Yes, sir .

Q.

	

Did you work at the Tropicana then?

A. Yes, air .

Q.

	

Did you work at any other--

A.

	

(Interrupting) I worked in the Capri Hotel, I

don't know how long, it wasn't very long, though .

Q.

	

Where did you work prior to working at the

Tropicana and the Capri Hotels?

A .

	

In Dallas .

Q.

	

Where did you work in Dallas?

A.

	

Well, I had a little gambling house, let me see,

in Fort Worth .

Q.

	

How long did you run that gambling house?

A.

	

We had it a couple or three years, I guess . I

don't exactly remember how long .

Q.

	

What was the name of that gambling house?

A.

	

The Four Duces we called it . Prior to that I

6

Q" So you worked--

A . (Interrupting) Then I went to the other places .

Q. Then you went on to Arruba and Curacao?
4 A . Yes .

5 Q. Prior to working at the Cal-Neva Lodge, where did

s you work?
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worked at the Top of the Hill Terrace in Arlington, Texas .

Q.

	

How long did you work there?

A .

	

Oh, I'd say eight years, nine years .

Q.

	

Who did you work for there?

A .

	

Who did I work for? I worked for a man named

Fred Browning and I worked for Earl Dalton, Ivy Miller and

a fellow named Scarborough .

Q.

	

What kind of work did you do at that club?

A .

	

I was a manager .

Q.

	

You managed the gambling activities?

A .

	

The gambling, yes .

Q.

	

when did you begin the gambling operation at the

Four Duces?

A.

	

Doggone if I know .

	

I think it was 1 51, I'm not

sure, not positive .

Q.

	

What kind of gambling went on there?

A.

	

Dice games and 21 game .

Q.

	

Just dice and card games?

A . Yes .

Q.

	

was there any numbers operation working out of

there?

A .

	

No, no, it was a little place .

Q.

	

where did you work prior to the Four Duces?

A .

	

I told you that, at the Top of the Hill Terrace .

Q .

	

Where did you work prior to that?
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know I was working for .

Q .

	

When did you begin your work at the Blue Bonnet?

A .

	

Let me see .

	

It was so long ago .

	

I'd say 141 or

'42, I'm not sure .

Q.

	

So you worked at the Blue Bonnet from 1941 to 142

until you worked at the Four Duces?

A .

	

I don't think I worked for the Blue Bonnet but

about a year . Then I went out to the Top of the Hill .

Q.

	

So you worked in Dallas at the Blue Bonnet, then

the Top of the Hill, then the Four Duces?

A .

	

That's right .

Q.

	

So the first club that you owned, what was the

first club that you owned? Was that the Four Duces?

A .

	

That was the Four Duces, yes .

Q.

	

So the other places you worked for other people,

A.

the Blue

Let me see . I worked in Dallas at a place called

Bonnet Hotel, I believe it was .

Q. Was there a gambling operation there?

4 A. Yes .

Q. What kind of gambling was there?

A . Dice game .

Q. Who did you work for there?
A A . I worked for Miller .

9 Q. Ivy Miller?
to A . Ivy Miller and Earl Dalton, the only two I
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is that right?

A .

	

Other people, yes .

Q.

	

Mr . Mcwillie, when did you meet Jack Ruby?

A .

	

Jack Ruby, I've tried to think what year it was .

Do you want me to tell you the whole story about Jack Ruby

from the beginning to the end?

Q.

	

I think that would be a good idea, yes, air .

A.

	

I believe it was when I was at the Four Duces

and a couple of dealers and myself would stop in an all-

night restaurant and get a bite to eat when we come in, may

be 2 o'clock, 1 o'clock, 3 o'clock . I noticed a fellow at

the counter with a hat on, which was very unusual to see a

fellow with a hat on around Dallas . I asked one of the

fellows, I said, "who is that fellow?" He kept looking at

us . He said, "That's a fellow named Jack Ruby that runs a

club named the Vegas Club out on Oak Lawn", I believe it

van . About three or four nights he was there .

Finally, one night we got up to go out into the

lobby of the hotel and he walked up to me and said, "Is

your name Mcwillie?" I said, "Yes ." And he explained who

he was and that he was Jewish and that he was having a prob-

lem with his night club .

	

He talked like a real nice fellow .

I said, "why don't you go see Mr . Schepps, a man named

Julius Schepps ." He owned a big liquor distributing place

there and he used to play with us at the :TOp of the Hill, a
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real nice man .

MR . WOLF : Could you spell the name Schepps?

THE WITNESS :

	

I'd have to say it was S-c-h-e

p-p-s .

BY MR . PURDY :

Q.

	

Do you remember his first name?

A. Julius .

BY MR . WOLF :

Q.

	

Also for the record, what year was this that you

first met Jack Ruby?

A .

	

I don't know . I think it was around 151, 1 be-

lieve .

	

I would have to say it was around '51, I don't

know exactly .

	

I tried to think what year it was .

Southland Hotel .

MR . WOLFE : Continue .

A.

	

And then I suggested that he go see him. He was

a big Jewish leader in the city . And he did . From then on

I cctid never get rid of Jack Ruby .

	

Jack Ruby was at my

apartment . He was around me all the time . He just appre-

ciated, I guess, what I had done for him .

So, finally, I went to Cuba, I think, in '58, 1

la BY MR . PURDY :

15 Q. What was the name of the restaurant you say you

16 saw him?

A . It was a place called Webb's Coffee Shop in the
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believe .

BY MR. PURDY :

Q .

	

Could we back up just a little bit before we move

on to '58 .

What was the nature of the problem that Jack Ruby

was having with his club?

A .

	

They were making him close early or something .

Q .

	

Was this a curfew?

	

,

A.

	

They enforced a curfew on him, so he said, I don't

know .

Q.

	

was it your impression that they were enforcing

a rule against him that they were not enforcing against other

clubs?

A .

	

That's what he said .

Q.

	

Why did you refer him to Mr . Schepps?

A .

	

He said he was Jewish, therfore, Mr . Schepps was

a big leader in the Jewish community, and I didn't know if he

could do him any good or not, to tell you the truth . But

he evidently did him good . He didn't have no more trouble

after that .

Q.

	

Did Mr . Schepps have good connections with the

authorities in Dallas thatcould help Jack Ruby?

A .

	

He was a well-known man and a well-liked man . He

was just a fine man, Mr . Schepps was .

Q.

	

What was his occupation?
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A .

	

He had a liquor distributing, I think it's Sea-

grams .

Q.

	

Do you want to proceed with your story about Jack

Ruby?

A .

	

If you want me to .

Q. Please, sure .

A .

	

So when I go to Cuba in, I believe it was the

middle of '58, I'm not positive of what date it was, and I

get this job at the Tropicana Hotel, managing the Tropicana

Hotel with a promise of a percentage of the place when it

got to doing good, which it never did much good on account

of the revolution coming up and all that . I stayed there

until, I don't know how long I stayed there . I stayed there

after Castro got there anyway, '59, maybe in the latter part

of '59 or '60 . And then I went up--they didn't close it,

the government took it . And from there I went up to the

Capri and stayed there a very short while, I don't know how

long, before the government took it . And from then on I

wasn't doing anything until I went to Miami .

Q .

	

Could you continue on your contact with Jack Ruby

over those years?

A.

	

When I was in the Tropicana, they were hunting for

business, trying to get business, and I suggested that I

call Jack Ruby and have him get ahold of Tony Zoppi . Tony

Zoppi is a well known columnist like Bishop, Earl Wilson,
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people like that .

	

That's the kind of a man he was in

Dallas and all society people read his column . He wrote

me back that they'd come over on a certain date .

	

So I

sent him two tickets, which the place laid for .

	

Then I ex-

plained to him we would pay for their room . We figured we

would get a lot of publicity from it and people from Dallas

would come to Cuba .

Later on, if I remember right, Jack came and

said that, what's his name, Tony couldn't make it . That's

the cause of all my problems . Here's a letter . Would you

care to see this? It's from my brother to me . A fellow

had written my brother a letter and put a piece in there

where Zoppi had--my brother's letter is kind of a personal

letter .

BY MR . WOLF :

Q.

	

Is this the letter you would like us to read?

A .

	

That's from my brother . It explains that he's

sending me this piece . It'sjust a personal letter but in

it he states where he's sending me a--would you like me

to come over there?

Q .

	

Yes, if you would, to explain these .

A.

	

This is part of the letter and this is the man that

sent my brother the letter .

	

This is really what I wanted

you to see (indicating) .

Q.

	

This is a copy of a portion of a letter that
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Tony Zoppi sent to--

A .

	

(Interrupting) That's the original letter .

Q.

	

This is the original letter?

A .

	

That's the original part .

	

The other part of the

that part?

MR . WOLF : For the record, Mr . McWillie has

given us part of a letter allegedly sent by Tony Zoppi to

a Matty Hrescia, 8-r-e-s-c-i-a, Enterprises at 4990

Poplar, Suite 331, Memphis, Tennessee 38117, and I will

read that portion of the letter which Mr . McWillie has

given us .

It states, "Give my regard to 1'lcwillie next time

you are in touch . Jack Ruby and I were supposed to visit

him in Havana but I got side tracked .

	

Jack went on ahead

and it has caused MacY a lot of trouble over the years .

The quick buck artist

'
s are saying Jack went down there to

letter didn't mean a darn thing to me .
6 Q. Tony Zoppi sent this to whom?

A . To the man's name you've got there in your right
8 hand .
9 Q. To Matty Hrescia Enterprises?
to A . Yes .

11 Q. Mr . McWillie, could we retain these for the
12 record?
13 A. Could you make a copy of it and give me back
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plan the assassination . He couldn't have planned a gas

station holdup in those days . All of a sudden, he's a CIA

agent, a Mafiadon, et cetera, et cetera, sickening . Keep

in touch and God bless . Keep up the good work and I will

say another prayer for Buddy ."

THE WITNESS : That's his kid that got killed

MR. WOLF : "Sincerely, Tony."

Buddy is Tony's son who got killed .

THE WITNESS : They're good friends, both in the

same kind of work. This fellow writes for a variety maga-

zine .

MR . WOLF : You're speaking of Matty Brescia?

THE WITNESS : Tony is a published,man at the

Riveria Hotel .

BY MR . PURDY :

Q.

	

Who is Buddy?

A .

	

Read it over about Buddy .

MR . WOLF :

	

"Keep up the good work and I will say

another prayer for Buddy."

A.

	

Buddy was his son, young son . He was sitting in

a window and he fell out of the window andit killed him .

BY MR. WOLF :

Q.

	

Is that Mat Brescia's son?

A.

	

Matty Brescia's son .

You can keep that if you want to if you give me a

35-379 0 - 79 - 3
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copy of it .

MR . WOLF : Surely, thank you .

BY MR. WOLF :

Q.

	

You've not given us the top of the letter . Do

you know approximately what date this was written?

A .

	

It's on the envelope with the date I received the

letter from my brother .

Q .

	

It's stamped Memphis, Tennessee, 18 August 1976 .

A.

	

It must have been right around that time, I guess .

Q .

	

To the best of your knowledge, your brother for-

warded this to you as soon as your brother had received it?

A.

	

I'm sure he did, yes .

Q.

	

And how did your brother get the letter from Mr .

Bresc is ?

A .

	

Brescia gave it to him .

Q.

	

And your brother's located in Memphis, Tennessee?

A .

	

Isn't there a yellow piece of paper in there from

Brescia, a white piece maybe? I think there's a letter in

there from Brescia .

Q,

	

Yes, there's a portion of a letter that says,

"Si, Jim ." Is that your brother's name, Jim?

A . Jim, yes .

Q.

	

It says, "Thought you'd want to see this letter

from Louis's and my friend, Tony Zoppi, former columnist in

Dallas, now big executive at the Riveria in Vegas . Show
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this Louie when you see him . He would like it .

	

Pray for

our dear son and us .

	

It was a tragic loss .

	

Jim, Monsignor

Clunen, C-1-u-n-e-n, delivered the mass and eulogy . God

bless you always . Your friend and Louie's and your family,

Matty Brescia ."

Thank you, Mr . McWillie, we'll make copies and

return them back to you .

BY MR . WOLF :

Q.

	

If you could continue, you were talking about

inviting Jack and Tony down to visit you at the Tropicana .

A.

	

Tony didn't come and he came .

	

I think he stayed

around there about six days . I was at the Tropicana at

the time . He was there every night that he was in Havana

and after that he went back to Dallas .

	

That's the last time

I've seen him in Havana . He never came back to Havana .

Q.

	

And if you would continue your relationship to

Jack after you came back .

A.

	

He'd write me letters . Oh, I'll tell you another

thing about him .

	

In, Ibelieve it was the early part of

1963, he called me up and he was: having same trouble with

the AGVA .

	

That's the American Guild of Variety Artists .

He said, "Mart, do you know anybody that knows the president

of the company?" I explained all of this to the FBI . You

can check with them .

	

I don't think I told them about 2oppi.

I forgot about it . I didn't tell them .
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He said, "If you can find somebody that knows the

president, I'm having a lot of trouble with my competition ."

I understand he'd had another place . At that time he had

a place up town right next to this other place . I said,

"Well, I know a man that might know him", a man named Bill

Miller who was an entertainment director at the Hilton

Hotels . I called Bill and I said, "Bill, there's a friend

of mine that's having trouble with the AGVA ."

	

I knew he

knew the president because I had heard him speak of it . I

ran the place in Reno for him. I said, "Is there anything

you could do for him?" I gave him Jack's number . I said,

"Call him and see what you can do for him ."

So another day or two went by and Jack called me .

If he called me once, he called me five times thanking me,

thanking me, thanking me, like to ran me crazy . Then I

got letters from him .

	

Prior to that he got into some kind

of razor bladedeal, some kind of razor blade that came out

in England, what do they call it, but it was supposed to be

a terrific razor blade . So he sent me three or four packages

in an envelope, just stuff like that .

Jack was a kind of a, he wanted to be a big man,

do you know what I mean . He was kind of an egotist . That

was about it with Jack . He just wanted to be around me for

some reason . I don't know why . He just did .

Q.

	

what were the nature of your contacts with Jack
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Ruby after he left Havana other than that one phone call

where he called you for help with the union?

A .

	

I called him one time, I was working the grave-

yard, they call it the graveyard,at the Thunderbird at the

time . That's from 2 to 12 in the daytime, I think it was

2 to 12 .

	

And there were a bunch of people holding people

up around there . If they didn't have any money on them,

enough for them, they would beat them up .

	

So I called

Ruby and asked Ruby to send me a gun .

	

A t that time the

kids were just little kids, six and five, seven or six .

I never did take the gun out . I just let it go back . My

wife was scared the kids would get ahold of it some way

and maybe get hurt .

BY MR . PURDY:

Q.

	

When was that thatyou asked him to send you a gun?

A.

	

Let me see, the gun came, you can check the gun,

check the place where he got it from .

	

It must have been

around August, I would say .

	

I wouldn't know for sore, though .

Q.

	

August of what year?

A .

	

Let me see, I think I was here, the first time I

was here was in '60 .

	

I would say the early part of '63 is

when he sent it .

Q.

	

Why did you ask Jack Ruby to send you a gun?

A .

	

I didn't know where to buy one here . I didn't

even know you could buy a gun in a store . I hadn't been
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here long enough to know that .

Q.

	

You had been here about two years before you asked

him to send you a gun?

A .

	

I had been here a very short time, '63 . I think

I came= here in '63 .

	

I think when I went to work at the

Thunderbird, I came down from Reno .

	

I think it was the first

part of '63, I think, February of '63 . This might have

happened in March, I believe, I don't know . You can check

that out .

Q.

	

What made you think that Jack Ruby could get you

a gun?

A.

	

Because I told him to go to this place because I

had always bought shotguns to hunt with and rifles to hunt

deer with and everything and I knew the man .

Q.

	

Do you know if Jack Ruby had been there before?

A.

	

No, I don't .

Q.

	

Was it Ray Brantley?

A .

	

It was Ray's place .

Q.

	

Do you know whether or not Jack Ruby had a gun

prior to that time?

A .

	

Jack always had a gun, he always carried a gun .

He didn't carry it . He had it in his car . He would have

his receipts every night to go drop it in the bank depository .

Q.

	

Did he have more than one gun in his home?

A.

	

I don't know how many he had . I wouldn't think he
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had more than one . I never did see more than one .

Q.

	

Do you recall telling the FBI thatiack Ruby had

a number of guns in his home?

A .

	

No, I don't, I don't remember . I don't remember

the FBI even asking me if he had any guns in his house .

Q .

	

Can you presently recall whether or not Jack Ruby

had more than one gun?

A.

	

No, air, I don't .

Q.

	

Did you ask Jack Ruby to send you \four guns in

1959?

A .

	

No, sir, I don't recall anything like that . I've

been asked that a lot of times . I don't recall that, no .

Q .

	

Did you ever ask Jack Ruby to obtain a gun for

you other than the incident you previously testified to to-

day?

other than that particular incident?

A.

	

I knew how to obtain a gun . At this Ray's place,

like I say, I bought a lot of guns, rifles and shotguns .

Q.

	

But you never bought pistols there?

A .

	

Not that I recall .

16

I

A .

told

The only gun I ever had him get was the one that

you about just now .

1R Q. Did you ever ask him to get you other guns?

19 A . No, I don't recall anything like that

m Q . Did you ever discuss withhim how to obtain a gun
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Q.

	

Did you take any of the guns that you'd bought at

Ray's place with you to Cuba?

A .

	

I left them in Dallas . My wife and I separated

and she took the guns and everything .

Q.

	

Mr . McWillie, between the time that you asked

Julius Schepps to help Jack Ruby or you suggested to Jack

Ruby that he go to Mr . Schepps for help--

A .

	

(Interrupting) I suggested that he go and talk

to Mr . Schepps'

Q.

	

(Continuing) --what was the nature of your re-

lationship to Jack Ruby after that prior to the Cuba inci-

dent? What kind of a relationship did you have?

A .

	

I never could get rid of him. He was around me

all the time . I'd have to insult him to get rid of him

Do you know what I mean? He'd come by the apartment and

he'd swim and eat dinner at the house a lot of times .

	

I

just couldn't get rid of him that's all I can tell you .

Not that I wanted to . He was a nice fellow . Whoever

thought he would do anything like this, I didn't .

Q.

	

Did you get to be pretty good friends with him?

A. Yes .

Q .

	

What kinds of things did you do together?

A.

	

Went out to dinner .

	

I dropped by his club maybe

once or twice when he had it out on Oak Lawn . At that time

rock and roll had just started .
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Q .

	

Which club was that?

A .

	

The Vegas Club .

Q.

	

What kind of operation did he have at the Vegas

Club?

A .

	

Let me think . He had a band and he was the emcee

and he served, I think he served beer . I don't believe he

served whiskey,beer . That's about all there was to it .

He had this other club after I left Dallas . I never did

even see that place . That was the one up town .

Q.

	

Was that thet . Carousel Club?

A .

	

Yes, I never saw that .

Q.

	

You've never been in the Carousel Club?

A .

	

No, never in my life .

Q.

	

Did any gambling go on at the Vegas Club, to your

knowledge?

A . No .

Q.

	

What can you tell us about Jack Ruby's political

views? Did you ever discuss politics with him?

A.

	

No, I never did . When I wasaround Jack Ruby, I

think Eisenhower was president, I believe he was .

Q.

	

That would be the 1950'x?

A.

	

When was Truman president, do you remember?

Q.

	

Prior to 1952 .

A.

	

Truman was president . And I met Jack right around

the first part of the '50'x, I'd say the first part of the
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'50 1 s and Truman was president and Eisenhower was president .

Q.

	

How did he feel about Truman and Eisenhower?

A .

	

I never discussed politics with him .

Q.

	

Do you know how he voted?

A .

	

He wouldn't bet anything .

	

I don't think he ever

bet a nickel on anything

Q.

	

I was asking who he voted for .

	

Do you know who

he voted for?

A.

	

I don It know .

	

There would be no way I'd know .

Q.

	

Did you discuss with Jack Ruby any major events

in the country that went on in the 1950'x? Did you discuss

the Korean War, for example?

A .

	

Nothing . We never discussed politics .

Q.

	

Did you ever discuss Cuban American relations?

A .

	

No, I did not .

Q.

	

Did you ever discuss Castro or Batista with Jack

Ruby?

A .

	

No . I never discussed any kind of politics with

Jack Ruby at all .

Q.

	

Do you ever recall Jack Ruby talking about the

Kennedys, how he felt about the Kennedys?

A.

	

Just what I read, I think it was in Tony Zoppils

office right after it happened and he was crying and carrying

on, what I read in thepaper and you did, too, I'm sure . But

I never recall him saying one word about the Kennedys .
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Q.

	

You don't recall him expressing a great love

for the Kennedys?

A .

	

No, I don't, because Kennedy wasn't pesident .

Eisenhower was president, I'm sure .

Q.

	

What kind of man was Jack Ruby toward people?

A .

	

Like I said, Jack Ruby wanted to be a big man .

	

He

wanted to be the biggest night club operator in Dallas .

That's my assumption . Like I said before, he was kind of

an egotist and wore a hat all the time, which was very un-

usual I thought at the time . Nobody else ever wore a hat

around Dallas .

Q.

	

Did you find him to be a violent man?

A .

	

No, sir, he sure wasn't . Now, in his club if

someone got out of line, that means fighting or something,

he would just take them and put them out . I never saw him

hurt anybody

Q.

	

You never saw him even strike anyone?

A .

	

No, I never did .

Q.

	

Did you ever know of him beating up anyone?

A .

	

I don't recall ever hearing him beat up anyone .

Q.

	

Did Jack Ruby ever get in any arguments with you

or anyone else over any subject?

A .

	

He never got in an argument with me for sure .

	

I

can't recall him ever having an argument . He had a lot of

friends around Dallas, different people .
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Q.

	

Do you remember him getting in any arguments

about his union troubles?

A . No .

Q.

	

Do you remember him getting in any arguments about

paying his employees?

A . No .

Q.

	

Do you remember him getting in any arguments about

the strip-tease shows?

A .

	

Like I said, when I was there, he didn't have a

strip-tease joint .

	

I don't think it was strip tease .

	

I

don't think he ever had strip tease out at the place .

Q.

	

Please continue .

A .

	

I think all he had was a stage in the middle of

the place, a room a little bigger than this one . He had

a stage up against one wall and he would come out and do the

emcee and everybody would laugh because he didn't know how

to talk, you know .

Q.

	

That was the Vegas Club?

A .

	

Yes : he had a band and as far as I can recall, I

don't believe he had any strip tease .

	

I'm almost positive

he didn't .

Q"

	

How successful was the Vegas Club?

A .

	

He said it was doing all right.

	

I wouldn't have

any way of knowing . It was full all the time .

Q.

	

Did he ever ask you for money?
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A . No .

Q .

	

Do you remember if he ever got money from any

other individuals?

A. No .

Q.

	

Do you remember that he had any business partners?

A.

	

No, I don't think he did, to tell you the truth .

No, I'm sure he didn't

Q.

	

Do you remember if he ever got in any financial

trouble?

A. What, sir?

Q.

	

In financial trouble .

A .

	

No, sir, I don't think he ever did as long as

I knew him, he didn't . At least he never said anything

about it

Q.

	

Did Jack Ruby have problems with his income taxes?

A .

	

Not that I know of . I didn't know him that well

to know all his business, you know, his personal business .

He could have had anything and I wouldn't know it .

Q .

	

Did he ever propose any business deals with you?

A . Never, never

Q .

	

Do you know any people who were particularly good

friends with Jack Ruby?

A.

	

Well, I know two real good friends of his . One

fellow named Jake Rifkin, he's dead . He died a year or so

ago . And another one named Mark Panitz, P-a-n-i-t-z . They
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were two of his close friends .

Q.

	

What did Jake Rifkin do for a living?

A.

	

He was a gambler .

Q.

	

where did he gamble?

A.

	

Around Memphis, around, let's see if he ever dealt

any gambling houses, yes, he has dealt in gambling houses,

I donlt recall which one, around Memphis years and years

ago, many years ago .

Q.

	

How did Jack Ruby get to know him?

A.

	

Through me . They were friends of mine .

Q.

	

Did Jake Rifkin gamble in Dallas?

A .

	

I think he worked around Dallas, I believe dealing

around there some .

Q.

	

Do you know who he worked for?

A.

	

He might have cane out and worked for me a couple

of times up at the Top of the Hill, a few times .

Q.

	

During what period of time did he get to be good

friends with Jack Ruby?

A.

	

Did he get to be? I'd say about the same time I

did .

	

They were both my good friends .

Q.

	

So that would have been late '40'9 or early 1 50's?

A.

	

I'd have to say the early 1 50'9 . I'm pretty sure

it was early, it could have been the late 140 1s, but I think

it was early 1 50'9 .

Q.

	

For how long a period of time was Jake Rifkin and
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Jack Ruby good friends?

A.

	

Let me see, I'd say six or seven years, eight

years maybe .

Q.

	

Why did they stop being good friends?

A.

	

I don't really know . They were still good

friends as far as I know . I don't know . Jake left there .

Let me see, I think he went to Hot Springs . He used to go

to Hot Springs every year .

Q.

	

Do you know--

A .

	

(Interrupting) And he could have worked over

there, too, I don't know .

Q.

	

Who were sane of the people Jake Rifkin gambled

with in Dallas?

A .

	

I really wouldn't know .

	

I wouldn't know, differ-

ent gamblers . I wouldn't know .

Q.

	

what type of gambling would he have been involved

in?

A .

	

Oh, hell, he'd do anything, shoot dice, bet on

horses, baseball games, football games . Held bet on any-

thing .

Q.

	

Did Jack Ruby have any other friends who were in-

volved in gambling?

A.

	

I can't think of any, no . But these two fellows,

they were friends of his .

Q.

	

How did you know they were good friends of his?
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A.

	

They

would be at my apartment and we would

swim

and they would be there all the time

.

Q .

	

I

believe you stated that Jack Ruby thought very

highly

of you?

A.

	

He

did

.

	

On

account of me doing him so many favors

I

guess

.

Like I told you about the union, straightened

that

out, Bill Miller

.

And he called me later and said,

what

kind of people are you having me call, calling me

.

Well,

what the hell, pardon me, I didn't know that Jack

Ruby

was going to do what he did

.

	

There

wasn't any way in

the

world I would know that

.

	

I

thought he was harmelss

.

And

I still think that he did it	

I

thought he thought it

would

make him a big man, that's all I can say

.

And I've

told

everybody that

.

And that's exactly the reason I think

he

did it

.

He thought it would make him a martyr or some-

thing .

Q.

	

Was

Jack Ruby very interested in money far what

it

could buy for him?

A .

	

I

didn't get that, air

.

Q.

	

Was

Jack Ruby very interested in money for what it

could

buy for him?

A .

	

He

didn't seem to be, no, he really didn't

.

When

I

was around him, he seemed to b e perfectly happy with his

place .

Q.

	

You're

saying he was much more interested in be-



A

9

to

11

12

13

14

is

16

to

19

20

21

.>.2

2:t

_4

3 .;

45

31

Coming a big man around town?

A.

	

That's what I think, yes . I really think that,

in the entertainment field .

Q.

	

Did he see you as a big man in Dallas?

A.

	

I guess he might have thought that .

Q .

	

Why would he have thought that?

A .

	

I don't know why he thought1hat . He evidently

did think that the way he hung around . I always conducted

myself in the proper manner .

Q.

	

Who were some of the influential people in Dallas

that you had good connections with?

A .

	

That I had good connections with? I didn't have

any good connections with any of the big legitimate people .

I did know a man named Sidney Fruhman . We used to play gin

at his house a lot of Sundays .

	

That was about the extent

of my running with .the legitimate people, it you know what

I mean .

4

	

Did you say with illegitimate or with legitimate?

A.

	

Legitimate, with legitimate people, I mean

business people .

Q .

	

How do you spell his last name?

A . F-r-u-h-m-a-n .

He's dead, too .

Q.

	

What was his occupation?

A.

	

He had a chain of hat stores named Rhelle, Rhelle

35-379 0 - 79 - 4
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Hat Stores . I don't know if they're still in operation .

I'm sure they are .

Q.

	

Did Jack Ruby frequent the Top of the Hill Club?

A .

	

No, I think the Top of the Hill Club was closed

A .

	

We had a roulette wheel or two and dice games,

maybe three, and one twenty-one game .

Q.

	

Did Jack Ruby frequent the Cellar Club in Fort

Worth?

A .

	

The Steller Club, I never heard of it .

Q.

	

The Cellar Club .

A . Costello?

Q.

	

Cellar, C-e-1-1-a-r .

A .

	

I never heard of it .

Q.

	

Did Jack Ruby know Pat or Fay Kirkwood?

A .

	

Yes, that's where I was at in Fort Worth . Don!t

get them mixed up . One of them is the son and one is the

old man .

	

The old man that I was with wasramed W . C . Kirk-

wood . Pat is kind of a hippie type young fellow . He was

young then . He's not young now .

when I met Jack Ruby . I'm pretty sure, I'm positive it

was, almost positive .

Q. Did any gambling go on at the Top of the Hill Club?
a A . Yes .

s Q. And that was the dice and the cards that you spoke

t0 of before?
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Q.

	

Did Jack Ruby know W . C . Kirkwood?

A .

	

Just to say hello to him . He may have been out

there maybe once or twice .

Q.

	

What was the name--was it a club that Mr . Kirkwood

ran?

A .

	

It was a home . We were sneaking ggambling is

what we was doing .

Q.

	

Over what time period was there gambling in Mr .

Kirkwwood's home?

A .

	

I'd have to say, I believe from '51 to '53, I'm

not sure . While I was there, he had some gambling there

before . But when I was there '51 to '53, I'm not positive

but I think so .

Q .

	

And you say you think Jack Ruby may have gone

there once or twice?

A .

	

That's all .

Q.

	

Did Jack Ruby gamble there?

A.

	

No, he wouldn't gamble . I told you he wouldn't

bet anything, on anything .

Q.

	

Did Jack Ruby know Pat Kirkwood?

A.

	

No, I'm sure he didn't .

Q.

	

What occupation was Pat Kirkwood in?

A.

	

Last I heard of Pat Kirkwood, he had a hippie,

we call it a joint, a hippie joint where they lay on the

floor on pads . I never was in it but I heard about it .
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He grew a beard and long hair and prior to that he had been

a race driver but he opened this place and kind of went, I

don't know, it was during that hippie period, wasn't it,

around the '50's .

Q.

	

What time period did Pat Kirkwood operate that

place?

A .

left there in '53 . I'd say he must have started around '56,

Pat Kirkwood?

I haven't had communication with Pat Kirkwood, I

haven't heard from Pat Kirkwood in years, even thought about

him. I've seen his father . His father's been out here maybe

once or twice . He's half blind .

Where does W . C . Kirkwood live now?

Pat Kirkwood, I just don't know . Let me see, I

9 I

10

believe .

sure .

I'm not positive, though . I couldn't say for

11 What was the name of Pat Kirkwood's place?

12 A . I don't know . I just heard about it .

13 Q. Where was it located?

14 A . It was in Fort Worth in the city, I think .
li Q. Now, you said Pat was W . C . Kirkwood's son?
16 A . His son, that's right .

Do you know where he is now?
is A . I have no idea .
19 Q. When was the last time you had communication with
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A .

	

I'm sure he still lives at the same place . He's

been there many, many years .

Q .

	

Where is that?

A .

	

2222 Jacksborough Highway .

Q .

	

In what town?

A .

	

Fort Worth .

Q .

	

You were describing the place that Pat Kirkwood

ran as having pads on the floor .

A.

	

I just had people telling me about it . I was

never in there, don't even know what street it was on and

where it was at . But I heard people laughing about it

and talking about it

Q.

	

Basically they were talking about the fact that

he had sexual activity going on in his place?

A.

	

No, they were just talking about what a bunch of

crummy looking people patronized it, you know . At that

time everybody was growing a beard .

	

It was the start of the

hippie period .

Q.

	

What were the pads on the"floor for?

A .

	

I don't know, to sit on, I guess . I mean that's

hearsay to me . I haven't been there so I couldn't tell you

for sure . But I'm sure that you could find out very easy .

Q.

	

Did you know a Fay Kirkwood?

A .

	

That was W . C .'s wife, a very nice lady . She had

a dancing horse and she'd ride in rodeos every once in a
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while at that time .

Q.

	

Did she ever run a club?

A.

	

No, she was strictly a rodeo performer .

Q.

	

You stated previously that you didn't know any

times when Jack Ruby was in particular financial trouble .

Were there any times when he was particularly successful

financially?

A.

	

No, I think he just made a certain amount of

money .

	

I have no idea what he made but he couldn't have

made too much money . He made a comfortable living . It

was nothing to brag about

Q.

	

Would you describe him as a free spender or was

he frugal?

A.

	

I'd have to say he was frugal .

	

He wasn't a free

spender .

Q.

	

Are there any incidents you can describe that

demonstrate that he was frugal?

A.

	

Like I'd go out to eat with him and he'd never

offer to pay a check .

	

That's one way he was frugal .

	

That's

the only way I would know he was frugal .

	

I never saw him

throwing any money away

Q.

	

Did you and Jack Ruby ever go out for drinks to-

gether and he offered to pay?

A. No .

Q.

	

Did Jack Ruby drink?
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A .

	

I don't Jack Ruby even drank, to tell you the

truth . I never did see him take a drink .

Q .

	

Did you ever travel outside of Dallas with Jack

Ruby?

A.

	

No, not that I know of

Q.

	

Do you know of Jack Ruby traveling outside of

Dallas other than the Cuba trip?

A .

	

The only trip I know is right there . The FBI

asked me if he had been out here . He's never been out here

as far as I know .

Q.

	

During the time that you knew Jack Ruby, did he

ever travel to Chicago?

A .

	

I don't recall him ever going to Chicago . I've

heard him talk about Chicago . I think he was from Chicago .

I'd have to say he was .

	

I don't recall him ever going any-

where .

Q.

	

What do you recall Jack Ruby saying about Chicago?

A .

	

Nothing . That he come up in a poor neighborhood

and how rough it was for him . He had a tough young life .

That's about it .

Q.

	

Do you recall him talking about his family living

in Chicago?

A.

	

I think his family lived in Dallas . His sister

out there and he always said she was sick or something . He

had a brother .

	

I think he had two brothers . One of them
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was a little, I don't know, he said he was sick .

Q.

	

He said who was sick?

A .

	

The brother, the. brother and sister both he said

were a little sick some way, I don't know .

Q .

	

Was he talking about them being physically ill?

A .

	

He just said they were sick .

Q .

	

Did you ever meet any of Jack Ruby's brothers or

sisters?

A.

	

I want to tell you something that happened here

about, it's been about four months ago . I don't think I

ever saw any one of his family in Dallas . I might have

seen his sister .

Q.

	

His sister was Eva Grant .

A .

	

Eva Grant, yes, that's the one I'm talking about .

I think I saw her in a restaurant one night with him and I

didn't even go, I went to the counter to keep from going

around them . He's got a brother named Earl Ruby . He was

out here about four months ago and he came by to see me .

I was working . He came in the pit . We call it the pit, you

know . He said, "Mr . McWillie?" I said, "Yes ." He said,

"I'm Earl Ruby ." well, I like to fell down .

I said, "Earl Ruby?" I said, "what do you want,

Earl?" Well, "I just want to say hello to you ." I've

never seen him in my life before . I said, "What are you

doing out here?" He said, "We're going to make a docu-
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mentary", NBC or one of the others . I said, "Listen,

will you do me a favor? Would you just get on out of

here and get away from me . I've got enough problems about

your brother already uncalled for ." I don't know if he

got mad or not but he left . He was there about five

minutes . That's the first time I had ever laid eyes on

him.

Didn't he have two brothers?

Q.

	

Yes, he had a brother named Sam . Did you ever

meet Sam Ruby?

A .

	

No, I didn't meet him . Have you ever seen any

of them? It seemed like he had a little bitty skinny

brother . What the hell was his name?

	

But I didn't meet

him anyway .

	

I've seen him .

	

But this Earl, I had never laid

eyes on him . And when he came into the pit and sayd, "I'm

Earl Ruby", well, I like to fell out.

	

I didn't want to see

any Rubys any more .

Q.

	

Did Jack Ruby ever travel to New Orleans?

A .

	

To New Orleans? If he did, he traveled after I

left Dallas . I don't ever recall Jack Ruby ever leaving

Dallas the whole time I knew him .

Q.

	

Do you know whether or not Jack Ruby knew Carlos

or Vincent Marcello?

A.

	

Is that the fellow in New Orleans? I wouldn't

think so, no . I wouldn't think he'd know him.
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he knew them or not . He could have known all of them, I

don't know, but I don't think he did .

Q.

	

Do you know R . D . Matthews?

A.

	

Oh, yes .

Q.

	

Did you know his wife, Mrs . Elizabeth Anne

Matthews?

A .

Q.

A .

No ; I met her just I think one time .

Do you recall when you met her?

I met her at the Horseshoe, I think .

40

1 Q. Did you know Carlos or Vincent Marcello?

2 A. No, sir, I sure don't .

Q. Never met them?

a A. Never met them in my life .

S Q. Did Jack Ruby know a man named Pete Guarisco?

6 A. Who?

Q. Pete Guarisco .

A A . Not that I know of .

9 Did you know Pete Guarisco?

to A . No, never heard of him .

11 Q. Did Jack Ruby travel to Shreveport, Louisiana?

12 A. Not that I know of .

13 Q" Did Jack Ruby know Elizabeth AnneMatthews?

14 A. Elizabeth Anne who?

lfi Q. Matthews .

is A. Elizabeth Anne, no . I mean I don't know whether
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Q.

	

Was she married to R . D . Matthews at the time?

A .

	

I really wouldn't know . I'm sure this is the

lady he's married to now . I don't know . I didn't know

R .D . too well, I mean not intimately, do you know what I

mean . He worked there a while .

Q .

	

Do you recall when Jack Ruby came from Chicago

to Dallas?

A .

	

I have no idea .

Q.

	

Do you know how long after he came to Dallas you

met him?

A.

	

No, I don't have any idea . The first time I ever

saw him in my life was like I told-you sitting there with

that hat on, and it just attracted my attention and I kept

looking at this fellow .

Q.

	

Does it refresh your memory to know that Jack Ruby

came to Dallas around 1947?

A .

	

No, I wouldn't know when he came there because I

didn't know him, hadn't heard of him .

Q.

	

What is your best recollection as to when you met

Jack Ruby?

A.

	

I'd say the first part of the '50's because I

think I was in Fort Worth . I either went over there in

'51 to '53 or '53 to '56 . 1 don't recall the exact dates .

I met him while I was at the Four Duces .

Q.

	

Prior to Jack Ruby's arrival in Dallas in 1947,
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what was the status of gambling in the Dallas area?

A.

	

I don't understand what you mean, the status .

Q.

	

What kinds of gambling was going on in the Dallas

area in the time, say, 1945th 1947?

A .

	

Well, there were a few crap games and a few horse

books is all I know of .

Q.

	

Was there any betting on sporting events?

A.

	

Not that I know of .

	

I never bet on them myself .

It could have been, I don't know .

Q.

	

Who was involved in this gambling that you de-

scribed in 1945 to 1947?

A.

	

In Dallas?

Q.

	

In the Dallas area, Dallas-Fort Worth area .

A .

	

I don't really know . I knew a fellow named

Scarborough, Red Scarborough, and like I said, Miller and

Earl Dalton .

Q.

	

How much numbers activity was there in Dallas?

A .

	

I have no idea about the numbers . At the time

I was a dice dealer when I was in Dallas .

Q .

	

Did you ki.ow of any numbers activity in Dallas?

A.

	

No, air, I wouldn't have any way of)mowing that

because--

Q.

	

(Interrupting) Were you aware of Benny Binion's

numbers operation in Dallas prior to 1947?

A. No .



R

9

io

I I

12

13

1}

IS

15

17

is

19

>o

22

2:1

24

2 7,

57

43

Q.

	

Did you know Benny Binion at that time?

A .

	

Know him to set him.

Q .

	

you knew him to see him at that time?

A .

	

Just to see him.

Q .

	

Did you know that ivy Miller and Red Scarborough

worked for Benny Binion in a numbers operation?

A.

	

No, I didn't .

Q .

	

What gambling activity did you know that Ivy

Miller and Red Scarborough were involved in?

A .

	

They were involved in the Southland Hotel and

could have been involved in the place where I worked, Blue

Bonnet, and they were involved in the Top of the Hill .

Q .

	

What gambling activity was Benny Binion involved

in at that time?

A.

	

I have no idea .

Q .

	

Was Benny Binion involved in any gambling at that

time?

A .

	

I don't know . There's no way I'd know .

Q.

	

Did you ever see Benny Binion gamble?

A .

	

Ever see him gamble, no, never did ,

Q.

	

Did you know Johnny Avon?

A .

	

Johnny Avon, not well .

	

He had had a gambling

place around there before I ever got there . He wasn't in

gambling when I was there .

Q.

	

Did you know Berle Cheek?
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A . Who?

Q .

	

Berle Cheek .

A .

	

Berle Cheek, yes, I knew him, too . He had been

in gambling prior to my going to Dallas .

Q.

	

What kind of gambling was he involved in?

A.

	

I don't really know but I knew he was a gambler .

Q .

	

Was he involved in gambling while you were there?

44

is

17

lfl

because

Q .

in the

we didn't want his money .

Was there any loan sharking activity going on

Dallas area at that time?

19 A . Not that I know of .
20 Q. Did you know Benny Bickers?
21 A . Yes, very well .
22 Q. What gambling activity was Mr . Bickers involved
23 in?

24 A . I don't know . I really don't)now what he was in-
25 volved in .

R

9

to

A.

some

Top of

No . Let me see, wait a minute now . We borrowed

money from Berle Cheek, I think, while I was at the

the Hill, I don't know, $10,000 or something .

11 Q . When you say we, you mean you and Fred Browning?

12 A . Me and Kirkwood at the Four Duces .

13 Q . You and W . C . Kirkwood?

14 A . Yes .

15 In two or three days we gave it back to him
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Q.

	

Did you know that he worked with Benny Binion in

a numbers activity in that area?

A.

Q.

A .

Q.

involved

A.

I knew of, was bet on his own horses, go to the track, a

very nice man .

No .

Did you know Ben Whittaker?

Very well .

What kind of gambling activity was Mr . Whittaker

in?

Mr . Ahittaker had race horses and all he did, that

11

12

Q.

A.

Did he run a gambling operation?

Not that I know of . He didn't run one while I

13 was there .

14 Q. What kind of gambling was Fred Browning involved

1 .5 in?

16 A . He was involved in the Top of the Hill Terrace .

Q. Was he involved in any other gambling?

is A. No, he had the Top of the Hill for years .

1s Q. Did he ever work with Benny Binion in gambling?
2n A. Fred Browning?

?t Q. Fred Browning .
"2o

A. Not that I know of .

23 Q. Did Jack Ruby know Benny Binion?
33 A. No .

= ; Q . Did Jack Ruby know Ivy Miller?
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A. No .

Q.

	

would Jack Ruby have known of Benny Binion?

A.

	

I don't think so .

	

I wouldn't know why he would

have known him .

Q.

	

Did Jack Ruby know Johnny Avon?

A . No .

Q.

	

Did Jack Ruby know Berle Cheek?

A .

	

No, not that I know of . I have to say not that I

know of because I'm positive he didn't .

Q.

	

Did Jack Ruby know Red Scarborough?

A . No .

Q.

	

Did Jack Ruby know Benny Bickers?

A.

	

I don't think so .

Q.

	

Did Jack Ruby know Ben Whittaker ?

A. No .

Q.

	

Did Jack Ruby know Fred Browning?

A.

	

I think we were closed .

	

I don't believe he did

know Fred Browning . We were closed when I met Jack, I'm

positive of it .

Q.

	

How organized was gambling in the Dallas area?

A .

	

I really don't know . There's no way I'd know

how it was organized .

Q.

	

Was Dallas an open or a closed city?

A .

	

It had a few crap games in it .

	

I'don't know if

you'd call that open or closed or whatever it was . But it
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had a few crap games like more cities in the United States

at that time .

Q.

	

Did the individual who was running a particular

crap game have to get anyone else's permission to do it?

A .

	

Have to do what, sir?

Q .

	

Get anyone else's permission .

A.

	

I really don't know .

	

I was just working there .

Q.

	

When you ran your gambling places in the Dallas

area, did you have to pay any money to anyone?

A .

	

No, sir, we were sneaking as I told you a while

ago .

Q.

	

You were what?

A .

	

We were sneaking, what we call sneaking .

	

I don't

know how to explain it . We were doing it against the law

I guess you'd call it .

Q.

	

Did any of these secret gambling operations have

troubles with the police?

A.

	

Yes, they got raided every once in a while. The

Rangers would raid theme . Hell, the sheriff would raid them

a lot of times .

35-379 0 - 79 - 5

Q. When you say the Rangers, you mean the Texas
22

Rangers?
_:1

A . Yen .
_'1

Q. Did anyone ever have to pay off the police?

A. Not that I know of . I wasn't in a position to
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know that but I wouldn't think so .

	

I really don't know

Dallas area in 1947 when a new prosecuter came into office?

A .

	

Yes, there was a crackdown, sure was .

	

I don't

know if it was the prosecuter .

Q.

	

Would that have been when Steve Guthrie became the

sheriff?

A.

	

I really don't recall .

Q.

	

What effect did this crackdown have on gambling?

How successful was the crackdown?

A.

	

There just wasn't any more gambling .

	

I thought it

was Kefauver that did it .

	

I'm not sure . What time vas

Kefauver, '58? Was it that late, '587

MR . WOLF : Early '50's .

MR . PURDY : Kefauver was early '50's .

A .

	

An I understand that was the crackdown in gambling

everywhere .

BY MR . PURDY :

Q .

	

But you recall a crackdown in Dallas in 1947

either with the new sheriff or when will Wilson came in?

A.

	

I remember we got closed up, we got raided around

Dallas .

about that because I wasn't involved in it .
3 Q. Did anyone have to pay off the prosecuter?
4

A . I wouldn't think so .
5

Q. Were you aware of a crackdown on gambling in the
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Q .

	

Did this crackdown cause anyone to leave Dallas?

A.

	

I'm sure all the dealers left .

Q.

	

Do you recall people leaving Dallas and going to

Las Vegas around 1947?

A .

	

A number of them, yes, a number of people came

out here. Most everybody came out here .

Q.

	

Do you remember Benny Binion leaving at that

time?

A . Yes .

Q.

	

Who else do you remember left at that time?

A.

	

I don't know if it was at that time or not, but

I remember Benny Binion left there .

	

Who else left there?

Let me see, a fellow named Joss Zilliack .

Q.

	

How do you spell his name?

A.

	

I don't know, Zilliack .

Q.

	

Who else left Dallas ad went to Vegas, do you

remember?

A .

	

Fred Browning even came oat here but he didn't

come out here to do business . He brought race horses

out here . He had a track out here about that time . There's

a lot of people . Everybody came out here over the years

because there wasn't any place to gamble but here

Q.

	

After the crackdown on gambling in the Dallas area,

could you please describe for us how much gambling went on

in the Dallas area between 1947 and, say, 1958 when you last
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had contact with Jack Ruby in Dallas?

A .

	

Well, they had stag parties . We did have stag

parties for a while where they run them in the country

clubs . That was the extent of the gambling around Dallas .

Q.

	

What type of gambling went on at these stag

parties?

A.

	

Dice games .

Q.

	

How often were they held?

A.

	

Maybe once a month, most every two months .

Q.

	

Did Jack Ruby ever go to any of those stag

parties?

A . Never

Q.

	

Did you ever go to them?

A .

	

Sure, I went to them .

Q.

	

If Jack Ruby had gone to them, would you have

known about it?

A .

	

Oh, yes, I would have seen him . If you now him

once, you'd never forget him with the hat on .

Q .

	

If Jack Ruby had gone to the stag parties, would

you have seen him there?

A.

	

Yes, I wouldn't have known him, but I would have

seen him, I would have remembered him because I do remember

faces .

Q.

	

Was there any link between Dallas and Las Vegas

in terms of gambling between, say, '47 and 1960?
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A .

	

I'd have to say no .

Q .

	

Did you know Harry Urban?

A .

	

Didn't know him intimately

	

I knew him to speak

to him .

Q .

	

Did you know he was a partner of Benny Binion?

A. No .

Q.

	

Was Harry Urban involved in any gambling in

the Dallas area?

A .

	

I don't think so .

Q .

	

were you familiar--go ahead .

A .

	

I forgot what I was going to say .

Q .

	

which clubs were the stag parties held in?

A .

	

The stag party was held at the, let's see, it was

the country club out on, there was one downtown .

	

I can't

think of the name . The Main Street Club or something .

	

It

was at the corner of Field and Main . We held then there .

I mean I ran them a pretty good while, maybe six or seven

times

	

There was a country club out on the, kind of a

freeway there . They changed the name of it since then . I

don't recall the name of it . Then there was one named the

Cipango Club .

Q.

	

Who ran the operation at the Cipango Club?

A.

	

Ivy Miller and Earl Dalton . Scarboroughras dead .

Q.

	

During what time period did they run that?

A.

	

Like I said, I don't recall . I think it was the
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Cipango Club during the 150'9?

A.

	

That's what they call stag parties but they let

their wives come, too . They just called it stag parties .

Q.

	

Did that go on during the '50'9?

A.

	

No, it stopped, I'd say, in the late 140 19 .

There wasn't too many out there, maybe five or six .

Q .

	

Who ran the operation in the country club when

they had the stag parties?

A.

	

Who ran the gambling? I ran it myself but the same

two people I mentioned, Scarborough and Miller .

Q.

	

You had said Dalton and Miller?

A.

	

I meant Dalton and Miller . Scarborough was

dead

Q.

	

Did you also run the operation at the Cipango Club

with them?

A.

	

Yes, I ran the stags for them .

Q .

	

And did you also run the operation at the club on

Main Street with them?

A. Gambling, yes .

Q.

	

Were any of the stag parties held during the

late 140'9

52

maybe, I don't know .

Q . Did they run the Cipango Club at all during the

150'9?
4

A . The club is still there, I think, but not gambling .

Q. Did they have any of the stag parties at the
6



4

fi

9

9

to

11

12

1 .3

14

15

16

is

19

zo

21

22

21

24

_ :;

67

53
1950' a?

A .

	

No, I'd have to say no . I'm not for sure, but

I'd have to say no for sure .

Q.

	

What kind of gambling went on at the stag parties?

A.

	

Just dice games.

Q .

	

I believe previously in response to my question

about gambling between 1947 and 1958, you said stag parties

were held . Are you now changing that and saying that they

didn't go on in the 150'3?

A .

	

I don't recall, to tell you the truth . It could

have gone on in maybe '51 . I don't know for sure . There's

no way I can remember .

	

But I told you that I did run them

for them . That's all I can tell you . I don't know what

years exactly . The last years I don't know . I just don't

know .

	

It could be and it could not be, I just don't know .

Q.

	

Did any gambling go on in Dallas in the 1950'x?

A . No .

Q.

	

Was there any gambling in private homes in the

1 50'3?

A .

	

There could have been, I don't know about that .

Q.

	

You left for Cuba, you said, in 1958?

A. 1 58 .

Q .

	

So if there was no gambling in the '50'x, that

means that--

A .

	

(Interrupting)

	

It was in the '50'3 in Fort
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worth . I told you that I was running this place sneaking

over in Fort Worth .

Q.

	

was Jack Ruby involved in any gambling in the

1950'6?

A .

	

He was involved in nothing in the way of gambling,

no way .

Q .

	

Were you interviewed by the FBI in Las Vegas on

November 25, 1963?

A.

	

Yes, sir .

	

I don't know i£ it was the exact dame

or not . They like to ran me crazy .

	

I'd be working and they

would call me out of the pit to talk to them . I finally

asked them, I said, "Please come out to my home and let me

talk to you ." I was interviewed by them many times .

Q .

	

Did you tell the FBI on November 25, 1963, that

Jack Ruby had been involved in gambling as a player?

A.

	

No, I did not because he never had been involved

in gambling as a player .

	

Like I say, Jack Ruby wouldn't

bet 25 cents on anything .

Q.

	

the FBI report dated November 27, 1962, which is

a report of your interview with the FBI on Novenber 25, 1963,

which was conducted in Las Vegas, Nevada, by special agents

Stevens and Salisbury, that report says that you stated, the

report says, "He stated he does not know Ruby to have ever

been involved in any bookie activity or in any gambling of

any nature other than as a player ."
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A .

	

He never played in his life . I never saw him

Q.

	

Does that accurately reflect what you told the

55

FBI on November 25, 1963, that Ruby was involved as a player?

A.

	

No, air, I didn't tell them that . I did not tell

them that . I have never seen Ruby gamble on anything .

And, incidentally, when I went to Arruba, the day

I left, the FBI went to my mother, went to my sisters, my

brothers, and Jack Ruby had happened to be visiting me in

my apartment when my mother and sister were visiting me, and

they thought he was the finest man in the world and that's

what my mother told the FBI, I'm sure . So I asked Mr .

Stevens, I said, "If you don't mind, my sister has been with

the Veterans Hospital for many years and she's the head

nurse there in the operating room, charge of the operating

room", I gave him a number at home, and I said, "If you

will call her after 5 :30, she'll invite yom out to the

house and talk to you." Well, they went up there and like

to scared her to death .

So the day I went to Arruba, Mr . Stevens, I'm glad

to remember that name, he came out to the house and told my

wife I had been cleared of any wrongdoing and my wife asked

him, "Well, what's he been cleared of, he hasn't done any-

thing ."

	

"Just known this nut", which it turns out he was .

I didn't know he was that nutty .
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Q.

	

When was that that your family members met Jack

Ruby?

A.

	

I don't know, it was in the '50's .

	

It was in the

'50's . I can only recall the year . I'm sure they have a

record of it, my mother and my sister both . He had a

habit of, if he met anyone, like he'd meet you, he'd want

to know your name, he'd want to knowyour address, what your

birthday was, and he would send you a birthday card, a

Christmas card . I don't know why he did that but that was

a habit he had .

Q.

	

When was it that you went to Arruba?

A.

	

Arruba in '64, I believe .

Q.

	

Was it just a coincidence that the FBI came to you

the day you were leaving for Arruba?

A.

	

It was after I went to Arruba and Mr . Stevens told

my wife'-that I had been cleared of anything .

	

I don't know

what the devil he was talking about .

Q.

	

Do you know any oilmen in Dallas, the Dallas area?

A.

	

A lot of oilmen played at the Top of the Hill,

quite a few .

Q.

	

Who were sane of those oilmen?

A.

	

Hell, I don't recall the names any more . Let me

see, there was a fellow named Carraway, he was an oilman,

Sid R chardson would come out there, he didn't do each

playing .

	

I don't think he played at all . Billy Byers, a
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man named Billy Byers, he played out there . Big oilmen,

H. L . Hunt, he played out there .

Q.

	

How often did H . L . Hunt gamble out there?

A .

	

Not very often . He would go upstairs and eat .

We gave away the food . And he would take 12 people up

there and wouldn't tip the waiter but he would gamble, he

did gamble .

Q.

	

Was Jack Ruby ever there when any oilmen were

there?

A.

	

No, I never knew Jack Ruby when the Top of the

Hill was open . I'm almost positive that I met Jack Ruby

after it was closed .

Q.

	

Did you know Harry Hall?

A.

	

I knew a dealer years and years ago by the name

of Harry Hall . Hell, he's been dead 30, 40 years .

4

	

He also went by the name Harry Sinclair, Jr .

A. No .

Q.

	

Or Harry Baler, H-a-1-e-r?

A. No .

Q.

	

Regarding Mr. Bill Byers, do you recall an inci-

dent when a number of people considered robbing him?

A .

	

No, I didn't ]mow he ever got robbed . Hs lived

in Tyler, Texas . He didn't live in Dallas .

Q.

	

Did Jack Ruby know H . L . Hunt?

A.

	

No, I'm positive he didn't .
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Q .

	

Did Jack Ruby know Bill Byers?

A .

	

No, he never knew any of those people that I'm

talking about .

there unless you were an oilman .

Q.

	

Did Jack Ruby know Sid Richardson?

A . No .

Q.

	

Did Jack Ruby know Dewey Groom?

A . Who?

Q.

	

Dewey Groom.

A.

	

How do you spell it?

Q. G-r-o-o-m .

A.

	

I don't know . I don't know who he knew . I've

never heard of him .

Q.

	

You've never heard of Groom?

A. No .

Q.

	

Do you know Marty Field?

A .

	

Marty who?

4

6

Q.

Club?

A .

Did Dick Anconi ever cane to the Top of the Hill

No, I knew Dick Anconi . Dick Anconi was a big

oilman . He ded a number of years ago .

8 Q. Did Jack Ruby know him?

s A . No .

to Q. Were you familiar with the Petroleum Club?

11 A . No, I know where it was but you couldn't go in
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Q .

	

Marty Field .

He used to work at the Sands a few years ago,

also used to work in Cuba, also went by the name of Marty

Schwartz when he was a fighter .

b ut I knew him to speak to him.

either of the Campisis?

A.

	

I could have eaten out there with Jack Ruby but

12

13

Q.

A .

where I

What did Joe Civello do for a living?

I have no idea . He had a whiskey store, that's

met him, in a whiskey store .
14

Q . Did he ever gamble, to your knowledge?
1.5

A . Not to my knowledge .
16

Q. Did he ever go to any of your clubs?

A. No, never did .
is

Q. Did Jack Ruby know Joe or Sam Campisi?
19

A . I'm sure he did, yes . They have a restaurant
ao

A . No, I don't think I knew him.
6 Q. Did Jack Ruby know Joe Civello?

A . Joe Civello, I don't think he did .
R Q. Did you know Joe Civello?
9 A . I knew him, yes . I didn't know him intimately,

there .
21

Q. What restaurant did they run?
22

A . Egyptian Lounge .
?a

Q. Were you ever with Jack Ruby when he was with
24
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that was all .

Q .

	

There might have been a time when you all ate

together?

A.

	

They would come over and say hello probably or

something like that .

	

They were pretty good hosts .

Q.

	

Do you recall having dinner with Jack Ruby and the

Campisis in 1954 or '55?

A .

	

I don't recall it but it's possible .

Q.

	

Were you ever present with either of the

Campisis when Jack Ruby was present when business deals were

discussed?

A .

	

No, they would have no business dealings with

Jack Ruby .

Q.

	

Do you know whether or not the Campisis ever went

to Ruby's club?

A .

	

Everybody went to Ruby's club to see those hippies .

I don't know that they did, but I'd have to say they had

been.

him . what did he do?

19
Q . Were the Campisis ever involved in gambling?

20 A . Not that I know of .
21

Q . Did they ever cane to your club?
22

A. No .
2:1

Q. Did you know Johnnie Grizzaffi?
24 A. No, not that I recall him . I don't recall knowing
25
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A.

	

I don't think he was .

	

I'm positive he wasn't . I

can't say for sure but I'm positive he wasn't .

Q.

	

Did Jack Ruby know Jack Todd?

Q.

and Beeny

Johnnie Grizzaffi was an associate of Loin Green

Binion .

A . No .

4 Q. Did you know Sidney Siedband?

A. Who?
fi Q. Sidney Siedband, S-i-e-d-b-a-n-d .

A . No .
A Q. Did you know Jack Todd?
9 A. Jack Todd, yes, I know Jack Todd .

to
Q. What did Jack Todd do?

tt A . Jack Todd, to tell you the truth, I don't know
12 what jack Todd did . He was in Cuba, too .
13

Q. What did Jack Todd do in Cuba?
14

A . Just came over there visiting .
IS

Q. Did he see you when he was in Cuba?
Ifi

A . I saw him once or twice, yes.

Q. When was that that he visited Cuba?
19

A. I don't know . I don't have any idea .
19

Q. Would that have been the late 150 1 9?
20

A . It had to be the late 1 50'9 .
21

Q . Was Jack Ruby there at the time Jack Todd was
22

there?
2:1
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A .

	

I'm sure he did . I'm not positive he did but I

would say he did . Everybody who went to that club knew

Jack Ruby .

Q.

	

Was Jack Todd a safe cracker?

A .

	

I don't really know .

	

I wouldn't have any way of

knowing .

Q.

	

Did Jack Todd gamble?

A .

	

I don't recall ever seeing him gamble .

Q.

	

Did he have any business dealings with you?

A .

	

Not any with me, no .

Q.

	

Do you know anyone he had business dealings with?

A . No .

Q.

	

Are you familiar with Sue's Used Car Lot?

A . Whose?

Q.

	

Sue's Used Car Lot .

A .

	

What city is that in?

Q.

	

In the Dallas area?

A .

	

No, never been around a car lot in my life .

Q.

	

Do you know that Jack Ruby and Jack Todd often

frequented Sue's Used Car Lot?

A .

	

No, I didn't .

Q.

	

Did Jack Ruby know Izzy Miller?

A .

	

It's possible . They're both Jewish, it's possible .

Q.

	

Did you know Izzy Miller?

A . Yes .
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Q.

	

What did he do for a living?

A .

	

I don't know what he did . He was a crap dealer

for awhile .

Q .

	

Did he ever gamble at your club?

A. No .

Q .

	

Did Jack Ruby know John Eli Stone?

A. Who?

Q.

	

Johnny Eli Stone .

A.

	

Not that I know of .

Q.

	

Do you know him?

A.

	

I wouldn't know . I don't know who he knew . But

I wouldn't think so .

	

I never heard of him .

Q.

	

You never heard of Johnny Eli Stone?

A .

	

How do you spell the last name?

Q. S-t-o-n-e .

A .

	

I know Johnny Stone, yes, but Jack Ruby would

1A

never know

ran a bar

Johnny Stone . Johnny Stone, when I knew him,

up on, called it the Turf Bar .
19 Q . Was there any gambling at the Turf Bar?

ao A. Not that I ever saw .

Q. Do you know why Jack Ruby moved to Dallas?
00

A. I have no idea .
4:1

Q. Did you and Jack Ruby ever discuss why he came to
24

Dallas?

A . No, never .
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Q.

	

You said before that Jack Ruby discussed Chicago

with you generally .

A .

	

He said he came up in Chicago and he came up in

a poor neighborhood and he would talk about what a rough

time he had when he was a kid an3that's the extent of his

talk about Chicago .

Q.

	

Did he ever discuss anyone he grew up with?

A . No .

Q.

	

Did he ever discuss any people he still knew in

Chicago?

A . No, never .

Q.

	

Do you know if Jack Ruby knew Barney Baker?

A.

	

Barney Baker? Barney Baker, no .

Q.

	

Did you know Mr . Baker?

A.

	

No, I did not .

Q.

	

Did Jack Ruby know Lenny Patrick?

A.

	

Lenny Patrick, I have no idea . He could have . I

don't even know who Lenny Patrick was myself .

Q.

	

Did Jack Ruby know Dave Yaras?

A.

	

I don't know .

	

I don 9t think so .

Q.

	

Did you know Dave Yaras?

A .

	

I knew whohe was .

Q.

	

Had you ever met him?

A .

	

I don't think so . I knew his brother . He had a

brother named Sam Yaras .

	

I don't think I ever met Dave .
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Is his name Dave? Is that the name? I don't think I ever

met him . I met his brother . His brother had slot machines .

He was a slot machine man, repaired slot machines .

Q .

A.

	

Right in his building .

Q .

	

What city was that in?

A.

	

I believe it was Field Street, I'm not sure . I

wouldn't say for sure .

Q.

	

what city was that in?

A. Dallas .

Q.

	

Do you remember when Sam Yaras came to Dallas?

A .

	

Who ?

Where did he repair slot machines?

In fact, his brother died in Dallas .

Q.

	

Do you know when Sam Yaras came to Dallas?

A .

	

I have no idea .

Q .

79

Do you know if Jack Ruby knew Sam Yaras?

A.

	

No, he didnit know him .

Q .

	

Did Jack Ruby know Paul Dorfman?

A.

	

I have no idea . I don't know who Paul Dorfman is .

Q.

	

Did Jack Ruby know Lawrence Meyers?

A .

	

Lawrence who?

Q. Meyers .

A .

	

I don't know . I don't know him .

Q.

	

Did aiyone from outside of Dallas consider moving

to Dallas to get into gambling operations?

65
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A.

	

I don't know . I really don't know .

Q.

	

Did you ever hear of outside gamblers wanting to

come into Dallas?

A.

	

No ; it's a possibility that it would happen and I

wouldn't know anything about it because it wasn't any of my

business .

Q.

	

Was Jack Ruby involved in any prostitution related

activities?

A . Prostitution?

Q.

	

Related activities .

A. No .

Q.

	

Were any of his employees involved in prostitu-

tion?

A .

	

Not that I know of, no .

	

I don't know -about the

Carousel, that's a different proposition . I don't know about

that .

	

I don't think he would be, no .

Q.

	

Was it common in Dallas for club employees to be

involved in prostitution?

A .

	

No, I don't think so . I never heard of it .

Q.

	

Was there much prostitution in Dallas?

A .

	

Not too much, by George, there wasnIt too much .

Q.

	

Where was the prostitution that there was?

A.

	

I don It know where it was .

Q.

	

Did it operate out of hotels?

A .

	

It's a possibility they worked out of hotels .
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Q.

	

Did you know a woman named Helen Alfonse Roan?

A .

	

Helen Alfonse what?

Q.

	

Roan, R-o-a-n .

A .

	

Not that I recall, no .

Q.

	

Do you know if Jack Ruby had close relations with

any of his employees?

you're asking me if Jack Ruby knew, he could have known

them and I didn't know it . But as far as I know, I didn't

know them myself .

Q.

	

Was there any illegal gun sales in Dallas when

you were there?

is

14

15

It

like

in

seemed

when

Mexico .

like he got into some trouble in Mexico . It seemed

I read about him, he got into some kind of trouble

I never knew him .

16 Q. Did Jack Ruby know him?

A . No, I couldn't say for sure but I wouldn't think

is so .

1s Q. Did Jack Ruby know James or Bunny Breen, B-r-e-e-n?

:o A. I never heard of them . See, a lot of these people

A

s

A .

Q.

activity

No, I don't .

Do you know whether or not there was any narcotics

in the Dallas area?

10 A . Never heard of it, never .

11 Q . Did you know Paul Rowland Jones?

12 A . No, I didn't know of him . I've read about him .
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A.

	

No, not that I know of .

Q.

	

Was there any transportation of guns to or from

other places?

A.

	

Not that I know and I'm positive that there

wasn't.

Q.

	

Did you know Robert Ray McKeown?

A .

	

No, I never heard of him either . I read about

him in some of those articles about him but I never heard

o f him .

Q.

	

You didn't know if Jack Ruby knew him?

A .

	

No .

	

If he had, I think he would have told me if

he knew of those people you said about . He's that kind of

a fellow .

	

I never heard of any of these people you're asking,

most of them .

4

	

Did you know of a John Thomas Mason?

A.

	

No, John Thomas Mason .

Q.

	

Did Jack Ruby know of him?

A.

	

I don't believe so . Like I tell you, I don't know

who he knew . He could have known several of those people

and I wouldn't know it, you know .

Q.

	

Did you know Joseph Merola, M-e-r-o-1-a?

A. No .

Did Jack Ruby know him?

A.

	

I don It know .

Q.

	

To your knowledge .
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A.

	

I have to keep telling you I don't know who Jack

Ruby knew, but I wouldn't think so . Maybe he did, I don't

know .

Q.

	

You stated previously that you did not ask Jack

Ruby for four guns in 19547

A.

	

I don't recall that, no . I've been asked that

several times and I don't recall it .

Q.

	

Does it refresh your recollection to know that

Jack 1Caby said that you requested four Cobras in 19597

A.

	

No, it doesn't . The only gun I can resanber is

a gun he sent out here and I let it go back, didn't take

it out of the--

Q.

	

(interrupting) Can you think of any reason you

would have wanted guns in 1959?

A.

	

No reason I would have wanted guns in 1 59, I was

in Cuba . I'd get myself killed if I had guns over there .

Q.

	

You stated previously that, to your knowledge,

Jack Ruby only owned one gun?

A.

	

One gun as far as I know .

	

Hs could have w ned

two or three but I didn't know about it . There wouldn't

be any way I'd know it .

Q .

	

Do you recall being interviewed by the FBI in

June of 1964 by special ants Mcraul and Stevens in Las

Vegas?

A.

	

I remember being interviewed by the FBI a lot
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of times . I don't know the exact dates .

Q.

	

Did you tell the FBI in June of 1964 that Jack

Ruby kept a couple of guns at his residence although he was

not a gun collector?

A.

	

If I did, I don't recall that . The only gun I

ever saw that Jack Ruby had was a gun thathe carried in a

sack,when he closed up at night, he'd take his gun out of

his sack and put it in his pocket and go deposit his money

and then put the gun in his glove compartment . That's all

I recall .

Q.

	

If you told the FBI in June of 1964 that you had

seen a couple of old guns in Jack Ruby's residence, would

that have been the truth at that time?

A .

	

That I saw a couple of old guns? It's a possibili-

ty that he had two guns . I don't remember, to tell you the

truth . But I do remember the gun that he always had on

him when he went out to his club .

Q.

	

You mentioned earlier a couple of times when Jack

Ruby asked you for help . One was with reference to the

curfew problem and one was with reference to AGVA .

Did he ever call you for help on any other matter?

A.

	

No, not a thing .

Q.

	

Did you ever ask him for help on anything?

A. No .

Q.

	

Why did Jack Ruby think to call you long distance
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to ask about his problems with AGVA?

A .

	

He was just like that . He would call me on most

any of his darn problems . He was just like that .

Q.

	

Did he call about any other problems?

A .

	

Thatts the only problem he had, I guess, was the

AGVA and Miller, he got it taken care of that same day, I

belive . It must have been a minor thing or something .

Q.

	

Did you have any previous contacts with AGVA that

would make him think that you could help him?

A.

	

No, I don't think he would know I had any con-

tacts . He just called me and asked me if I knew anyone that

knew the president of AGVA . It just happened that I did

know Miller and I called Miller to help him .

Q.

	

were you familiar at all with AGVA in Dallas?

A.

	

Not at all .

Q.

	

While you were there.

A . No .

Q.

	

Did you know Vincent Lee?

A . Who?

Q.

	

Vincent Lee who worked for AGVA in Dallas .

A .

	

Vincent Lee, no, I didn't .

Q.

	

Did you know James Henry Dolan who worked for

AGVA in Dallas?

A.

	

It seems like I met him . Did he work for AGVA?

Was that the union he worked for?
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Q.

	

He did for a while.

A .

	

He worked for some union . I didn't know what

union it was .

	

I met him once or twice, I think .

Q .

	

Do you know anything about his activities with the

union?

A.

	

Nothing .

	

I didn't even know it was AGVA .

	

I know

it was a union .

Q.

	

Did you ever have any dealings with any other

unions?

A.

	

None whatsoever .

Q.

	

Do you know Tony Pappa?

A . No .

Q.

	

Do you know Mike Shore?

A. No .

Q.

	

What can you tell us about Jack Ruby 4s relations

with the Dallas Police Department?

A .

	

I can just tell you--live been asked that before,

too . He was always, I don't know, I guess he thought it

would help his place . He was always courteous to then . At

Christmas time I think he would give some of them presents,

whiskey or something . That's my idea . I don't know for

sure . He was very close with them . A TV announcer there

named, I can't think of his name, but one of the TV

announcers, he just liked to get everywhere .

Q.

	

was it Gordon McLendon?
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A.

	

I think that's the name, yes . He knew Gordon

very well .

	

I'd hear him speak of him all the time .

Q.

	

I'm sorry, you would hear jack Ruby speak of

McLendon?

A.

	

Yes ; maybe he ran ads with him or something, I

don't know . Just like Tony, I think the reason he knew

Tony was on account of his ads in the papers and things, I

would say .

Q.

	

Did you know Gordon McLendon?

A . No, air .

Q.

	

Did Jack Ruby ever talk to you about Gordon

McLendon?

A .

	

To tell you the truth, he either introduced

Brescia,in that letter Igave you,to Gordon or Brescia

introduced him to Gordon McLendon .

	

I'm not sure which way

it was .

	

But Brescia used to come to Dallas with a pro-

fessional basketball team . -What's the name of that trick

team?

Q. Globetrotters?

A.

	

It was another one .

	

It was a well-known team .

And Brescia was a publicity man for them .

Q.

	

Did Jack Ruby have any friends with the Dallas

Police Department?

A.

	

I really don't know .

	

I have no idea .

	

I wasn't

that familiar with him to know irho his friends were.
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Q.

	

Did Jack Ruby ever tell you that he had pull with

the Dallas Police Department?

A.

	

No, he didn't .

Q.

	

To your knowledge, did Jack Ruby ever exercise any

pull with the Dallas Police Department?

A .

	

Not to my knowledge, no .

Q.

	

Were you familiar with the Dallas Police Associa-

tion?

A.

	

No, sir . I don't think I knew many policemen in

Dallas .

Q.

	

Did you know Lieutenant George Butler who - formerly

headed the Dallas Police Association?

A .

	

I didn't know him intimately .

	

I knew who he was.

Q.

	

What did you know about Lieutenant Butler?

A .

	

I think he was the head of the vice squad, I be-

lieve . I'm not sure .

Q.

	

How did you happen to know him?

A.

	

I don't remember how I met him .

Q.

	

Was he an associate of H . L . Hunt?

A.

	

I wouldn't think so .

Qr

	

Did Jack Ruby know Lieutenant George Butler?

A.

	

Did Jack Ruby know Butler? I wouldn't think so .

He could have . I don't know .

Q.

	

Did Jack Ruby ever complain that he had some prob-

lems with the police other than that one curfew incident?
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A .

	

That's the only time I ever heard of . I think

it was about a curfew .

	

I sent him to Schepps . He said

he was being harassed because he was Jewish and I said the

man for - you to go to see is go see Mr . Schepps and explain

it to him. Maybe he can straighten it out .

Q.

	

Did members of the Dallas Police Department ever

come to Jack Ruby for information?

A .

	

Not that I know of .

Q .

	

Did members of the !BI office in Dallas ever come

to Jack Ruby for information?

A .

	

I don't know but I wouldn't think so .

Q.

	

During the - time you were in Dallas, did organized

crime have any impact on activities in Dallas?

A.

	

Organized crime, no . Like I told you, the people

that had the gambling there was Miller and Scarborough and

Dalton, an far as I know .

Q.

	

So it vas your impression that it was a local

operation?

A .

	

Local Operation .

Q .

	

Was there anyone from outside who had an influence

on Dallas that you know of?

A.

	

Not that I know of . I would have to say no .

Q.

	

On November 20, 1963 . what contact did you have

with an agency of the federal government?

A .

	

On what?
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Q .

	

on November 20, 1963, did you have any contact

with any agency of the government?

A.

	

Maybe it was the FBI questioning me .

Q.

	

That was prior to the assassination .

A .

	

Was that prior?

Q. Yes .

A .

	

I don't know of any in 163, no .

Q.

	

Do you recall on November 20, 1963, that you

applied for the renewal of a work card in Nevada?

A . Sure .

Q.

	

Do you remember around that time that you had to

get a renewal?

A .

	

163, let me see, 163, that was when I got into the

Thunderbird, yes .

Q.

	

What did you have--

A .

	

I got a sheriff's card .

Q .

	

A what?

A.

	

A sheriff's card . You had to get a sheriff's

card .

	

I've got one in my pocket .

	

Do you wan t to see it?

Would you like to see it?

Q. Sure .

A .

	

Everybody that works here has to have one of

these .

Q .

	

So the fact that you were applying for the work

card was not because you were in any kind of trouble?
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A.

	

Of course not .

Q.

	

Did you have a card previously?

A .

	

I had a card . I've got it scmewhere . Here's one

I had downtown (indicating) .

MR . PURDY : Mr . McWillie is showing me a Law

Vegas Police Department registration card, A-58376, which

is a permanent card . He's listed as a pit boss . His

address and signature and the signature of the Chief of

Police are listed .

THE WITNESS : That's a sheriff's card . I got that

in '63 when I came here .

MR . PURDY : He's also handed me a Clark County

Sheriff's Department ID card, No . 63658, which is dated

February 15, 1963 . His name is listed . He has signed it

and it is signed by Sheriff Ralph Lamb, L-a-m-b .

THE WITNESS :

	

And it shows where I worked at the

Thunderbird, they scratched it out . This other card was a

permanent card . When you work downtown, you have to have

one of these (indicating), it was permanent . Now you have

to have one of these (indicating) . You don't have to have

this combined now with the sheriff .

$Y MR . PURDY :

Q.

	

So rightlaw all you need is a card from the police

department and you don't need i card from the sheriff's

office?
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not this card (indicating) .

92

Q.

	

Not the Las Vegas Police Department card .

A .

	

The sheriff is more or less a police chief now .

Q.

	

Since you still have and obviously had or was

?a

issued in February of 1963, what reason would you have had

in November of 1963 to apply for any other kind of card?

A .

	

1963, maybe that was when I was going to Arruba .

I had to go to the police chief, I think, and I had to get

a letter from the police chief to get cleared down there be-

cause they cleared you through Scotland Yards add the FBI

and the local here . That's the only thing I can recall .

Q.

	

Do you recall a Mr . Robert Rellerer, an identifi-

cation officer with the Reno Sheriff's Office?

A .

	

No, I don't .

Q.

	

Did you--

A .

	

(Interrupting) I had a card up these, too . I

threw it away I think .

Q.

	

On November 20, 1963, would there have been any

reason that you would have needed to contact the Reno

Sheriff's Office for a renewal of a card or for any other

reason?

A.

	

Maybe they contacted them down here . That's

probably what happened .

Q.

	

By November 20, 1963, you had already moved from
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Reno to Las Vegas, is that right?

A .

	

November '63, yes, I came here in '63 at the

Thunderbird . Now, it's a possibility that checking me out,

they checked with the Reno Police Department . I would have

to say that they might do that . They would do that, wouldn't

they?

Q.

	

Mr . Mcwillie, you stated previously that you re-

ceived a phone call from Jack Ruby sometime in 1963 about

his problems with AGVA?

A.

	

That's right.

Q.

	

About when in 1963 was that?

A .

	

It was the early part of 1963, I think. Let me

see .

	

'63 now . I went to the Thunderbird in '63 . It had

to be the early part of '63 . Doesn't the !BI have it on

its report? I told them about it . I'm sure they do . It's

hard for me to remember dates .

Q.

	

We understand . I think you're doing very well .

Now, that communication had been in the form of

telephone calls, right?

A.

	

He must have called me three or four times . The

!BI even asked me why he called me .

Q.

	

After that contact with Jack Ruby, what other

contact did you have with him prior to the assassination?

A .

	

He would write me letters about his club, the new

club he had and how beautiful it was and about the razor

93
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blades, he sent me some ra2or blades once or twice,

Sheffield rasor blades I think they called them . .

4

	

Did you and Jack Ruby ever talk again on the

phone prior to the assassination?

A .

	

Prior to the assassination?

Q. Right .

A .

	

Just about the AGVA .

Q.

	

Did you see Jack Ruby again after those phone

calls about the AGVA and prior to the assassination?

A .

	

No, never saw him again.

Q.

	

When was the last time that you saw Jack Ruby

prior to the assassination?

A.

	

The last time I saw Jack Ruby prior to the

assassination, I was driving from Miami to cal-Neva Lodge

where I was going to work in June in 1961 . I stopped at

his house and slept there that night and then drove on .

4

	

Did you we Jack Ruby again after the assassins-

tion?

A.

	

Never, never seen Jack Ruby after that time I

saw him .

Q.

	

Did you and Jack Ruby ever exchage any letters

after the assassination?

A.

	

No, sir . I had all I wanted of Jack Ruby . Every

time I turned around the FBI was questioning me about him.

You know I wouldn't write him .

	

I'm not that silly .
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Q.

	

Did you and Jack Ruby ever talk on the phone

after the assassination?

A . No, air .

Q.

	

Did you and Jack Ruby ever send any messages of

any kind to each other after the assassination?

A .

	

No, sir . After the assassination I didn't want

to hear his name again .

MR . WOLF : Let the record reflect that we've re-

turned to Mr . Mcwillie the original letters that he received

from his brother concerning Tony Zoppi and the trip to Cuba .

THE WITNESS : My brother got it from Natty Brescia

and Natty Brescia got it from Tony Zoppi .

BY MR . WOLF :

Q. Mr . Mcwillie, I'd now like to question-.-you con-

cerning the time when you were in Cuba and several indivi-

duals you may have met while you were there .

-

	

You've testified that you moved to Cuba in approxi-

mately the middle of 1958, is that correct?

A.

	

I went there in '58, yes, right .

Q.

	

Was that your first trip to Cuba?

A .

	

I had been to Cuba, I took my mother and wife and

daughter to Cuba in the '40's, just for a trip overnight on

a boat . We took a ship over there, the Florida, I think

they called it .

Q.

	

Had you been there any other time prior to the
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middle of 1958?

A. No .

Q.

	

On your first trip in 1958, how long did you

stay in Cuba?

A .

	

I stayed until we broke relations with Cuba in

161, January 1, 1961 .

Q.

	

And you testified that when you moved to Cuba,

you went to work at the Tropicana Hotel, is that correct?

A .

	

That's right.

Q.

	

And how did you obtain the job at the Tropicana

Hotel while you were in Dallas?

A .

	

A fellow called me from Cuba and asked me if Ild

be interested in going over there to work and I set up an

appointment and went there and talked to them and then went

back to Dallas and went back to Cuba in about a week, I

believe .

Q.

	

So you did return to Dallas after the first trip

to Cuba?

A.

	

I think maybe a week, ten days .

Q.

	

Who was that who called you?

A.

	

A fellow named Johnny Williams .

Q.

	

How did he get your name?

A.

	

I not him in Dallas .

	

I don't know how I met him

but I did meet him and he found out I was in the gamgling

business and he said, "Maybe I can get you a good job over
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in Cuba ." Sure enough, he called me a week or so aver he

left Dallas .

Q.

	

Where did Mr . Williams work?

A .

	

Mr . Williams didn't work .

	

I don't know what Mr .

Williams did, to tell you the truth .

Q.

	

Where did he live?

A .

	

He lived in Boston .

Q .

	

And where did you first meet Mr . Williams?

A.

	

I met him in Dallas .

Q.

	

He was just visiting at that time?

A . Sir?

Q .

	

He was just visiting at that time?

A.

	

He was just visiting Dallas .

	

I don't recall how

I met him, but I met him in Dallas .

Q.

	

And who did you see when you first went to Cuba

for the interview?

A.

	

I went to see the Foxes . They had a meeting and

there was Martinez Fox and Oscar Cheninder .

Q.

	

Was Pedro Fox present?

A.

	

Pedro Fox, that's Martinez's brother .

	

There were

several Cubans there and an interpreter .

Q .

	

Were the Poxes the owners of the Tropicana?

A.

	

They were the only owners . I was the only

American in there .

Q.

	

Do you know Mr . T . W . Richardson?

A .

	

Too, sir, sure do .
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Q.

	

And how do you know Mr . Richardson?

A .

	

How long have I known him?

Q.

	

How long have you known and how do you know Mr.

Richardson?

A.

	

I've known Mr, Richardson since I started dealing

dice about 40 some odd years ago, 47 years ago .

Q .

	

You met him in Dallas?

A.

	

No, I met him in Mississippi . I was dealing dice

in Mississippi then .

Q.

	

Did Mr . Richardson have any connection with Cuba?

A.

	

I think T . W . had something to do with the

managing the Capri .

Q.

	

Did you see him while you were in Cuba?

A.

	

Didn't see him too much .

	

I did see his in Cuba .

Q.

	

Did you see him that first time when you went over

to take the job at the Tropicana?

A .

	

No, I didn't see him. He didn't know I was there.

T . W . was in the Riverside Hotel and he left .

	

He was the

manager of the Riverside Hotel .

	

I took his place when he

resigned in '62, I think . But I've known T. W. for years .

He's a -vary--nice man .

Q.

	

You stated that you met the Foxes when you first

went over to interview for your job with the Tropicana and

you also stated that you were promised a percentage of the

Tropicana if things were successful .
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A .

	

Martinet promised me a percentage if it ever

did any business, but it never did any business . That

was right at the time of the revolution .

	

Do you have what

date I went over to work there?

Q.

	

Approximately September of 4 58 .

A .

	

I was going to say August .

	

It must have been

September .

Q.

	

Was the Tropicana successful prior to the revo-

lution?

A .

	

It had been successful .

	

It was a very beautiful

place, beautiful shows, beautiful gaming room .

Q.

	

Were the Foxes financially well off?

A .

	

Yes, IIm sure they were .

Q,

	

were they the whole owners of the casino?

A.

	

Were they what?

Q .

	

were they the whole and sole owners of the

casino?

A.

	

Yes, I would say they were . I'd have to say I'm

almost positive .

Q.

	

They had no partners?

A. no .

Q.

	

Do you know if they aver received financial backing

from anybody?

A .

	

They didn't need any financial backing .

4

	

Did they ever get any loans from anybody?
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A.

	

I wouldnlt think so because they had a big busines

he was running around me except when he went to bed .

Q.

	

What happened to the Foxes when the government

closed the hotel?

A .

	

Well, they eventually all went to Miami .

Q.

	

They did not stay in Cuba?

A . Sir?

Q.

	

They did not stay in Cuba?

A .

	

They stayed there for a while but eventually they

left and went to Miami .

Q.

	

And you took a job at the Capri Hotel, is that

correct?

A. Right.

Q .

	

Who did you know at the Capri Hotel to get the

job?

A.

	

If I remember correctly, I think it was Martinez

told me to go up there, that I could get a job up there if

that made mthing but money for years and years . They had

the numbers and every other thing .

a Q. Do you know, did Jack Ruby know the Poxes?

A . Yes, I introduced him to the Foxes .

6 Q . When he came to Cuba?

7 A. When he came there, I introduced him, yes .

9 Q. Did he have any other dealings with the Foxes?

9 A. He ran around with me . The whole time he was there
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in this business I'm a pretty good man in the gamabling

business . live been in it so many years .

Q.

	

Do you know a Mr . Willie Bischoff?

A .

	

Lefty Clark, that was his name . Wasn't his name

Lefty Clark? I never did know his right name .

Q.

	

Yes, also known as Lefty Clark .

A.

	

I took his place in the Tropicana . They let him

go and I took his place there .

Q.

	

Why was Mr . Bischoff let go, do you know?

A.

	

well, it had something to do with the Black Jack

getting cheated or something, something like that . Thatls

what I heard .

	

I don It know why they let him go .

Q.

	

Did you associate with Mr . Bischoff at all after

he was let go?

A.

	

No, just to say hello .

2

3

I'd go up

Angelo, I

Aggelo .

there . And I went up there and saw some fellow,

don't know his last name, but his first name was

a Q. Could the lastrame have been Bruno?
5 A . No .

6 Q. Do you know a Mr . Angelo Bruno?

A . I've known him to see him in Cuba . I've seen him
8 in Cuba . I don't know Mr . Bruno .
s Q. You never met Mr . Bruno?
to A . No, just to say hello . He knew who I was because
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Q.

	

Do you know if Jack Ruby knew Mr . Bischoff?

A .

	

No, I'm sure he didn't .

Q.

	

Do you know a Mr . Babe Baron?

A .

	

No, I know who he is . If it's the fellow I'm

thinking about, he used to be at the Sands .

Q . Yen .

A.

	

I don't know him but I know ,.ho he is . He may be

dead . Is he living?

Q .

	

He's still alive .

A.

	

I didn't know that . But I know who he is . Thel

call him the General . But I never met him in my life .

Q.

	

Did you know that he was in Cuba?

A.

	

No, I didn't .

Q.

	

Do you know if Jack Ruby knew him at all?

A.

	

If Jack Ruby met him?

Q. Right .

A.

	

I wouldn't think so .

Q.

	

Who were the owners of the Capri?

A.

	

I don't know . I don't have any idea .

	

I went in

there and took charge of the day shift and I don't know

how long I was there to tell you the truth . But it wasn't

too long . I went to open up one morning and they stuck

machine guns in my stomach and I gave them the keys and

turned around and walked off .

Q.

	

Did you ever work at the Riviera Hotel?
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Q.

	

Did you have any affiliation with the Riviera?

A . No .

Q.

	

When you were at the Tropicana, what were your

primary duties?

103

A .

	

To manage the casino .

Q.

	

were you familiar generally with the prior

management of the casino operation?

89

A .

	

No, not the bookkeeping and all that kind of

thing . I was familiar with running, seeing that the games

didn't get cheated and the dealers add everything stayed

in line .

Q.

	

Were you responsible for hiring individuals to work

in the casino?

A .

	

No, they hired all them . There wasn't nothing but

Cubans working there when I was there .

Q.

	

Did the casino have to pay a tax to the Cuban

government to operate?

A.

	

I really don't know . I wouldn't know .

Q.

	

Did Cuban officials have to be bribed to have

ow .

	

There wouldn't be any way I'd know

familiar with any of the Cuban officials

in the government at that time?

. M
a casino operation?

A. I don't)

that .
24

Q. Were you
25
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A. No .

Q.

	

Do you recollect any of their names?

A.

	

No, I could not recollect one name . Ventura, I

think he was the chief of police, I believe it was, but I

ddn't know him .

	

I'd see him come in there with his body

c4uards .

Q.

	

Do you recall any other names of Cuban officials?

A . Officials?

Q.

	

Officials who would have responsibility to super-

vise casinos .

A .

	

Supervise the casinos?

Q .

	

Or involved generally .

A .

	

No .

	

Ventura didn't

	

have mthing to do with

the casino .

	

I just knew him to see him because he was

supposed to be a very vicious fellow .

Q.

	

How about any other Cuban officials in the govern-

dent generally, can you recall any of their names?

A.

	

No, I wouldn't have any reason to know any of them .

Q .

	

Did the casinos make payments to any non-government

officials to continue operating, the owners of the casinos?

A.

	

No, I wouldn't think so . It belonged to them .

Q.

	

The Foxes never discussed that with you?

A.

	

I didn't understand .

Q .

	

Did the Foxes ever discuss the general operation of

the casino with yon?
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A .

	

No, in fact, they couldn't even speak English .

one could speak English, Pedro .

Q.

	

Do you know a Mr . Norman Rothman?

A .

	

I know him to see him .

Q.

	

Have you .ever met Mr . Rothman?

A .

	

It was in Cuba, yes . He'd come in and out of the

Tropicana every once in a while . He came up and introduced

himself to me and shook hands with me . I'd see him gambling

there when I'd go around to different places .

Q.

	

Did you ever have any discussions with Mr . Rothman?

A . No .

Q .

	

Do you know a Mr . Santo Trafficante?

A .

	

Know him to see him .

Q.

	

Have you ever met Mr . Trafficante?

A.

	

Like I say, he know who I was and he shook hands

with me when he saw me, but that was it .

	

I've been asked

that a lot of times, too . But I didn't know Mr . Trafficante

intimately, no .

Q.

	

Did anybody introduce you to him or did he intro-

duce himself to you?

A.

	

Maybe Pedro did, I don't know, when he would come

in a party or something .

Q.

	

Did you ever meet Mr . Trafficante apart from being

in Cuba in the casinos?

A .

	

Not that I remember, no .
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just wanted to get them out of there myself .

Q.

	

Did you visit Mr . Trafficante in prison?

A .

	

I didn't visit him .

	

I went out there once or

twice to visit a fellow, he was a dealer . He had a young

son and a wife and he gambled all his money away . At times

we woald take up a collection amongst dealers and give him

money . I went out there once or twice to see hdm .

Q.

	

Did you see anybody also in prison?

A .

	

I saw everybody out there . Trafficante, I think he

was in there .

Q.

	

Did you see Mr . Trafficante?

A.

	

I aw him but I didn't talk to him.

Q.

	

You saw him but you could not talk to him .

A.

	

I didn't know him that intimately .

Q .

	

Do you know of anybody who did visit Mr . TrafficantMl

in prison?

Q "

A .

92

You never met Mr . Trafficante in the United States?'

Not that I recall . Maybe I did, I don't think so .

3 Q. Are you aware that Mr . Trafficante was imprisoned

4 in Cuba?

.5 A. Yen, there were a bunch of them imprisoned .

s Q. Were you in Cuba at that time?

7 A. Yeah .

R 4 Do youknow why Mr . Trafficante was imprisoned?

9 A . To tell you the truth, I don't. I think they
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A .

	

No, I don't .

	

I went out there with someone but I

don't recall who it was .

Q.

	

Do you know a John Wilson Hudson?

A . Who?

Q,

	

A John Wilson Hudson .

A . Hudson?

Q . Yen .

A .

	

No, sir, I don't .

Q.

	

Were you afraid of being imprisoned yourself?

A .

	

They never did bother me for some reason .

	

I don't

know why .

	

They never did the whole time I was there .

Q.

	

Do you have any accounting for that?

A . Sir .

Q.

	

Do you know any reason why they would not bother

you?

A . Sir?

Q.

	

Do you know any reason why they would not bother

you?

A.

	

I don't know .

	

It could have been the loxes, I

don't know .

	

I don't know why they didn't but they didn't .

I never was arrested there .

	

If I'd have stayed there, I'd

probably have gotten arrested after we broke relations with

them .

	

I left the first day of January 1961, I think it was .

Q.

	

Was Jack Ruby in Cuba visiting you during the time

when you went to visit the prison and saw Santo Trafficante
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there?

A .

	

I don't think so . He could have been but I

don't think so . He could have been but I don't really think

he was .

	

I don't remember what date Jack was there .

Q.

	

Did you discuss with Jack Ruby the imprisonment

of many of the people that were working in Cuba?

A.

	

No, I didn't discuss things like that with him .

Q.

	

What other individuals did you see during your

visit to that prison? Do you remember the names of them?

A.

	

I saw Dino, Dino Cellini . He was the manager of

the place, too, where I had worked .

Q.

	

Which place was that?

A.

	

Tropicana .

	

Then he was at the Riviera .

Q.

	

And you knew Mr . Cellini?

A.

	

I didn't know him initimately . I knew him to talk

to him, how's business and this and that .

Q.

	

Did you ever have any business dealings with Mr .

Cellini?

19 A. Never .

20 Q. Did Jack Ruby know Mr . Cellini?

21 A . No, he wouldn't know Dino .

Q. Did Jack Ruby know Mr . Trafficante?
2 :1 A . No .
24 Q. Was Mr . Rothman put in prison?
2;

A . I don't think so . I don't beliee he was .



1

2

4

5

6

8

9

to

11

12

13

14

15

16

1T

to

19

20

21

22

23

24

25

Q.

	

Did you visit Mr . Cellini when he was in prison?

A. Sir?

Q.

	

Did you visit Mr . Cellini when he was in prison?

A.

	

I said hello tohim because I knew him .

Q.

	

But the primary reason for your going to the

prison was--

A .

	

(Interrupting) To see this fellow Degeorgio or

whatever his name was .

Q.

	

was there only one prison where all the people

were kept?

A .

	

No, they had two prisons . They had one they

called Principle, was a real bad prison . This one didn't

look like a prison . It had a wire fence around it .

Q .

	

What could you do to try and help a friend of

yours who was in prison to get out?

A.

	

I wasn't trying to help him get out .

	

I just went

out there to say hello to him .

Q .

	

Was there anything one could do, even if not

yourself, generally?

A .

	

No, I don't think so . I wouldn't know, but I

wouldn't think they could get them out .

Q .

	

Could you bribe anybody to get them out of prison?

A.

	

I don't really know about that, I don't know .

Q .

	

Did you know Mr . Meyer Lansky?

A.

	

No, sir, never laid eyes on him in my life . I know

35-379 0 - 79 - 8
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his brother, knew his brother .

Q. Jake?

A .

	

Jake, very fine man .

Q.

	

How did you know Jake?

A .

	

I knew Jake in Cuba .

Q.

	

How did you first meet Jake?

A .

	

I don't recall how I met him . I just don't re-

call . I did meet him . It might have been through Dino .

Q.

	

Did Jack Ruby know Jake Lansky?

A.

	

No, positive he didn't .

Q.

	

What was the nature of your relationship with

Jake Lansky?

A.

	

Just to say hello and that's all .

Q.

	

Did you ever have dinner with him?

A. No .

Q.

	

What casino did Mr . Lansky operate at?

A.

	

Mr . Lansky was around the Riviera .

	

I don't know if

he operated it or what but he was there . Jake Lansky I'm

talking about .

Q.

	

Did you know Mr . John Roselli?

A.

	

I didn't know him. I've seen him around town here

like I told the FBI and then Mr . Fenton . I've seen Mr .

Roselli aroundhere . Any time I would go in the Sands to see

a show, I would see him there .

Q.

	

Did you ever see Mr. Roselli outside of Vegas?
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A .

	

Never in my life .

Q.

	

You never saw him in Cuba?

A .

	

I don't -think he was in Cuba when I was there .

Q.

	

Did you ever talk to him while he was here is

Vegas?

A .

	

I never talked to him while he was there . He's

kind of a belligerent fellow . I had no reason to say any-

thing to him.

Q.

	

Do you know a Mr . Sam Giancana?

A. No .

Q .

	

Have you heard of Mr . Giancana?

A.

	

I don't know him .

Q.

	

You never met Mr . Giancana?

A. No .

Q.

	

Do you know if Mr . Roselli or Mr . Giancana had

interests in Cuban casinos?

A.

	

There wouldn't be any way I'd know that .

Q.

	

Had you heard that before?

A .

	

I never heard of it, no . What attracted me to Mr.

Roselli was any time I ever saw him he had on dark glasses .

and he was a well dressed fellow and a fellow you would

notice in a crowd, you know, especially with the dark

glasses on .

Q.

	

You stated that you were the oniy American working

at the Tropicana, all the other employees were Cuban?
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A .

	

That's right .

Q .

	

Was that characteristic for most of the other

casinos?

A .

	

No, the other casinos had mostly Americans on

them, especially on the dice games, you know . The dice

games are pretty hard . to deal and understnd and learn .

it was mostly American dealers .

Q.

	

when you were hired at the casino, did you have

to apply for an employee work card like you've shown us for

here in the state of Nevada?

A .

	

No, I had to go to Dallas and get, after Castro

got there, I had to go to Dallas and get a letter from the

sheriff .

Q.

	

What type of letter?

A. Sir?

Q.

	

What type of letter from the sheriff?

A.

	

As to my character, you know, I hadn't been .in

trouble there .

4

	

That was after Castro took over?

A.- Yes, and I took it back and gave it to the Foxes .

Q .

	

Prior to Castro taking over in 1958 or '59, 1958,

did you have, in September of '58 when you first got your

job at the Tropicana, did you have to apply for a work card

through the Cuban government?

A .

	

No, I just went in there and talked to them and
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got the job and went to work .

Q.

	

When did you leave Cuba?

A.

	

January 1, 1961 .

Q .

	

You stayed approximately two years, then, after

Fidel Castro took over?

A .

	

'59, '60, yes, almost two years .

Q.

	

From 1958 through 1961, did you ever return to the

United States for visits?

A .

	

Many tines, yes . I used to bring money and

deposit it for the Foxes .

Q .

	

And where would that be deposited?

A . Sir?

Q.

	

Where would that be deposited?

A.

	

Well, I deposited money in the Panlmerican Bank

and I deposited money in the, I think it was a Miami bank,

I don't know .

Q.

	

Were mat of your trips to Miami?

A. Sir?

Q.

	

Were mat of your trips from Cuba to Miami?

A.

	

To the banks, yes .

Q .

	

Did you ever go anywhere else besides Miami when

you returned for a visit?

A . No .

Q,	Howdid you keep in touch with your friends in

the United States while you were in Cuba?
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I didn't keep in touch with them .

Q.

	

Did you write them at all?

A .

	

Very few of them .

Q.

	

Did you phone them at all?

A. No .

Q.

	

Did you ever make any phone calls while you were

in Cuba back to the United States?

A .

	

I don't recall getting any . Maybe Jack Ruby

called about Tony Zoppi, maybe, said they were coming or

something like that . otherwise I never got any calls .

close friendof mine .

Q.

	

Could that phone call have been right after Jack

Ruby visited you?

A.

	

Oh, no, I think Panits was in Cuba when Jack Ruby

was there .

	

I believe he was in Cuba .

11

12

13

Q. Did you ever place any calls from Cuba to people

in the United States?

A. Not that I recall . I don't know who it could

14 have been .

15 Q. You told us about Mr . Meyer Panits .

16 A. Sir?
17 Q. Mr . Meyer Panits, P-a-n-i-t-x .
is A. Panitz, yeah .
19 Q. Did you ever call Mr . Panitz in Miami?
20 A. It's possible that I did because he's a very
21
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He was a close friend of Jack Ruby, is that

correct?

A .

	

Panitz, yes .

Q.

	

What activities did Mr . Panitz engage in?

A .

	

Years ago, many years ago, he was a book maker .

Q .

	

How many years ago was that?

A .

	

Oh, Christ, I 1 d say 35, 40 years ago .

Q.

	

After that, what type of activity did he engage

in?

A.

	

He could have worked in Cuba, I'm not sure .

	

I

think he worked in Cuba .

Q.

	

You knew him in Dallas, is that correct?

A.

	

Yes ; Memphis, too .

Q.

	

And did there came a time when he moved to Miami?

A.

	

Did what?

Q.

	

Did Mr . Panitzaove to Miami?

"

	

-A.- He was in Dallas, he worked in Dallas .

	

He worked

for me at the Top of the Hill, what we call, box watching

the crap games, sitting down .

	

where else did he work? He

could have worked around the Top of the Hill, I remember

that, and I believe he worked in Cuba .

	

I believe he worked

at the Capri too in Cuba .

Q.

	

What period of time was that?

A.

	

I don't have any idea .

	

I'm sure he worked there .

Q.

	

Did Jack Ruby see Mr . Panitz while he was in
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Cuba?

A .

	

I couldn't say for sure .

Q.

	

You assume he would have if Mr . Panitz was there?

A .

	

I'm sure if Panitz was there at the time, yeah .

Like I say, I don't know what year he was there .

Q.

	

Is Mr . Panitz alive today?

A.

	

He's dead .

Q.

	

And you don't recall calling Mr . Panitz from Cuba

right after Jack Ruby was there?

A .

	

Right after Jack Ruby was there?

Q .

	

Right after Jack Ruby visited you, you don't

recall calling Mr . Panitz in Miami?

A.

	

I don't recall calling him . It's possible .

Q.

	

Do you know Minty Lane Miner?

A . Yen .

Q.

	

How do you know Ms . Miner?

A .

	

I used to go with her for a few months .

	

She was

in Cuba, too .

Q.

	

When was she in Cuba?

A.

	

I don't know .

	

She wasn't there to see me .

	

She

just cameover there . we had broken up a couple or three

years before .

	

I think she was there around a week, I'm not

sere .

Q.

	

Did she see you when she was in Cuba?

A .

	

Yes, I said hello to her .
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Q.

	

Did she give you any message from Jack Ruby?

A. No .

Q.

	

Did Jack Ruby know her?

A.

	

He knew her, sure .

Q.

	

How long did Jack Ruby stay in Cuba when he visited

you?

A .

	

To the best of my recollection, I'd say six days

maybe, not over a week, I don't think .

Q .

	

Can you remember what activities Mr . Rudy did

while he was down there?

A .

	

He was right out there where I worked .

	

Every

scorning when I got up he was there . When I left the place,

he went with me to eat and went to bed .

Q.

	

Were there any special shows during that period

of time that Mr . Ruby wanted to see or things to do?

A .

	

The best show down there was at the Capri .

	

Maybe

he went there once or twice .

4

	

Do you remember anything in particular that Mr .

Ruby did during that week?

A.

	

I don't remember a darn thing he did but bug me

all week .

Q.

	

When was this that Mr . Ruby visited you in Cuba?

A.

	

I'd have to say it was in '59 .

Q.

	

Do you remember the month it was?

A.

	

it might have been august .

	

I don't recall . I be-
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lieve it was August .

	

I don't know for sure .

Q.

	

How do you pinpoint the date of August?

A .

	

It just seems like to me it was in August . I

told Mr . Fenton that, I believe .

Q.

	

Is there anything particular that sticks out in

your mind?

A .

	

No, it just seems like it was the middle of the

year .

	

I'd have to say it was right around august, I'd say .

I'm not sure . There's no way I could tell you for sure .

Q.

	

Was it during hurricane season?

A.

	

No, I don't think so . I think the hurricane

season starts in September, I'm nOt sure .

Q.

	

Did Mr . Ruby, to your knowledge, ever visit Cuba

at any other time?

A.

	

Not that I know of .

	

I would say no .

Q.

	

He never discussed any other visits with you?

A.

	

I would say no because I never did see him there

any more .

	

I know if he had been there, I would have seen

him .

Q .

	

When he was .in Cuba, did you discuss the Castro

situation with Mr . Ruby?

A . No .

Q.

	

You have no idea how long prior to Castro's taking

over he was down there?

A .

	

No, I don't, I really don't . I know that Castro
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had taken over when he was there, that he had already taken

over . I think he took over Now Year's of 1959, I believe .

Q .

	

To clarify the dates of Jack Ruby's visit in

Cuba, to the best of your recollection, it was august of

1959?

A.

	

That's what I'd say . I don't really know . Look

at the FBI report, maybe they know . I'm not trying to be

smart but I don't know the date .

Q.

	

I understand that . We're trying to clarify it

for the record .

In other words, it was definitely after Castro

took over?

A.

	

Definitely, yes .

	

It was definite)r after Castro

took over . That's when they really needed business . That's

the reason I called him. They were trying to get Tony to

came down there . I couldn't say for sure, but I'd have to

say it was around July or August .

Q.

	

So due to the Castro takeover, you needed business,

and you suggested to the Foxes--

A .

	

(Interrupting) I suggested this thing to them

before that, too . They finally made up their minds after

business got so bad, they was doing anything to try to get

business because not many people came over there, tourists,

after Castro got there .

Q.

	

So you suggested to the Foxes that you knew Jack
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A.

	

I knew Tony Zoppi and I knew a man that could get

him to bring him over there .

Q.

	

And when did you first meet Mr . Zoppi?

A .

	

I'd say in the middle

	

'40 'a,

	

just to speak to

him.

	

I didn't know him well .

	

He was a columnist and he'd

make night clubs and you'd see him around night clubs and

restaurants .

Q .

	

why didn't you:call Mr . Zoppi directly to see if

he would come over?

A .

	

Because I didn't know him that well . Jack Ruby

did business with him with the paper . He was with the

Dallas Morning News . In fact, he was with Zoppi, like I

told you, when president Kennedy got shot, I believe . I

believe he was there the next day or the same day . I mean

I'm going by the papers, what the papers said .

Q.

	

How did you first get in touch with Jack Ruby

about inviting Tony Zoppi and himself to come down to Cuba?

A.

	

I believe I called him on the phone. I'm not sure .

Q.

	

What did you do in response to Mr . Ruby's reaction

20

2t

It's possible that I did . I might have written him a

letter, I don't know .
" n2 Q. And what was Mr . Ruby's reaction?
2 :1

A. It was all right . He said he could get him to
24

come . He was supposed to come .
25
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A .

	

I just told him it would help us out at the

Tropicana if he could get Tony down there and give us some

writeups in his column .

Q .

	

Did you wait until Jack Ruby called you back to

get in touch with Tony Zoppi?

A.

	

I don't recall . I know Tony agreed to cane down

there . I even called him or he called me, I don't know

which .

Q.

	

Did you call Tony directly?

A.

	

No, I called Jack .

	

I didn't know Tony well enough

to talk to him.

Q.

	

After your first phone call with Jack Ruby, what

period of time elapsed until either Jack called you or you

called Jack back to--

A.

	

(Interrupting)

	

It was a pretty good while .

Q.

	

It was a long time?

A .

	

I would say it was a few months .

Q.

	

so, then, you probably called him sometime in the

sparing of 1959 and then it would be a few months, it

would be August until he finally came down?

A.

	

I'd have to say that, yeah, then he came by him

self .

	

if Tony would have came with him, then all this

wouldn't be going on here . It's an unfortunate thing that

he didn't come with him .

	

I think I sent him two tickets,

I'm not sure . I'm positive I sent him two tickets .
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Q.

	

You sent Jack Ruby two tickets?

A .

	

Two tickets, one for him and one for Zoppi .

Q.

	

And that was after jack Ruby told you that Zoppi

had agreed to come?

A .

	

That he would come, yeah .

	

I'd have to say that's

correct .

Q.

	

And the two tickets were being paid for by the

hotel?

A.

	

They paid me the money .

	

I bought the tickets .

Q.

	

You bought the tickets?

A.

	

Yeah, I bought the tickets but they gave me the

money .

Q.

	

They gave you the money?

A .

	

Oh, sure .

	

It wasn't a hotel, it was a night club .

The Tropicana wasn't a hotel .

Q.

	

And they did not expect to be paid back for these

two tickets, did they?

A.

	

Oh, no, it was part of their publicity .

	

They

spent a"lot of money advertising . In fact, they had a sign

across the causeway in Miami about a block long for years .

Q.

	

And you prepaid the two tickets and sent them to

Jack Ruby, is that correct?

A.

	

I paid for them with money, is that what you mean,

prepaid?

Q. Yes .
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A. Yes .

Q.

	

Did you also tell Mr . Ruby that or make for Mr .

Ruby any accommodations for where they would stay when they

got down there?

A.

	

I told them that they would be taken care of in

any hotel they wanted to, the bill would be taken care of

because that was the agreement I had with the Paces .

Q .

	

And that was not prepaid in advance, was it?

A. No .

Q.

	

Where did Jack Ruby stay when he got down there?

A.

	

They didn't pay his way when he got there because

he didn't bring Zoppi . He stayed at a little hotel there .

I was living at the Poxa at the time, F-o-x-a, it was an

apartment building . He stayed in a little hotel . I could

look out my window and see it down on the corner .

Q.

	

Was his ticket still paid for even though Tony

Zoppi didn't come?

A.

	

We went ahead and paid that, they did rather .

	

I

didn't get it back .

Q�

	

The letter you've given us today from Tony Zoppi,

the portion of the letter you gave to us today, do you still

have the top of that letter?

A .

	

The whole letter?

Q. Yes .

A .

	

No, it was a personal letter to this fellow here .
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That's the only part I had of it .

Q.

	

The letter was addressed to?

A .

	

The letter that Tony sent was sent to Srescia .

Q.

	

Right . And did he give you the entire letter or

just the bottom portion?

A .

	

He gave me the entire letter but I tore off the

bottom part because that was the only part that concerned

me .

	

It was all personal .

Q .

	

And you destroyed the top portion? Ycu no longer

have the top portion of the letter?

A.

	

There wasn't anything in there that anyone would

be interested in . I just read the bottom part where he

concluded his letter and tore it out .

Q .

	

Do you still have the top part?

A. No .

Q.

	

Was there any reason you didn't give that letter

to Mr . Cline and Mr . lenton when they came to talk to you?

me, I'm pretty sure they did . I'm positive I brought it

up to them . You see, when they interviewed me, I was at a

friend of mine's house, staying overnight, because they were

gone out of town and they were scared someone would break in

their house and they came over there .

	

In fact, I went down

1R
A. I told them I had it .

19
Q. Did they ask to see it?

40
A. They told me if I got subpoenaed to bring it with
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i

	

and met them .

2

	

Q.

	

Do you know why Tony Zoppi couldn't go to Cuba?

3 A. Sir?

Q.

	

Do you know why Tony Zoppi couldn't go to Cuba on

a that trip?

6

	

A.

	

Why he didn't come?

Q. Yes .

e

	

A.

	

No, I don't .

	

I have no idea .

	

I guess he was

9

	

busy or something, couldn't make it .

to

	

Q.

	

Why did Jack Ruby come?

il

	

A.

	

He just wanted to use the free ticket, I guess .

12

	

Q.

	

Before Jack Ruby came, did he tell you that Tony

13

	

Zoppi would not be coming?

14

	

A.

	

No, he didn't tell me. I would have told him to

is

	

stay there then I wouldn't have had all this .

1s

	

Q.

	

Do you recall being interviewed by the FBI concern-

ing Jack Ruby's visits to Cuba?

is

	

A.

	

I recall them interviewing me about Jack Ruby, yes .

19

	

Q,

	

Did you tell the FBI about Tony Zoppi?

''-o

	

A.

	

I don't think I did, to tell you the truth . I

didn't think about it until I got the darn letter . Then it

'-'

	

all came back to me why he was coming down there .

''-'a

	

Q.

	

and this letter is the letter you received in 1976?

''-'4

	

A.

	

I received a letter in 1976 from my brother, yes .

Q.

	

So from 1963 to 1976, you.had just forgotten?
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A .

	

I had just forgot about it, to tell you the

truth .

	

I was all shook up about the darn thing happening and

it just slipped my mind .

Q.

	

wasn't really the only reason for Ruby to come

visit was to get Tony Zoppi?

A .

	

That's right.

Q.

	

Isn't that the primary reason for him to visit?

A .

	

That's the only reason that he came dawn there

was he was supposed to bring Tony Zoppi and he didn't bring

him .

Q.

	

It wasn't to give Tack Ruby a vacation, was it?

A.

	

No, I don't think so .

	

It might have been what I

told the FBI because like I say, I was so shook up when I

talked to them that first time and I didn't know what to

tell them .

Q.

	

In an FBI interview dated June 9. 1964, and the

interview being conducted on June 8 . 1964, by special agents

Stevens and . McFaul, let me read you part of what you said

about Jack Ruby's visit to Cuba . You stated, "In 1959, date

unrecalled, he wrote to Ruby and asked

	

him if he would like

to come to Havana for a week . He stated there was no ulterior

motive and that he had been a close friend of Ruby's and

eztended this invitation as one would to a brother . He

realised Ruby was working hard with his Dallas night club and

felt that:'Ruby -needed a rest . Because thecost of plane
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tickets in Havana could be paid for bypssos for approximately

one fifth of the cost of the ticket in the United States,

he purchased a -round-trip ticket for Ruby at his own ex-

penes and mailed it to Ruby in Dallas after which Ruby

boarded a plane and flew to Havana for a visit ."

Later in the report, if I may just read another

paragraph, it states, "with further regard to the airline

ticket purchased by Mcwillie, he stated that as best he

can recall, the peso evaluation of this ticket was about

$75 and that he had personally absorbed the cost . He could

not be certain whether Ruby repaid him for this ticket after

Ruby reached Havana, again explaining that he purchased the

ticket at Havana and mailed it to Ruby at one fifth of what

it would cost Ruby to buy a comparable ticket in Dallas .

He does not recall standing any other expenses for Ruby in

connection with the trip and was unable to state whether

Ruby had repaid him for the cost of the ticket or not."

Now, is that an accurate account of whatyou told

the FBI?

A .

	

I may have told them that but Zoppi was supposed

to come with Ruby .

	

It just slipped my mind about Zoppi,

that's all . I'm sure I sent him two tickets . I paid for

them out of my pocket but I got the: money from the Foxes.

The agents questioned you in fairly explicit de-

tail, is that not correct?
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A. Sir?

Q.

	

The agents questioned you in fairly explicit de-

tail, is that not correct?

A.

	

They questioned me pretty good, yes .

Q.

	

I mean they specifically asked you whether or not

there was an ulterior motive for your sending a ticket to

Jack Ruby .

	

Don't you think you would have remembered about

Tony Zoppi at that time?

A.

	

I didn't remember until I got that letter, to tell

you the truth . I did not remember about it until I got the

letter and then it all hit me at one time and I said to my

self, well, I should have told the !BI that .

Q.

	

There's also an !BI report dated November 27, 1963,

the interview being conducted November 25, 1963, by special

agents Stevens and Salisbury concerning Ruby's trip to

Cuba . Again it says, "McNillie said he had gone to Cuba

to work at the Tropicana at Havana, Cuba, and while there--

A.

	

(Interrupting) I didn't understand you .

Q.

	

I'm sorry, the report states, "Mewillie said he

had gone to Cuba to work at the Tropicana at Havana, Cuba .

and while there sometime in 1959, Ruby had been in Cuba for

about a one week's vacation and he had seen Ruby there at than

time .

	

He said he knew of no interests Ruby might have had

in Cuba ."

A.

	

Be-didn't have any interests in Cuba and he did
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take a vacation when he came by himself . He darn sure did ;

Q.

	

And again you did not recall that Tony Zoppi

was the primary reason that Jack Ruby--

A.

	

(Interrupting) No, I didn't . To tell you the

truth, I didn't until I got that letter and it hit me and

I said, my, God, I should have told the !BI that .

Q.

	

Even when questioned about the cost of Ruby's

trip?

A.

	

I didn't recall it .

	

Like I say, it was such a

terrible thing that happened that I was just shook all up .

They came out there the same day, I think .

Q.

	

You are sure, however, that Jack Ruby's trip to

Cuba was after Castro took over? Are you sure of that now?

A.

	

I'mpositive of it, yeah .

Q.

	

And the reason you can date that is--

A.

	

(Interrupting)

	

I'd have to say,yes, it was after

he took over .

Q.

	

And what's the reason you can date that?

A.

	

I wasn't there--do you have it there when I went

to Cuba? You said September?

Q.

	

September of 1958 .

A.

	

It would have to be after Castro was in .

Q.

	

And the reason you're dating that again is because

of the decline in business due to Castro's takeover, is that

correct?
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A.

	

That's correct . Business declined when Castro

got there.

Q .

	

How was business generally when you first moved

to the casino in 1958?

A.

	

How was what?

Q.

	

How was business at the Tropicana?

A.

	

It wasn't any good .

	

It was going down then .

you had suggested to the Foxes at that time to get in touch

with Tony Zoppi?

A .

	

I had suggested to the Foxes that we might get sane

business out of Dallas if we would get him to write articles

in his column about it .

Q.

	

When was the first time you made that suggestion

to the Foxes?

A.

	

I made that, I believe, when I first went there.

I believe I'did .

	

I'm not positive .

	

Then when it got so bad

after Castro got there, I went to them again and they decided

to go ahead with it .

Q.

	

Whenyoufirst made the suggestion to the Foxes, when

you first got there in September of '58, did you tell Jack

A There was talk in all the papers about Castro going to

9 arrive there and everything . It had declined .

to Q. It had declined at that time?

tt A. Real bad .

12 Q. Could the Foxes have asked you at that time or
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Ruby that, in fact, you had made that suggestion?

A .

	

Did I tell--

Q.

	

(Interrupting) Did you tell Ruby even though

nothing had been definite with the Foxes?

A. No .

Q.

	

You never told Jack Ruby you had made the

suggestion until the Foxes O.K.'d the deal?

A. In '58?

Q.

	

Right, in '58 .

A.

	

I don't think so .

	

I think it was after Castro

got there .

Q.

	

You never told him you had made the suggestion

until the Foxes O.K .'d the deal?

A.

	

No, I didn't call him until after they O .K .'d the

deal .

Q.

	

You stated that you asked or you might have asked

Jack Ruby to send you a gun in Cuba just because you could

get yourself killed dawn there, a lot of people had guns .

A.

	

Well, it was awful bad down there .

	

It was scary,

little kids carrying machine guns .

Q.

	

Was there much gun running into Cuba?

A . Sir?

Q.

	

Was there much gun runnint into Cuba?

A .

	

I don't know about any gun running . No way I'd

knot' about that .
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1 Q. Where did all the guns come from?

A. Castro brought them with him.

Q. Do you know how Castro got his guns?

A. No, I don't have any idea .

Q. Do you know Mr . Robert McKeown?

6 A. No . sir, I sure don't . You asked me that before .

Q. Do you know Dominick Bartone?

A A. No, sir .

9 Q. Have you ever heard the name before?

to A. Dominick Bartone?

11 Q. Bartone .

12 A. Never heard of him .

13 Q. Mr . Edward Browder?

la A. Edward who?

15 Q. Browder .

16 A. No, sir .

li Q. You never heard that name before?

Is A. No . McKeown'sname I've reed in articles about

19 Ruby.

20 Q. But you never met him personally?

21 A. No .

Q. You just read that .

13 A. I wouldn't know him if I'd see him .

2;
Q. Do you know Mr . Sam Benton?

2s
A. Who?
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Q.

	

Benton, B-e-n-t-o-n .

A . No, sir .

Q.

	

We're turning for a moment to Ruby's trip without

Tony Zoppi to Cuba .

A . O.K .

Q .

	

Mr . Zoppi has written an article on the subject .

Are you aware of that fact?

A .

	

No, I hd not.

Q.

	

In Mr . Zoppi's article, he states that the trip

was supposed to be in December of 1958, which is prior to

Castro's taking over .

A .

	

Maybe I did call him before '59 . But I did call

him in '59 again . If Idid make a call in '58, then I did

make a call in '59 .

Q .

	

Could you explain that? I'm not sure I understand .

A.

	

It's possible that I did call in

	

'58 .

MR . WOLF : Off the record .

(Thereupon, a short discussion was had off the

record .)

MR . WOLF : On the record .

BY MR. WOLF :

Q.

	

As we were stating, Mr . Zoppi has told us and

written that to the best of his recollection, it was in

December of 1958 when he was supposed to come down to make

this review and, is fact, one of the reasons he did not go
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was he had another show in Las Vegas to review . That was

the reason he did not go down to Cuba with Jack Ruby . He

states that he intended going down after the review but did

not go down to Cuba because Castro took over . And that's

how he places the dates of December 1958 because he's

certain that since Castro took over January 1, 1959, he then

did not go down .

A.

	

Well, it's possible that I could have called in

'58 . But I know I called in '59, too . But It's possible

but I'm not sure .

Q.

	

That's what we were asking before .

	

The Foxes did

not approve Jack Ruby and Tony Zoppi coming down together

until 1959?

A.

	

The first time, it might have been '58, the latter

pert of '58 . I'm not positive on this . It's been so long,

it's been 20 years ago, you know . But I did know that I

called Jack Ruby in '59 and he told me he would bring-Bony

Zoppi . He said, "Don't worry, I'll bring him dawn there."

Now, it's possible that I did call him in '58, too, I donft

recall it .

Q.

	

And Jack Ruby, when he was in Cuba, was that be-

fore or after Castro took over?

A.

	

Jack Rubywas in Cuba after Castro took over .

And. to the best of your recollection, that was

August of 1959?
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A.

	

I'd have to say August . I'm not sure, though .

Q.

	

I'm saying though to the best of your recollection,

it was August?

A.

	

I don't know .

Q.

	

Subsequent to your returning to the United States,

you were involved in an incident at Miami Airport, is that

correct?

A.

	

That's right.

Q.

	

And is it fair to characterise you as anti-

Castro?

A.

	

I was in an outfit called lair Play for Cuba . I'm

n6t very proud of it but I was just mad .

Q.

	

It would be fair to characterise your political

philosophy as anti-Castro?

A.

	

I wasn't trying to do anything . This fellow was

talking about the United States and President Eisenhower

and different people and what a bum country it was in

America, it's lucky I didn't jump on him there because if

I had I would have been in jail but I wanted until I got to

the States .

	

I called the FBI and I explained it to them .

8e was a school teacher up in Chicago .

Q.

	

Subsequent to your return to the United States,

were you ever approabhed by any individuals regarding

assassinating lidel Castro?

A.

	

Oh, God, no, of course not.
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Q.

	

Did you ever discuss the political situation

in Cuba with any individuals?

A.

	

Nobody .

	

It was a very dangerous thing to even

talk to Cubans about Castro or anybody else .

Q.

	

Even in the United States?

A.

	

In the United States?

Q.

	

I'm saying subsequent to your return from Cuba,

not while you were in Cuba but subsequent .

A .

	

While I was in Cuba?

Q.

	

After you left Cuba and came back to the United

States .

A .

	

I would rib Cubans about Castro being a Communist

and things like that .

Q.

	

Was that here in the United States?

A .

	

In the United States .

Q.

	

Which Cubans?

'

	

A.

	

I don't know, fust anyone I'd see, viva Fidel,

rib them .

	

That's what they all said when Castro got there .

Q.

	

Do you know Mr . Jerry Patrick Hemming?

A. Who?

Q.

	

Jerry Patrick Homing,

A . No .

Q.

	

You stated you knew Mr . Mike McLaney?

A.

	

Very well .

Q.

	

How did you know Mr . McLaney?
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A.

	

I met Mr . McLaney at the, I set him years ago

in Miami . He had a restaurant in Miami . I set him one

night in there . I was at the races .

Q.

	

Was that before or after--

A.

	

(interrupting) This was in the early '40's,

'46 or 147 . He had a restaurant called Liaglan, I don't

know how to spell it, a French restaurant .

	

I was introduced

to him.

Q.

	

Did you meet Mr. McLaney while you were in Cuba?

A .

	

I set him in Miami first . The next time I saw

Mr . McLaney, just introduction, my name, hir name, he

probably forgot about it . The next time, when I went to

Cuba, he had the National Hotel . I used to go over and

visit with him, you know, like you visit with people .

Q.

	

Did you have dinner with him occasionally?

A .

	

I don't think I ever did have dinner with him, no .

I'd just go overand say hello . And then I worked for MCLansy

in Haiti, too, Port& Prince, Haiti .

	

I stayed down t hece

nine months .

Q .

	

What period of time did you work in Haiti?

A.

	

1975, I believe .

	

I didn't stay but nine months .

I got sick down there .

Q.

	

Did you know Mr . McLaney's brother?

A.

	

Oh, yeah, a very good friend of mine, Bill .

Q .

	

How did you know Bill?
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A.

	

I met Bill in Cuba .

Q.

	

Is that the first time you had met him?

A.

	

The first time Bill, yeah .

Q.

	

After you left Cuba, did you continue to maintain

a friendship with him?

A.

	

Oh, sure, we're still friends .

Q.

	

Now often would you see him after you left Cuba

or speak to him?

A.

	

After I left Cuba?

Q. Yes.

A.

	

I never saw him again until I went to Haiti .

No,'I worked for him at the Carousel here .

	

They owned the

Carousel, McLaneys .

Q.

	

was that in Nevada, Cal-Neva?

A.

	

No, didn't I tell you about the Carousel Club?

I gave you a resume of every place I worked .

MR . ?ORDY : You're talking about the Carousel in

Las Vegas?

THE WITNESS: Yes .

BY MR . WOLF :

Q.

	

And they own that club?

A.

	

They own that .

Q.

	

What did Bill McLaney do in Cuba?

A.

	

With his brother, I don't know what he did. Helped

with the casino, I guess .
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Q.

	

Did they own it jointly?

A.

	

I have no idea how they owned it .

Q.

	

Did you ever discuss political attitudes toward

Castro with the 13clAnsys?

A.

	

Never, had no reason to .

Q.

	

After your return to the United States, did the

McLaneys ever discuss their attitude toward Castro?

A.

	

Never, never mentioned Castro to me .

Q.

	

Were you aware that the 14cLaneys were involved

in anti-Castro activities after their return to the United

States?

A . No .

Q.

	

You never heard that before today?

A.

	

Never heard it . I think I read it in a book, too .

Q.

	

But you were not aware of that?

A. No .

Q .

	

When was the first time that you became aware of

John:Roselli's or Sam Giancanoa's efforts to assassinate

Fidel Castro?

A.

	

About what ?

Q.

	

About John Roselii's or Sam Giancana's efforts to

assassinate Fidel Castro .

A.

	

Read it in the papers .

Q.

	

You had never heard of it before that?

A. Never .
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Castro's army . That's Sturgis, too, isn't it?

Q.

	

Do you know Mr . Richard Danner, D-a-n-n-e-r?

A.

	

Mr . Danner used to be an FBI man in Dallas .

Q.

	

How did you first meet Mr . Danner?

A.

	

I don't recall .

	

It seems like he was looking for

some--I don't recall how I met him but I did meet him one

time .

Q.

	

Just one time?

A.

	

That's all . I've seen him here .

Q.

	

That was in Dallas?

A.

	

One time here is all I've seen ham .

Q.

	

Did you ever see Mr . Danner in Cuba?

A. Never.

Q.

	

You only saw Mr . Danner one time in Las Vegas?

A.

	

I went in thereto look for a job .

Q.

	

Do you remember where when you say you went in

there?

A.

	

The Frontier . He was working for Sums, you,know,

he's the general manager of the Sands and at that time they

126

Q. Do you know Mr . Frank Sturgis?

A. No .

Q. Have you ever heard of Mr . Sturgis?
4

A. I've read books about him .

5
Q. A Mr . Frank 400MM?

6
A. No ; I read in the books, though, that he was in
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didn't need anyone .

Q.

	

You never discussed with Mr . Danner Mr . Rosolli

or Mr . Giancana, did you?

A .

	

of course not . I didn't know those people .

Q .

	

Do you know Mr . E . Howard Hunt?

A.

	

The one that was in Watergate?

Q. Yes .

A . NO .

Q.

	

You never met him?

A. No, air .

Q .

	

Did anyone ever approach you after your return to

the United States about getting involved in a plot to kill

Fidel Castro?

A . No, sir .

Q.

	

When the Bay of Pigs invavasion occurred . do you

remember where you were?

A .

	

I was at my mother's home in Coral Gables, Florida .

Q.

	

Had you been living in Florida?

A.

	

I went there from Cuba .

	

I stayed there until

June 1st and then went to work in the Cal-Nova Lodge .

Q.

	

It was fairly common knowledge around Miami at

that time that a large invasion was about to occur . Were

you aware of that fact?

A .

	

No, sir, I wasn't .

Q.

	

You were not aware of that fact?

35-379 0- 79 - 10
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A .

	

I might have heard rumors, but I didn't pay any

attention to it because I didn't think it was true .

	

There

was a possibility that it was true but I didn't think " so.

Q .

	

When Jack Ruby killed Lee Harvey Oswald, where

were you at that time?

A. Sir?

Q.

	

Where were you when Jack Ruby killed Lee Harvey

Oswald?

A.

	

I was working at the Thunderbird Hotel .

Q.

	

And what was your reaction when you heard the

news?

A .

	

Where was I when it happened?

Q.

	

when it happened .

A.

	

I was at home . We've got a TV in the kitchen .

My wife was up early and I was working night, and she came

running in the bedroom and said, "Come in the kitchen,

somebody just shot Oswald ." And I jokingly said, "Well, I

hope I don't know who did it", just joking . At first they

said a man named Siegal, I think they said . Then a few

minutes later they said, "we made a terrible mistake . The

man's name is Jack Ruby." Well, I like to fell out. I told

my wife, I said, "Margaurita, the !BI will probably come

here to see me today or tomorrow ." And she said, "Why?"

I said, "Wall, I know this man in Dallas ." And

sure enough in about three hours, the kids and I, 1 forgot
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what was going on this day, could it have been possible

that the funeral of president Kennedy was going on thac

day? There was some ceremony in the rotunda, we were

watching it on the TV, the two kinds and myself and my

wife . About three hours later there was a knock on the

door and my some, he was about six years old, went to the

door and said, "Dad, two men want to see you ." Well, I

didn't want the kids to hear him . I just took them in the

kitchen and shut the door and that's wherews talked .

Q.

	

Do you know how the FBI got to your house so

quickly?

A.

	

No, I don't know .

	

It was a mystery to me .

	

I don't

know how they got there that quick .

	

I'd say it was about

three or four hours they were there .

Q.

	

Did you call any of your friends or associates

right after you had heard that Jack Ruby--

A. (Interrupting) No .

Q.

	

Do you know, to your knowledge, did anybody hire

Jack Ruby to kill Lee Harvey Oswald?

A.

	

Do what, sir?

Did anybody hire Jack Ruby to kill Lee HarveyQ.

Oswald?

A.

	

Sure not. It's like I've told everybody that has

been questioning, I've been questioned by reporters and

everything, I think he did it just to--are you all listening
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to me? I think he did it just to make a big man out of

himself . He was that type of a person .

BY MR . PURDY :

Q.

	

After the assassination and after the shooting of

Oswald, did you discuss Jack Ruby with anyone other than

your wife and the FBI agents?

A .

	

I don't know, I don't think so .

	

I didn't want

anybody to know I even knew him, to tell you the truth .

Q.

	

Did you discuss .ack Ruby with anyone who already

knew that you had known Jack Ruby?

A. Who?

Q.

	

Did you talk to anyone who knew Jack Ruby and who

knew that you knew him after this happened?

A . No .

Q .

	

After the assassination .

A.

	

No, I don't think so .

Q.

	

You haven't talked about Jack Ruby with any

mutual acquaintances, then?

A.

	

Not I might have said something about, whatdo you

think about that nut doing what he did or something like

that .

	

I didn't want people to know .

	

It was embarrassing

to me when I was working for the FBI to come in and take

me off to the side .

	

Like I say, I asked them to see me at

home and they did .

Q.

	

Did you know Juan Orta? .

A. Who?
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speaking of? His brother was a gambler .

Q.

	

What was the gambler's first name?

A.

	

I can't think of his first name but there were

two brothers and I knew both of them .

Q.

	

The Plethher brothers .

A.

	

The Pletcher brothers . In fact, one of them is

dead .

Q.

	

Did Jack Ruby know either of the Pletchess?

A.

	

Jack Ruby, I wouldn't think so .

Q.

	

Did you know Raymond B . Cortez?

A. NO .

Q.

	

Did you know Henry Savadra, a former employee of

the Capri in Cuba?

A.

	

Henry Sevaadra, he was a cashier there, I believe .

Q.

	

Did Jack Ruby see him when he came to Cuba?

131

1 Q. Juan Orta, O-r-t-a .

2 A. No .

1 Cuban? I don't recall his name .

4 Q. Did you know William E . Pletcher of New York City?

.5 A. Yes,I've known him for years . He's from Dallas,

6 an oilman .

Q. How did you know him?

8 A . I methim around Dallas .

9 Q. Did he gamble with any of the other oilman?

to A. There were two Pletchers . Is he the oilman you're
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Q.

	

Did he use to menage the Vegas Club Q work with

Jack Ruby with the Vegas Club?

A.

	

I don't think he did .

	

I don't believe he ever

worked for Jack Ruby . I think he worked for Weinstein .

He'& working as a security guard here in the Fremont Hotel,

he was the last I heard of him.

Q.

	

Do you think he knew Jack Ruby?

A.

	

Did he know Jack Ruby? Yes, he knew him.

Q.

	

Did Mr . Larkin ever gamble in Dallas?

A.

	

I never saw him gamble anywhere, no . I don't

think he made enough money to gamble . Bob Larkin, that's who

you're talking about .

Q.

	

Earlier you mentioned an Oscar Cheninder .

A. Cheninder .

Q.

	

Could you spell that name for us?

A.

	

I couldn't spell it . C-h-e-m-i-n-d-e-r . He's

dead, too, though .

132

1 A. No, he wouldn't have any reason to see him.

Q. Did you know David Elatkin in Cuba?

A. Who?

4 Q. E-1-a-t-k-i-n .

A. No .

6 Q. Did you know Robert Larkin?

7 A. Robert Larkin, sure I know him. He's a security

8 guard . He worked for Abe Weinstein. He's a bouncer .
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Q,

	

I believe you previously stated that when Jack

Ruby came to Cuba that that was the first time he'd gone

to Cuba, is that correct?

A.

	

That's what he said .

	

I've never seen him before .

He had never been there when I was there .

Q.

	

Did he go to Cuba after that?

A.

	

I wouldn't know. I'd have no way of knowing .

	

I

never new him, when I came through Dallas that time .

	

I

don't think he did .

	

The !BI even asked m" if he'd been

here .

	

I've never seen him out here .

Q.

	

Do you have personal knowledge as to whether or

not Jack Ruby went to Cuba in September of 1959 far one

day?

A. No .

Q.

	

Do you believe you would have known if he had?

A.

	

I would have known it, I believe.

	

I believe he

would have called so. Can't they look up the airline ticket

and check it out?

4

	

Did Jack Ruby visit the prison when he was in

Cuba?

A.

	

I really don't know .

	

it's possible he could

have but I don't think, 1f he did, he went with me and I

don't recall it but he could have .

	

I don't know for sure .

Q.

	

You said you thought it was possible that someone

had gone to the prison with you .
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A .

	

It's possible that it might have been Jack Ruby .

Did 1he person who went to the prison with you speak

to anyone that was in the prison?

A.

	

Just to this Degeorge and I spoke to Dino and

Jake Lansky .

Q.

	

Did you say hello to Trafficante there?

A.

	

Just said hello. But I talked to Jake because

Dino was a friend of mine . I mean not a persogil, intimate

friend .

	

I used to go down and visit him when he was

working .

	

Sometimes he'd drop by and see me .

Q.

	

After you left Cuba, how did you get a job in

Nevada?

A .

	

I got a job in Nevada through a friend of mine

named Johnny Blaine . He was a book maker years ago . He

called me and asked me if I wanted to go up to Cal-Nova

Lodge. He said I could go up there and see Sandy Waterman .

He used to manage a casino . I went up there . The 15th of

June I went up there .

Q^

	

Did Mr . Blaine have anything to do with the Cal-

Neva Lodge?

A.

	

No, he didn't . He knew Sandy Waterman from old

days or something .

MR . VOLE= Mr . Mcwillie, that's the conclusion

of our questions . if-you have anything to add that would

help the Committee, we would be most appreciative .
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THE WITNESS : I don't know what I could tell

you because, like I said, all the contact I had with Ruby

was about the union thing . I don't even remember +hen it

was, in '63 .

	

It must have been the early part=-of '63 .

I know that whoever Bill Miller did call and to this day

he don't talk to me any more because I had Ruby call him.

I had no idea Ruby was like he was .

MR . WOLF : Do you have anyone else you could

suggest we should talk to?

THE WITNESS : The only ones I could suggest are

those two fellows I named . They were very close with him

in Dallas . They were Rifkin and Fanitz .

MR . WOLF : They're both dead .

THE WITNESS : They died a couple of years ago .

They were just friends of his . Nobody ever dreamed in the

world this man would do anything like this .

	

He was just a

harmless fellow . I don't know what to tell you . I can't

tell you anything else . I've told the truth . everything

I've told you . But I did leave out the thing about Zoppi

with -.the FBI :

	

I'm sorry I did but I just forgot it . I was

shook up that I knew this fellow .

MR . WOLF : Mr . McWillie, we very much appreciate

your cooperation . This transcript will be typed up and

sent to us in Washington . We will then send you a copy of

it for you to. read .

	

There will be a little statement at the,
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end for you to sign that it's an accurate and true account .

If you want to make changes in the transcript, you should

get in touch with me .

	

I'll send you a cover letter with the

transcript .

THE WITNESS :

	

I don't have either one of your

cards .

MR . WOLF : We'll leave a card with you .

	

If you

get in touch with us, we'll send you a statement to sign .

If you sign that and return it to us, then we'll send you

an official copy of your transcript so you'll have one for

your own records .

Thank you very much.

	

That will conclude the

deposition .

150
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Subscribed and sworn to before me this

	

day

19

My commission will expire

	

day of

Notary Public
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I, Joseph L . Ward, U. S . Magistrate, do certify
that, pursuant to notice, there came before me, in Room
4-003, Federal Courthouse, 210 Las Vegas Boulevard, in Las
Vegas, State of Nevada, Lewis J. McWillie, who was by me
duly sworn to testify the whole truth of his knowledge touch-
ing the matter herein ; that he was examined and his examina-
tion at the time reduced to writing in Stenotype by Naomi
Bolstad and that such examination has been correctly trans-
cribed and is fully and accurately set forth in the 136 pre-
ceding pages; that the deposition is a true record of the
testimony given by the witness, that his said deposition so
given was by said witness subscribed and sworn to ; that said
deposition was taken on the day, between the hours and at
the place in that behalf aforesaid, and that said deposition
is now herewith returned .

IN WITNESS WHEREOF I have hereunto set my hand at
my office in

	

this day
of

	

1978 .

United States of America,

	

)

138

State of Nevada,

	

)

	

as.

City of Las Vegas .

	

)

I, Naomi Bolstad, do certify that I accurately

and correctly reported in Stenotypy the complete proceed-

ings had in the taking of the deposition of Lewis J. McWil

lie, and have accurately and correctly transcribed the same

in the preceding 13 6

	

pages .

A-

	

. ..
Naomi Bolstad, Court Reporter

United States of America, )

State of Nevada, )

City of Las Vegas . )
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JFK EXHIBIT F-573

'FEDERAL BUREAU OF INVESTIGAk,)4 RuD7, Jac:c _ J" _ . .R

	

_

XS S. t.C I'ILLIE, 3627 Eastern, Las Vegas,
,ovada, wss interc"iowed on November 25, 1963 . MC WILLIE_
ormerly worked for FT^ED nr.DI7r721;G "at the
lub betpeen.Dallas and Ft . Worth, Texas, in TaKrant County. :
2hi~tas-an illegal ramblir-operation wher he worked,
durir. the 1940's . He stated that he has knows

	

K .RUBY '.
since- .1947 or 1949, and that RUBY formerly" operated . tbe : :,-
Vegas CIu' '-nd now also operates . the Carrousel Club Vnfr; ;;..,
Dallas . -a said that he bas known RUBY for somewbere

	

kFr
between 15 and 20 years, first getting acquainted with
him in Dallas, but knew him .only as an operator of a
night club . He stated that to bis,knowledge, RUBY has

	

"
never been involved in any other kind of enterprise,

	

."

- and to his knowledge no one else was associated with him- *
in the .Vegas.Club. He said that as far as he.knew, RUBY.
operated this establishment within the law and'was not
known to him to be involved\in gambling, prostitution,
or illegal liquor sales. He said that he did know that;,
RUBY . bad come to Dallas from Chicago, but di$-not",k-bow "
of any particular associates of -RUBY . He said RUBY bad'

	

'
visited the Foo of'the Hill, but was not a frequent visitor.
there. He said hesvoudt~i.n~ than rUgvp bib-1y knew
most o3 the_n~bers_oftb~~a.l .las-_o -ice Depar me ' , .
simplybecause of the typo oi_establishment t~ be ran,

	

_
but felt tbat this - would be-the~only basis of any .

	

'-
association with the Dallas .Police Departmentsince be -
folt--tEafiEo operationwasa leg_aI-3ne;

LC WILLIE said that he had gone to . Cuba to work
at the Tropicana in Havana, Cuba, and while there sometime
in 1959, RUBY had been in Cuba for about a ;.one week's..
vacation and he had seen RUBY there at that time . Her said
he knew-of no interests. RUBY migbt have had in Cuba .,

1110 WILLIE said that he returned from Cuba on
January 2,, 1961, on the same . plane which carried, some other"
passengers, at least one of . whom expressed a disllkd
for President. EISEZOWER andAmerica's:actions in regards

- 0. ___._11 /25/G3
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to Cuba and it was his recollection that this i~dividuah _das
a member of the Fair Play for Cuba organization .

	

He stated .- .
that he had become highly incensed over the remarks this
individual made while waiting for the plane in Havana .

	

_
and during the travel to tbe:United'States, .butthnt he
had controlled his emotions concerning this man's remarks ' .
until after the plane's arrival in Miami, whereupon he had :
z_-y ::-cally attacked this individual because of the remarks '
he had made concerning the United States . He said that
this matter received local publicity in Miami press and' .
that be was also interviewed by the Federal. Bureau of
Investigation in Miami concerning this situation . He
stated that it would be his belief that JACK RUBY would
also be very much opposed to any such organization and
also pointed out that he had talked to.JACK RUBY following
this incident and RUBY had remarked to him that he bad

	

'
done the right thing in attacking this man.

He stated that be bad correspondence with RUBY
and maintained contact with him principally through this''
means and sometime in early:1963 had felt that he needed
some type of protection around the house and bad requested
RUBY, believed by letter, to obtain a gun for him.' He
stated he did not specify what kind of gun he wanted but
that he had subsequently learned that a COD package awaited
him at the Post Office . He ;stated. that he had discussed
this matter with his wife and they had decided not to
pick up the gun which had been mailed from Dallas, Texas,
as they were afraid their children might find the gun . He
stated he was sure that tbis-gun was sent to him through
RUBY's efforts based upon his initial request . He stated
he does not know what disposition might have been made
of the gun.

	

j

	

. .'
I He said his last contacts with RUBY were about'
two months ago when RUBY contacted-'him via telephone
concerning some trouble he was having witb'a

MANY
w, as a

result of which hs referred:RUBY toILL MILLER the owner
-of the Riverside Hotel in Reno,'wbere M.C WILLIE had formerly_ ,. .
been Club Manager . Their discussion on this occasion had
to .do only-witb .tbe club's act with which ,RUBY. waa concerned. '
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MC WILLIE said that since RUBY's name bad first
come to his attention in connection with the killing of
OSWALD, he had searched his mind concerning a,pdssible" "' .motive and had come to the conclusion in his own mind that -,
RUBY must have been brooding over the death of the
President and that this was in insane act on the part ofRUBY . He stated that he is certain in his own mind that
RUBY has no underworld connections, although he might be
acquainted with some figures in gambling and other illegalactivities and stated that the only person that he could

	

_suggest who might be on a more intimate basisiwith RUBYother than the members of the immediate family, was a girl
he went with in Dallas, Texas, for about four years by the
name of ALICE .

1
He stated be has never known RUBY to visit Las'Vegas and is certain 'that if RUBY did he .would pave been

in contact with him, as RUBY knows where he works and bowto contact him : He also feels that their acquaintance issuch that RUBY would not pass through Las Vegas without being .in touch with. him . He stated be does not know RUBY tohave ever been involved in any bookie activity, or in any .
gambling Of any nature other than as a player .

MC WILLIE advised that MAINE LIYNXER is a Dallas
girl who worked at the Avis Rental in the Dallas Airport
Terminal Building and is acquainted with RUBY . He recalled .
she visited Havana, and stayed for about two weeks .

	

He
denied having used her as a'courier between RUBY and himself,explaining that there eras no restriction at the time and hadbe wanted to got a . message to RUBY, be would have telepbonedhim .

	

Ir

	

.
.
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JFK EXHIBIT F-574

PEDERAL BuRB_9u OF I3:VESTIGATION -
Dorw June , 19f,-.4- _--

9191
LEWIS J. )de WILLIE was interviewed at his residence.

3627 Eastern Avenue and advised as follows :

He went to Cuba in September, 1958, and immediately
;vent to work at the Tropicana Casino, remaining there as mantt.;e
until May, 1960, after -which he left and worked at th3 Capri
Hotel-Casino from May, 1960, to January 2,-1961, as a pItbosa. .

- Ha stated the Tropicana was Cuban owned and that he did tot
-

	

know the owner of the Capri, but that he worked under one
ANGELA DI CHBISTOPANO (Phonetic) .

- ..- In 1959, date-unrecalled, he wrote to~RUBY and ask-34
--'~ him if he would'like to come to Havana for .a week . He stated

t' r~there was no ulterior -iaotive and that he had been a close
:friend of RUBY's xrlji~-extended this invitation as one would to
"'a brother. He-realized RUBY was working hard with his Dallas,
? nigbt club and felt that RUBY needed a rest . Because the
cost of plane tickets. In Havana could be paid for by pesos

	

"~1.
for approximately' 1/5 of a cost of a ticket in the United Stateq .
he purchased a round trip ticket for RUBY at his own expense and
mailed it to:RUBY in Dallas, after which RUBY boarded a plane and

- flew to Havana for a Visit.

He arranged for RUBY to stay in a small hotel, about
three blocks from the National Hotel, name unrecalled .

	

RLBY,
during his stay in Havana, would case out to the Tropicana
where Me WILLIE was working from nine P.M . to two A.M., and
wait .for Me WILLIE to get off duty, after which they would have
a few drinks together .

	

He does not know of any contacts made
by RUBY, if any, and believes that RUBY was sightseeing as

	

-
any other tourist during his Cuban. stay.

With regard to the relationship between CASTRO
supporters and the Havana gambling community, Me WILLIE
advised that as soon as CASTRO came into power, all Americans
had to leave and that as far as he knows, prior to this time,
there was no understanding between representatives of the
gambling,industry and CASTRO's supporters .

	

He recalled
that as soon as CASTRO-took over, the hired help, such as the
waiters, rebelled against casino management and American .
ownership was forced out of the gambling business .

	

Prior -to
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that time there had been only speculation as to the fate o;r -
gambling interests should a change in Government -come
about but b3C WILLIE khav of no arrangements or liaison

	

,
between the gambling interests and CASTRO.

LIC WILLIE characterizes RUBY as being completely%
-apolitical and to his knowledge has no connections with

	

-
the CASTRO or BATISTA supporters .

	

He never heard RUBY -	-
mention politics or any political connections except en one
occasion in Dallas. MC WILLIE indicated an acquaintance
with Congressman MMME ALGIR, either a Representative -or

	

-
Senator from Texas, Whose vile was a patron of 12URY's night
club.

	

This acquaintance was more social-and personal than _
political .

	

Other than ALGER, LC VXLLIR knows RUBY to be
well acquainted with virtually every officer of the Dallas
Police force and had an arrangement whereby off duty policeasen ;;
were hired at RUBY's .expense to maintain order in his night
club. Here again HC WILLIE did not feel that RMY's
acquaintance with police officers stemmed from political

	

-
interest but rather that RUBY had a genuine liking for Xaw
entorcament officers. He also noted that RUBY is not a

	

-
gambler and does not know the gambling business, further
indicating to hiri that RUBY had no motive in visiting Cuba
other than for a week of rest and relaxation.

Regarding prisoners of war, MC WILLIE stated
that he had not been imprisoned nor were any of his
'friends ; however, he had heard that HARVEY HARR, -who
had worked at the Facional Casino had been imprisoned
for a year after CASTRO took control. He has since
seen HARK in Las Vegas but does not know his present
whereabouts.

	

He stated HARK was arrested after he,
M WILLIE, left Havana.

	

HC WILLIE --recalled that diplommtic
relations between Cuba and the United States were abrogated
on January 3, 1951, the day after 3:C WILLIE left Cuba and
that MM had re:aimed in Cuba after I:C VILLXS's departure .



:,V -4-f--.'a
'3

157

He dctw* not &nose say HAwzt was arrested but expressed the
belief that all Americans who had *not heeded a 'warning
to leave Havana faced arrest. To his knoxledge, H&v,R
and RUBT 2:e 'not acquainted.

	

b:C W1;LLAE stated that lie
personally left Havana to 'avoid arrest.

	

He recalled a
C-apt:in S.O_Y !1_'i whom he had .known casually :who had been . .
.with CAST= in the mounfiiins and ¢ham he later under-
stood had b¢en arrested'-by CASTaO and put before a firing
s_-uad becaii&e he was ndt completely sympathetic Keith
CkSFP_Ols' -cause. He stated he does not know a ROBBUT
!r srea :

XC TTLMUS denies that he bad had any contact
with anyoriw concerning sale of jeeps or guns or the
smuggling�og refugees out-of'Cuba or release of any of
CAKR9°s prisoners. He -stated that likexise to his
knoyledge- RUBY had talsgn 'no action in behalf of such
prisoners.' - ' He did recal3'that RUB: IEept a couple of -
old Guns at' hid residence ,"although he vas .not a gun
coLlertos.

	

;here were'lept for his personal 'use as
F:r>tevtion against intruders and not for any active
Fggs~s:~sire'use-to the best-of his knoolelgs.

	

He feels
eestzin tb.at RUBY had jib .- contact with any -one 'interested
in thf- Palm of 'weapons or -- ,Ieeps under any circumstances.

Vith further regard to the air line ticket
pumhasea'by M£: VXM".3.E ;-:he stated that as best he can
recall, the'peso evaluation of this-ticket was about'
;6a5-.b_d. r and- that he had personally absorbed the coat .
Ee'eould not'ba certain"svhethar RUBY iepaid him for
this ticket"after RTJB7 reached Havana,-again explaining
that lie puiebased the ticket at Havana and mailed it
to RUBY° at 1/ :03 chat it would coat ,RUBY to buy a
comparable . tickbt in Dallas.'"He'.does not recall standing
any other 'emp'snaea for RMk in,' cooneotioa with the trip
and wasi unable to state

	

RUBY had repaid him for
the cost of'the ticket or not . . . ; '. ..

	

, .

	

'

35-379 0 - 79 - 11
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Ma WI7+LXE did not see or hear from RUBY after
2'.C WILLIE returned to the United States except that'in
June; 1951,4= W?E.Lh, then in rlorida, obtained employment
at Lake Tahoa, Nevada, and an route from Miami to Lake
Tahoe stopped in Dallas where he stayed over night in RUBY's
apartment:, He saw RUBT only for about two or three hours
on this occasign, during which time RUBY did not express any
interest in politics or any other,item of significance,
concersation centering around their personal lives and RUDY's -
uight club operation as separated from any political natters,

Concerning more recent contacts, MG WILLIE stated
he cannot be certain whether he wrote or called RUBY liom
Las Vegas to'Dallas; Texas, requesting RUBY to obtain-a
pistol :

	

He mated he knew RUBY could obtain a weapon in
Dallas, 'proUably more -reasonably . than HC WILLIE could procures
one ia'Las Vegas and that he had'asked RUBY to send a weapon
to him:

	

He'knows RUBY caused a weapon to'be sent to him
, s he vas notified of a parcel at the post officd but' that he
-id not want, to*go to the post office and pick it up'and

	

_
lot it return'to the dealer without -ever seeing the weapon

	

-
or taking it oft of-the -post office .

- "

	

He also believes RUBY called him at the Thunderbird
Eotel-Caino where 'MC WILLIE is employed regarding some union
trouble RUBY was having in Dallas and requesting NC WILLIE
put him in touch with someon%a who could help him-in this

	

'
natter.

	

HC WILLIE contacted BILL MILLE$ who formerly operated
the Riverside Hotel at-Reno, Nevada, and believes he may have
called zu-1Y back from-his, t1C WILLIE's, residence 'advising
RUBY to contact HILLER.. -He believes RUBY later called
aim backl. Tnpt recalling whet)7si-'at the-hotel . or his residence,
advising 1i;C WIMIE that he"Vas goicg'.to New Yo}. to meet
with ;$-o AGVA (Anerac=*Guild- of 'Variety :Prtirts) ;piesident.
lie gelleves'th'st:.8f8Y - later 'sant�Ma a; post card from: New ,
York- statin,j .+hat ho'had met-'the 4GVA president and' had
ironed out all his trouble

	

"t'" `

	

'

	

'
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.

	

He stated he does not recall ever calling RUBY
from the Thunderbird Hotel because of the complications.
of billing his personal calls through the hotel switch-
boird"and -that he definitely did not call from any of tha
Thunderbird pay stations. He stated that when he called
RUBY, the call was on his residence *phone and that he can
recall no phone calls other than those mentioned above.

"

	

He stated he has had no contact with RUBY since
the assassination of President KENNEDY and could not have
anticipated RUBY's killing of .OSWALD . He stated he had had,_
no contact with RUBY's attorneys but that a reporter ad .
called him from Dallas regarding the sale of arms and
jeeps to CASTRO's Interests . He stated that took place
during the RUBY trial -and that while he did not relish tine
thought of talking to a reporter, he very truthfully replied
to this inquiry that he did not know what the reporter was
talking about.-

	

:..

Xn summation, MC WXLLXE stated that his association
with RUBY was strictly social and personal without any
intertwined business interests or gambling interests, knowing
that RUBY is not a gambler and does not understand the
gambling business .

	

He did not know of Any political
interests or activities on RUBY's part nor of any particular .
affinity. RUBY might have for former President KENNEDY,

	

He

	

.
stated he can only assume in retrospect from his knowledge .
of RUBY's personality that RUBY felt he would became a
national. hero by exterminating President KENNEDY's assassin.
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Mr . PURDY. Mr. Chairman, I have no further questions at this
time.
Mr. PREYER . The Chair recognizes Mr. Stokes to question the

witness for such times as he may consume.
Chairman STOKES . Mr . McWillie, when did you first move to

Cuba?
Mr. MCWILLIE . Sir?
Chairman STOKES . When did you first move to Cuba?
Mr. MCWILLIE . I believe it was September 1968, I believe.
Chairman STOKES . How long was it before you obtained employ-

ment in Cuba?
Mr. MCWILLIE . I had employment when I went to Cuba .
Chairman STOKES . And where were you employed in Cuba?
Mr. MCWILLIE . The Tropicana Night Club .
Chairman STOKES . In what capacity?
Mr. MCWILLIE. Casino manager.
Chairman STOKES . And who had arranged your employment

when you went there?
Mr. MCWILLIE . A fellow that I had met in Dallas . I don't remem-

ber exactly how I met him. He asked me about if I had been in the
gambling business and I said yes, and he said, well, maybe I can
get you something in Havana.
Can you hear me, sir?
Chairman STOKES . Yes; I can.
Mr . MCWILLIE . So, a week later I did hear from him and he had

asked me if I would like to manage the Tropicana. He thought he
could get me a job there. I went over there and had a conference
with the owners there and agreed to come back a week later, and
then I went back to Dallas and returned to Havana .
Chairman STOKES . Who were the owners that you had the confer-

ence with?
Mr. MCWILLIE . Owners of the Tropicana?
Chairman STOKES . Yes, Sir.
Mr. MCWILLIE. There was a fellow named Martin Fox, Pedro

Fox, Oscar Cheminder. That's all, the only ones I know . They are
all Cubans .
Chairman STOKES . Were there any so-called silent partners?
Mr. MCWILLIE . Silent partners?
Chairman STOKES. Yes, Sir.
Mr . MCWILLIE . I wouldn't think so .
Chairman STOKES . How many other major casinos were in Cuba

at that time?
Mr. MCWILLIE . Let me see, I'd say six, maybe.
Chairman STOKES . Can you tell us the names of those casinos?
Mr. MCWILLIE . Well, the Riviera, the Capri, National, the Hilton .

There was one down in old Havana . I don't really recall the name
of it, but I do know the man's name who ran it, it was Batista. He
wasn't any kin to--
Chairman STOKES. To the President?
Mr. MCWILLIE . To the President.
Chairman STOKES . To others you just named for us, can you tell

us who the owners were of those?
Mr. MCWILLIE. I have no idea, sir, who they all are.



Chairman STOKES . Just the one you are aware of, besides Tropi-
cana .
Mr . MCWILLIE. Sir?
Chairman STOKES . Besides the Tropicana, you are just aware--
Mr. MCWILLIE . That's the only one I was aware of.
Chairman STOKES . Are you aware of any individuals who might

have had ownership interest in more than one casino?
Mr. MCWILLIE . No, sir, no way I would know that.
Chairman STOKES . Did you know whether or not Santos Traffi-

cante had an interest in any casino there?
Mr. MCWILLIE . No, Sir, I didn't .
Chairman STOKES. Did Jack Ruby know the Fox brothers that

you just mentioned?
Mr. MCWILLIE . Did he know what, sir?
Chairman STOKES. Did he know the Fox brothers?
Mr. MCWILLIE. I think I introduced Jack to them when he came

out to the place while he was there.
Chairman STOKES. But he didn't know them prior to your intro-

ducing them?
Mr. MCWILLIE . No, Sir.
Chairman STOKES . I see. At some time, did you change jobs and

move to the Capri Casino?
Mr. MCWILLIE . Yes; I did. I managed the Tropicana some time

and then the government took it over and I was sent up there by
Martin who said you can get a job up there; go up there.
Chairman STOKES . Who is Martin?
Mr. MCWILLIE . He owned the Tropicana, Martin Fox.
Chairman STOKES . Then he sent you to the Capri; is that right?
Mr. MCWILLIE. Right.
Chairman STOKES . When was this?
Mr. MCWILLIE . Either early 1960's or the late 1950's ; I don't

know which. I don't recall .
Chairman STOKES . Can you tell us who owned the Capri?
Mr. MCWILLIE. No; I didn't know.
Chairman STOKES . Do you know whether or not Santos Traffi-

cante had an interest in the Capri?
Mr. MCWILLIE. If he did, I never did see him in there.
Chairman STOKES . If I said to you that the FBI files which this

committee has gotten hold of in the case indicates that Santos
Trafficante had substantial interest in the Capri, would your
answer still be the same?
Mr. MCWILLIE. That he had a substantial interest in the Capri?
Chairman STOKES . Yes, Sir.
Mr. MCWILLIE. I don't know about that, sir.
Chairman STOKES . You know nothing about it?
Mr. MCWILLIE. No, sir. There would be no way I would know who

owned the place.
Chairman STOKES . During the time you were in Cuba, can you

tell us what was the relationship between the casino operators and
the Cuban Government?
Mr. MCWILLIE . None that I know of sir.
Chairman STOKES . Were there contacts between the casino

owners and the government officials?
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Mr. MCWILLIE. Not that I know of, sir. There would be no way I
would know that . All I did was manage the casino ; they didn't
discuss their private business with me.
Chairman STOKES . Well, prior to Castro coming into power, are

you aware of whether or not casino operators had to make payoffs
to individuals in the government in order to remain in business?
Mr. MCWILLIE . No, Sir, I don't.
Chairman STOKES. In 1959, did individuals who had casino inter-

ests take special precautions to avoid confiscation of their assets by
the government?
Mr. MCWILLIE . Not that I know of.
Chairman STOKES . Well, isn't it true that you made trips to

Miami?
Mr. MCWILLIE . To take money for Fox--
Chairman STOKES . From Cuba to deposit money?
Mr. MCWILLIE . Yes, Sir.
Chairman STOKES. Explain that to us, tell us what you were

doing.
Mr . MCWILLIE . They would ask me to, if I would go to Miami and

deposit some money for them, and I would do it .
Chairman STOKES . By what' you were doing, you were sort of

running for them, is that right?
Mr. MCWILLIE. Well, I was a casino manager, and if they wanted

me to do that for them, I did it.
Chairman STOKES . The effect of what they were doing is they

were getting their money out of Cuba into banks or deposit boxes
here in the States, is that right?
Mr. MCWILLIE . Well, the money I took over there was-I took it

to a teller and she put it in their account.
Chairman STOKES . In the bank?
Mr. MCWILLIE . In the bank; yes, sir.
Chairman STOKES . Was this for the Fox brothers?
Mr. MCWILLIE . This was both the Fox brothers and Cheminder,

too. Cheminder was one of the partners .
Chairman STOKES. Did you do it for anyone else?
Mr. MCWILLIE . No, Sir.
Chairman STOKES . How about when you moved to the Capri, did

you do it for anybody there?
Mr. MCWILLIE . No, Sir.
Chairman STOKES . Following the takeover by Castro, did a point

come when some of the Americans living there were put in prison
or otherwise detained?
Mr. MCWILLIE . I think so ; yes.
Chairman STOKES. Can you recall about when this was?
Mr. MCWILLIE . Why, you say?
Chairman STOKES . No; can you recall when this occurred?
Mr. MCWILLIE . When this occurred? Either the latter part of

1959 or the early part of 1960; I'm not sure .
Chairman STOKES . Were all Americans who had gambling inter-

ests there detained?
Mr. MCWILLIE . No, Sir.
Chairman STOKES. Do you know why some were detained and

some were not?
Mr. MCWILLIE . I never did know ; no .
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Chairman STOKES . And do you know where they were detained?
Mr. MCWILLIE . Yes; they were detained in two prisons, Principal

and another one. I don't know the name of that one. That's the one
they were detained in .
Chairman STOKES . Would that be Trescornia, a place called Tres-

cornia?
Mr. MCWILLIE . I think that's the name of it ; yes.
Chairman STOKES . Can you tell us the names of some of the

people whom you know were detained?
Mr. MCWILLIE . I didn't understand you.
Chairman STOKES . Are you having difficulty hearing me?
Mr. MCWILLIE . Yes, sir; it is alright, I can hear you.
Chairman STOKES . Can you hear me now?
Mr. MCWILLIE . Yes.
Chairman STOKES . Can you give us the names of some of the

people who were detained?
Mr. MCWILLIE . In this prison?
Chairman STOKES . Yes, Sir.
Mr . MCWILLIE. Well, Trafficante was in there, Jake Lansky, Dino

Cellini, and a fellow named Guiseppe who worked in the Capri, had
worked in there, and I don't recall anyone else .
Chairman STOKES . Was anyone from the Tropicana detained in

there?
Mr. MCWILLIE. Was anyone besides Tropicana?
Chairman STOKES . No; anyone from the Tropicana?
Mr. MCWILLIE. From the Tropicana; no.
Chairman STOKES. How about the Fox brothers, were they de-

tained?
Mr. MCWILLIE . No, Sir.
Chairman STOKES . Can you tell us why they were not detained?
Mr. MCWILLIE . I really couldn't tell you, sir. I don't know . I guess

because they were Cubans, I don't know .
Chairman STOKES. Did you ever have occasion to visit Trescor-

nia?
Mr. MCWILLIE. I went out there to see a fellow named Guiseppe .

He had been a dealer around the Capri and he was a fanatic
gambler, gambled his money away . He had a wife and a little kid.
We used to give his wife, take up a collection and give his wife
money so they could live . I did go out to see him once or twice.
Chairman STOKES . What was his full name?
Mr. MCWILLIE. I really don't remember it, sir. Guiseppe De some-

thing. I don't recall what it was. Guiseppe De George .
Chairman STOKES . I am sorry.
Mr. MCWILLIE. Guiseppe De George .
Chairman STOKES . De George .
Mr. MCWILLIE. Yes, Sir.
Chairman STOKES. Do you recall how many times you went out

there? I think you just said once or twice--
Mr. MCWILLIE. I would say about twice.
Chairman STOKES . Do you recall the first time that you went

there?
Mr. MCWILLIE. No, I don't recall the date ; no.
Chairman STOKES . Can you approximate the date for us?
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Mr. MCWILLIE . I believe it was some time in 1959 . I'm not posi-
tive though . Could have been early 1960's ; I'm not sure .
Chairman STOKES . How about the second time you went back to

visit De George?
Mr. MCWILLIE . It is possible I could have went back to see Dino

the second time, but I'm not sure .
Chairman STOKES . To see who?
Mr. MCWILLIE . Dino Cellini. He had been the manager of the

Tropicana before Clark was there. And I became friendly with him
and talked to him about casino work and different things . Its
possible that I did go see him; I don't know .
Chairman STOKES . So that I understand your testimony properly,

it is that you went there twice. You think it was late 1959 or early
1960, possibly . The first time you went to see De George . The
second time you may have gone to see Cellini; is that correct?
Mr. MCWILLIE . It is possible that I went to see both of them .
Chairman STOKES . Can you tell us why De George was in Tres-

cornia?
Mr. MCWILLIE . They just picked him up like they did everybody

else . I don't know why they picked him up.
Chairman STOKES . And what was your reason for going to see

him?
Mr. MCWILLIE . See De George?
Chairman STOKES. Yes.
Mr. MCWILLIE. Because he had a wife and a child and we had

been giving them money. I had rather, taken up a collection
amongst the help to live on . I went out there to let him know they
were being taken care of.
Chairman STOKES . Was Cellini in there the same time you went

to see De George?
Mr. MCWILLIE. I think, I'm positive he was.
Chairman STOKES . Do you know what he was in for?
Mr. MCWILLIE . Why he was in there?
Chairman STOKES . Yes, Sir.
Mr. MCWILLIE . No, Sir.
Chairman STOKES. How many people were in the same area

where De George and Cellini were?
Mr. MCWILLIE. Quite a few people there, Cubans and Americans

that I didn't know.
Chairman STOKES . Did they have them all housed together; that

is, did they have the Americans--
Mr. MCWILLIE . Well, it was a kind of a, I would say, a playroom

where they all sat around and read and talked,, whatever.
Chairman STOKES. Well, in the room where you visited them?
Mr. MCWILLIE . Yes, Sir.
Chairman STOKES. Can you describe that room for us?
Mr. MCWILLIE. As I recall, it was just a large room, had chairs in

it . It had a yard outside where they could walk around . It wasn't
really a prison . They had a wire fence around it . But, I guess it was
pretty well guarded.
Chairman STOKES . In this room where you visited with De

George and Cellini, were other people visiting in the same room
with prisoners?
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Mr. MCWILLIE. I don't recall, sir, I really don't know who was
visiting . It could have been--
Chairman STOKES . Well, on your first trip, did you see both De

George and Cellini?
Mr. MCWILLIE. It seems to me like I did; yes. I said hello to

Cellini; yes, sir.
Chairman STOKES . Is it your opinion that both of these men were

imprisoned because of their gambling activities or for some other
reason?
Mr. MCWILLIE . I would have to think that they were trying,

going to deport them, myself.
Chairman STOKES . And do you know why they were being deport-

ed?
Mr. MCWILLIE. Castro was taking over the casinos. I would think

that is one of his ways of doing things .
Chairman STOKES . And you think it would be in connection with

their gambling activities?
Mr. MCWILLIE . I would think so ; yes. Is it all right if I smoke?
Chairman STOKES . Certainly; help yourself.
On your first visit there, can you tell us the names of some of the

other prisoners you recall seeing there?
Mr. MCWILLIE. Well, I recall seeing Trafficante. I recall seeing

Jake Lansky, Dino Cellini, and Guiseppe.
Chairman STOKES . And did you have occasion to talk with any of

them?
Mr. MCWILLIE . I did talk to Cellini. I think Jake Lansky might

have been there. I didn't talk to anyone-and De George-I didn't
talk to Trafficante because I didn't know him that well, just to
speak to him.
Chairman STOKES . But you did talk, you think, with Jake Lansky

on that occasion?
Mr. MCWILLIE. Just asked how he was, when he was going to get

freed, and different things like that.
Chairman STOKES . You say you did not talk with Mr. Traffi-

cante?
Mr. MCWILLIE . No, Sir.
Chairman STOKES . Did you know Mr. Trafficante?
Mr. MCWILLIE . Just to see him.
Chairman STOKES . And how often would you have seen him?
Mr. MCWILLIE. Oh, maybe every once in a while. It might be a

month or so if I would see him. When I'd see him, I would say hello
to him, and he would say hello to me.
Chairman STOKES . On your second visit out there, besides the two

men that you have named, whom did you see on your second visit?
Mr. MCWILLIE. The same ones were in there.
Chairman STOKES. And can you tell us on that occasion how

many of them you talked with?
Mr. MCWILLIE. Just Guiseppe . I could have talked to Dino again

just to say hello and pass the time of day.
Chairman STOKES . Did you speak to Lansky?
Mr. MCWILLIE. Yes, he's always with Dino . They were together .
Chairman STOKES . Do you recall speaking with Mr. Trafficante

on that occasion?
Mr. MCWILLIE. I didn't know Mr. Trafficante that well .
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Chairman STOKES . Have hou ever spoken to Mr. Trafficante?
Mr. MCWILLIE . Just to say hello.
Chairman STOKES . Do you recall when that was?
Mr. MCWILLIE . Sir.
Chairman STOKES . Do you recall when that was?
Mr. MCWILLIE. No, I don't I'd see him numerous times around

Havana .
Chairman STOKES . Do you recall whether you said hello to him in

the prison on either one of those occasions?
Mr. MCWILLIE . I probably said hello to him the second time I was

there.
Chairman STOKES . Did you do anything else, shake hands with

him or anything like that?
Mr. MCWILLIE . No, Sir.
Chairman STOKES . Probably just said hello.
Mr . MCWILLIE . That's all.
Chairman STOKES . Mr. Chairman, at this time I ask that JFK

exhibit F-436, which is a rough sketch of the layout of Trescornia,
obtained during a committee trip to Cuba, be entered into the
record.
Mr . PREYER . Without objection, JFK exhibit F-436 is entered into

the record.
[The above referred to JFK exhibit F-436 follows:]

JFKEXHIBIT F-436

Chairman STOKES . Was someone in that prison by the name of
Charles Tourine?
Mr. MCWILLIE . Who?
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Chairman STOKES . Charles Tourine?
Mr. MCWILLIE. No; I don't know.
Chairman STOKES . You don't know anybody by that name? How

about Charles Del Monico?
Mr. MCWILLIE. Del Monico?
Chairman STOKES . Del Monico?
Mr. MCWILLIE . No.
Chairman STOKES . Lucian Rivard?
Mr. MCWILLIE . Not that I know of.
Chairman STOKES . Jake Lansky was there; right?
Mr. MCWILLIE . Jake Lansky was there; right.
Chairman STOKES . How about Henry Savaadra?
Mr. MCWILLIE. No.
Chairman STOKES . And Cellini was there?
Mr. MCWILLIE. Cellini was there, yes, Eddie Cellini-I mean

Dino .
Chairman STOKES . Now, on your two visits there, on either one of

those visits, did either De George or Cellini or anyone else ask you
to do anything for them outside of the prison?
Mr. MCWILLIE . No, Sir.
Chairman STOKES . Who went out to the prison with you?
Mr. MCWILLIE . Who what, sir?
Chairman STOKES . Who went out there with you to the prison?
Mr. MCWILLIE . Jack Ruby could have been out there one time

with me. I don't think he was. I went out there, I think, by myself.
Chairman STOKES . Well, you said to us, you just said to us he

could have gone out there with me.
Mr. MCWILLIE . I don't know if he was there at that time or not.

If he was, I could have taken him out there with me, yes. I'm not
positive about it .
Chairman STOKES . Let's talk about Mr. Ruby a little bit. When

was Mr. Ruby there?
Mr. MCWILLIE . Sir?
Chairman STOKES. When did Mr.Ruby come to Cuba?
Mr. MCWILLIE. I don't know; it was August or September; I don't

know .
Chairman STOKES. Of what year?
Mr. MCWILLIE . 1959 .
Chairman STOKES. And tell us why he came to Cuba?
Mr. MCWILLIE . Well, he came over there-I tried to get Mr. Ruby

to bring a columnist from Dallas over there in 1958, and so he
didn't bring him, he couldn't bring him or something. I don't know
what it was. In 1959, I called him again. I believe I called him or
wrote him and asked him if he could possibly bring Tony Zoppi in.
He said yeah, I will get him and bring him over here. I explained
to him that his hotel bill and plane fare would be taken care of. In
fact, I sent him two tickets; I am almost positive it was two tickets.
When he came over there, he was by himself. He said, Tony
couldn't come . I think he just more or less came over there to take
a vacation . Course, I never heard from Tony again.
Chairman STOKES . So that we understand it, Jack Ruby came to

Cuba at your invitation?
Mr. MCWILLIE. Yes, he did.
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Chairman STOKES . And you are the one who sent him the tick-
ets?
Mr. MCWILLIE. But he was supposed to bring Tony Zoppi, ex-

columnist.
Chairman STOKES . But instead of bringing Zoppi--
Mr. MCWILLIE. He came by himself, yes, sir.
Chairman STOKES . In order to try and get a better idea of when

Ruby was there, what is your best recollection as to whether it was
August or whether it was September or whether he came in
August and left in September?
Mr. MCWILLIE . He wasjust there a week, 6 days, maybe.
Chairman STOKES. I am sorry.
Mr. MCWILLIE . Sir?
Chairman STOKES. I didn't hear you?
Mr. MCWILLIE. He was there 6 days. I don't recall the exact date

when he was there.
Chairman STOKES. Can you recall any holidays around that time?
Mr. MCWILLIE . No, no, I can't.
Chairman STOKES . Now, would it help refresh your recollection if

we said to you that there are people who saw Ruby in Havana on
September 5, September 6 and September 7? Would that help
refresh your recollection .
Mr. MCWILLIE. That would be the time he was there then, if

people saw him there.
Chairman STOKES . Now, Mr. Chairman, I would ask at this point

that the following exhibits be entered into the record : JFK F-575,
which is a segment of a letter written by Tony Zoppi; F-576, which
is a committee interview with Mr. Zoppi; F-577, which is an FBI
report of an interview with Jack Ruby; F-578, F-579, and F-580,
which are statements of persons who saw Jack Ruby in Havana,
Cuba ; and finally F-582, which is an FBI report that further sug-
gests that Ruby went to Cuba.
Mr. PREYER . Without objection, JFK exhibits F-575 through

F-580, and F-582 are entered into the record at this point.
[The above referred to JFK exhibits F-575 through F-580 and

F-582 follow :]

Give my regards t o Mac Willi e next time

JFK EXHIBIT F-575
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The Ruicl; buck artists are
saying Jack went dorm there to plan the assassination . lle
couldn't have nlanned 'a gas station holdup in those days. All
of a sudden he's a CTA agent, a mefia don, etc . etc . . Oicken'ng.

Keep :n t~uch and Gnd bless . Keen un the good work and
1 will say another prayer for Buddy.
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JFK EXHIBIT F-576

KENNEDY

SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS

Pate 3/3117_8 Time 2 ;75 1",t

Address

	

Place Zoppi's office at the
Riviera Hotel.
Las Vegas, Nevada

Interview:

He stated that Dallas was a fairly clean citynwhic had no
syndicated or organized crime that he was aware of .

	

Zoppi said
the Dallas Citizens Charter Group (whose head was "Uncle Bob
Thornton", a banker) was a leading civic group in 1950 - 1963
and was pretty good about keeping the city clean . He had heard
the syndicate might have attempted to move into Dallas in the 1950,
from Chicago but was sent back . Upon questioning, he said
it could have been in the late 1940s when attempts were made to
bribe Sheriff Guthrie . He thought Ruby moved to Dallas because
he had a sister operating a club there . Zoppi described Eva as a
"tough gutsy yenta", and the club as never doing very well but
staying above water .

Jack Ruby was aggressive, always trying to improve himself .
Joe Bonds was Ruby's first partner in the Sky Club . Bonds
was subsequently arrested for sodomy, jumped bail and left . The
club went downhill after Bond's arrest . Ruby he recalls, moved to
the Bob wills ranch house in approximately 1952 .

Prior to 1950, the Sopango (possibly Cipango) Club operated as a
club for millionaires only and did have gambling . Gambling at the
Top of the Hill Club stopped in the late 1940s . He said there was
very little gambling in Dallas into the 1950s and that which
existed was locally organized, not national . He doesn't know
Harry Urban.

Zoppi knew McWillie, but not well .

It was Zoppi's impression that there was little gambling in
Dallas itself . It was more prevalent in the greater Dallas/
Fort Worth area . There was extensive football betting which
operated very discretely . Each bookie had perhaps 10 customers
and was not part of a large organization .

Interviewer Signature ~; t 1v

	

Y) r
Typed Signature

	

J. L. Wolf

	

'D Pr

Date transcribed 4/18/78

Caryl Emanuel
By : - Form 04_j
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Zoppi knew Ben Whitaker ran a gambling operation when Dallas
was wide open in the 1940s . He knew Ray Ryan, (now deceased)
and that he took millions from H. L . Hunt in gambling dealings .

Zoppi doesn't know and never heard of Harry Hall (Haler or
Sinclair) .

Zoppi knows Babe Baron who is also currently working for the
Riviera in an informal, largely cerimonial role . Baron's first
name is Charles . He is a general in the Army Reserves and a
close friend of General Curtis LeMay. (We subsequently learned
that Baron was visiting LeMay the following week) .

Regarding gambling clubs in Dallas, he stated they were the only
places you could go for mixed drinks . A curfew was in effect
at midnight . There were no real problems with the police, but
there were sometimes problems with the State Alcoholic Control
Board . Zoppi said his average contacts with Ruby were once
or twice a month, usually when J. R. wanted his club acts plugged
in Zoppi's newspaper column . Sometimes there could be a few in
a week .

Ruby visited Zoppi at 10 :30 on the morning of the assassination
with a picture of an ESP expert he wanted Zoppi to plug . Ruby
was onsidering using the picture in an ad in the newspaper .
Ruby,~ater said,ha was a "highly emotional person" and Zoppi
believed him to be too calm that morning to have been involved
in a conspiracy . Ruby told him he was moving into a new apartment
starting Monday that cost $190 a month (up from the $100 that Ruby
had been paying) . The new address was 21 Turtle Creek . When
Zoppi questioned about it, Ruby said "I've scrimped all my life
and now I want to live a little." These were Ruby's last words
to Zoppi. Ruby's financial status was never good . He stated
Ruby always had pieces of clubs, some of which were backed by
Ralph Paul .

	

Zoppi said Ruby was not involved in gambling .

	

He
would be very surprised to hear Jack Ruby ever laid or took a
bet .

Zoppi knows Alice Nichols, Ruby's former girlfriend . He was
surprised to hear she said that Ruby had gambled .

Zoppi hasn't seen McWillie since the 1940s except perhaps once
when he ran into him in the Thunderbird .

	

Zoppi said McWillie hid,.
lived in a very plush home in Dallas . He knew his wife at that
time . His (Mcwillie's) wife later married Abe Weinstein .
Bob Larkin was a bouncer in one of the clubs .

	

Zoppi said he
never checked with McWillie on his story (1973) about McWillie
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inviting Zoppi and Ruby to Cuba . We found this very surprising,
but he insisted he had never checked with McWillie on the story.

His best recollection was that during September or October
of 1958 Ruby offered to write McWillie at the Tropicana to get
them airplane tickets so Zoppi could review the acts at the
Tropicana to help Mcwillie's business . The "OK" for the trip
was received in two or three weeks . The date was scheduled
to be approximately December 8 or 9 (or 10 - 12) and the trip
was to last 4-5 days . Zoppi wanted to be back for the holidays .
They would pay their own way down and be reimbursed : this was
the common practice for journalists reviewing acts . in late
November, Jamsc Er&Fatter and Al Freeman called inviting Zoppi
to review a big anniversary show at the Sands in Las Vegas.
Zoppi said (as he had written in his article) the show was a
"summit meeting" show featuring Frank Sinatra, Dean Martin,
Sammy Davis, Joey Bishop, and Peter Lawford . Zoppi figured
there wouldn't be anything "like this" in Cuba so he decided
to postpone the trip and told Ruby he would meet him down there
after the new year on approximately January 4 . Ruby told Zoppi
he would go down, stay down there and meet Zoppi in Cuba . Zoppi
then states he never went down due to Castro's takeover in
January . He vaguely remembers Ruby told him he had a good time
in Cuba . He doesn't know if Ruby had been there before or not.
He thinks it's "B .S ." that Jack Ruby would have seen Trafficante-
they were simply " . . .not in the same league ." When questioned
about the receipt or payment of the plane tickets, Zoppi said
he doesn't recall receiving a ticket and isn't sure if Ruby told
him that McWillie sent them .

Concerning AGVA he stated Vincent Lee ("a real martinet") ran
AGVA in the early 1950's, followed by Dean Jennings (who
lives in the San Francisco area now), followed by Jim Dolan.
He said AGVA was very strong in the 50's, but deteriorated
post 1963 since the union treasury was basically being robbed .
Ruby's travels with AGVA led him to go see Tony Pappa of
Associated Booking. Union policy required that clubs use AGVA
members in their acts and put up a deposit to ensure that the
acts would be paid . Tony Pappa currently resides three weeks
in Beverly Hills and one week in Dallas .

	

Ruby also went to see
Joe Glazier, who is Pappa's boss in furtherance of his complaint
against Abe Weinstein . Ruby tried to see Joey Adams (well
connected with Glazier) and Jackie Bright, head of AGVA in
New York, but they wouldn't let Ruby in to see them . AGVA
boycotted acts or clubs who were not affiliated with the union .
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The Weinstein Club, next door to Ruby, was one of the best of
the second rate clubs, and was not unionized, but AGVA did
not challenge it . This drove Ruby Crazy . Zoppi figures Weinstein
was probably paying off the union. Ruby's business was hurting
because of the competition with Weinstein, and he was mad, because:
he was still stuck with Jada who would not back out of her
contract .

Zoppi spoke with Gordon McClendon about one month ago. Zoppi
knows him well and likes him.

	

G.M . owned KLIF in Dallas and the
Liberty Networj( (J .R . hung around there some) . Ruby, he says,
loved McClendon because he "had class ."

A Dallas police officer named Trautman (phoenetic - possibly
Trautham) gave Zoppi a radio speaker that had been in Ruby's
locker . He reportedly walked the beat which included the
Carousel Club . This concluded the first interview .

The second interview with Zoppi was conducted on 4/5/78 at 1 :30
P .M . at his office in the Riviera . This was subsequent to the
depositions taken of Lewis McWillie .

We questioned Zoppi concerning the dates of his proposed trip
with Ruby to Cuba, in light of McWillie's certainty that Ruby
visited in August of 1959 . We showed Zoppi the letter McWillie
had given us that Zoppi had written to Matty Brescia in 1976
which had "refreshed" McWillie's recollection that Zoppi had had
a role in Ruby's trip to Cuba . Zoppi authenticated his
signature .

Zoppi said Matty Brescia worked for Gordon McClendon and Liberty
Broadcasting . One evening around 1952 Zoppi, Brescia and Candy
Barr were at the Bob Wills Ranch House

	

Bres̀'c~' ~icea. told Jack Ruby
that Tony Zoppi was in the audience, '	aboutZoppi's
first meeting with Ruby causing Ruby to introduce Zoppi to the
crowd. Brescia knew Ruby through McClendon.

We questioned Zoppi further about the timing of the proposed
trip to Cuba and the reasons it never came off as planned.
We pointed out to Zoppi that Castro's takeover did not prevent
travel to Cuba, at least not right away . We asked Zoppi if he
could give us a better idea why he thought the trip was planned
for December of 1958 and not a different year .
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Zoppi called the Sands Hotel to check on their big shows during
the 1958 - 1961 period to see what show he may have reviewed
to cancel his trip to Cuba . He stated it could have been the
December, 1958 show with Rowan and Martin, the December, 1960
show with Marty Allen and Steve Rossi, or the December, 1959
show with Dean Martin .

	

The big show that he thought it was,
with Sinatra, Dean Martin and Sammy Davis did not take place
until January 20 - February 16 of 1960 . After reviewing all
the shows, he admitted he was very unsure what the date of the
scheduled trip was to be . In fact, it was agreed that perhaps
Ruby had gone down in August, 1959 on a vacation for himself,
and the trip Zoppi and Ruby were to take was to be a second
trip to Cuba that in fact neither one ever went on due to Zoppi's
cancelling out .

,.F,, Lf..-ta :P)Zoppi's recollection of the January 4th alternative date%which
he thought was prevented by Castro's takeover could possibly have
been prevented by the severing of diplomatic relations between
the U . S . and Cuba on January 1, 1961 .

35-379 0- 79 - 1 :
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JFK EXHIBIT F-577

Dotes 12/2S/63

JACK L. RUBY was interviewed in an interviey room
located on floor 6-14~o-fhe Dallas County Jail, Dallas, Texas.
His .attorneys, MELYI41".BELLI, San Francisco, California ;
JOE-ONAHIL4, Jasper, Texas ; SA13-aPODY, Los Angeles, California,
and WILLIA1i=CIOULOS, San_ .Francisco",'California, were present.
The interview commenced at 1 :50 PM and continued until 3 :30 PH,
when RUBY went to the rest room .

	

It was.resumed again at 3 :34 PH
and continued until 5 :00 P1-1 .

JACK L. RUBY was advised by SA C. RAY HALL that he did .
not' bave to make any statement.

	

He was reminded that his attorney
were present, and that any statements he. made in answers to.
questions could be used against him in a court of law.

JACK L. .RU3Y then furnished the following informatiori :

On the . night of Wednesday, November 20, 1963, he.was at
his club, the Carousel . Club, in Dallas, Texas . He thinks he close
the club at about 2 :00 AM on November 21, 1963 . One of his dancer
called "LITTLE LYNN", .drank some champagne before closing, and whe
she started home sue. got. sick and passed out at Nichols Brothers
parking 'garage near his

	

lub.

	

He thinks this occurred after
2 :00 AM on November 21, 1963, but it could have been after
2 :p0 AM on . November 20, 1963 .

	

He went over to see about her,
and tried to. get. her to go to a hospital, but she refused to go .
He remained with her, trying to take care of her, until 4 :00 AI-1
or 5 :00 AN .and then went home, so far as he can now recall.-After
he got home, he went to bed and went to sleep,

	

.I .
.y..of

At about 10, :30 All or 11 :00 AM on November'- 21, 1963, he
received a telephone call at home from a girl named;'~III:AMIIELL, whos
first name may be CONNIE, or . something similar.

	

Helmet this girl
at' the Carousel Club about dight ;nonths-previously, and since meet
her she has called him on the telephone several times.

	

The
TRAMMELL girl lives in an apartment on either Gaston Avenue or -
Live - Oak Street in Dallas . When she called him on November 21,
1963, she told him that she had to get a job and that she had
an appointment with LAMAR HUNT . He asked her how she-got an
appointment with HUNT, and she told him that she called HUsNT's
home and got his number, then just called his office and asked
him for an appointment about a job .
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TRA-R-B;LL asked_RUBY to come after her and give her a
ride downtown, .sb he got dressed, picked her up and drove her
downtown . RUBY had an appointment with his attorney but does
not remember. whether it was GRAHAM Y"OCH or STANLEY Y.AUFMAN .-
Both.attorneys have offices in the Mercantile Securities
Building , . Dallas,--the same building in which LAMAR HUNT -has his
offices- TRAIiMELL-went- ;up-to.-see LAItAR.-HUNT-and after RUBY
completed his'business with his attorney-regarding some . tax
Matters, he waited around the cigar stand in the lobby for . a
-while _for . TRAMMELL. to comedown, but . :she' .did not, so he left and
went - .t o the Carousel Club. When-he got-to the club, one of his
employeas named LARRY was there .

LARRY was a young boy whom .he had seen at the State
Fair of Texas, and he gave LARRY a job at the Carousel Club.
after the fair closed .

	

He had asked LARRY to build a.crate
so he could ship a dog to a friend of RUBY's, AL GRUBER, .who
lives on Olympic Street in Los Angeles ., . California.

	

LARRY had
not built the crate, so he got after him for not having ,done
what he had asked him. tb do .

	

So far as he remembers, he stayed
around the Carousel Club'until about 9 :30 PH, when he and RALPH
PAUL, who . owns part-o? the Carousel Club, went-to.-the: Egyptian
Lounge for dinner .

	

- -

	

-

While they were eating at the Egyptian Lounge, a rsan . -
named CONNORS, who . i s . a salesman for the Dallas Morning News
newspaper, came over to the table and invited RUBY over to the
Castaway Club located nearby'. He declined the invitation because
he did -not want to go to this club as the manager had hired an
orchestra away from RUBY - that -had - played for RUBY for severcal .year .
After-dinner, RUBY returned . to the Carousel Club.

	

During the -
evening of November 21, 1963, he did the breaks between shows,
which were two breaks of twenty riinutes each, and he used a

	

-
roulette wheel to give - away prizes to the audience . Sometime
during the evening; he ordered someone out of the club because'
he was creating-a disturbance, but he has no idea who -this person
was . He believes he closed the Carousel Club at about 2 :00 AM on
November 22,- 1963, and - went home .

	

If he went - anywhere to eat
before going home, he doe not remember it . He does not now-
remember whether GEORMENATOR, who shares the apartment with
RUBY, was . at home when he arrived there or not, but he went

	

-
directly to bed and went to sleep . .

	

-

j'~fe ~!~ ~~
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On the morning of November 22, 1963, RUBY got up at
about 9 :30 AM and does not now recall .whether GEORGE SENATOR was
in the apartment or not.

	

He drove downtown and stopped . at the
Dallas 2Sorning News at about 10 :50 AM.

	

He believes he 'stopped :
-for a moment and talked to two girls employed there, GLSDYS CRADD'
and a girl named CONNELLY or CONNELL. He thinks he gave them a
bottle o£ Larson's CRD, a food supplement for persons .on a diet .
He inen went to the office of TOPS_

	

PPI, but TONY was not there
RUBY'looked over a brochure thereabout BILLR, a master of
cere=onies -at.the Carousel Club .

	

Another empioyae.of the news-
paper, - a . :,1r. PAYNE, may have been in ZOPPI's office while RUBY
was in there . f . .

RUBY left that office and went to Mr. JOHN'NEWNA:-1's
office at the newspaper to talk about RUBY' - ads .

	

RUBY was tryin ;
to make a 12 :00 noon deadline . Mr. CONNORS, the same person RUBY
had seen at the Egyptian Lounge the previous evening, came in to
NEWMAMI 's office, Zid they talked for- a while .

	

NEWNAM came in, an
RUBY completed his advertisements for his clubs ._

At about that time, people began running around, and
RUBY - heard someone say that somebody had been shot. First, he
heard that Governor CONiNALLY had been shot, then a Secret

	

_
Service Agent, and then someone said that "our beloved' President
has been shot" . RUBY then called his sister, .EVA~NT, and tod
her about the shooting and told her he would be at her house as'
soon as he could. He left the Dallas Morning News but does not k

- the time when he left . He drove to the Carousel Club and told hi
employee ; ANDY;4'PU`1STRONG, to get in touch with everybody and - tell-
them-he was closing his clubs . He then called a friend, ALICE
2fICHOLS, and she told

	

that Neiman-Marcus had closed their
store . --He called AL,~

._)33 .m
RUBER in Los Angeles from the Carousel Club

and told GRUBER he would send a dog to him soon . RUBY said he
talked to GRUBER about the death of President KENNEDY but began
crying and finally just told GRUBER he bad to break it off and
hung up the telephone .

	

'

Somebody brought some merchandise to the club, but he
does not remember who it was, and RUBY just told the man to take
the merchandise back .as he did not want a-Gy . He called his sister
several._times during the afternoon and was so upset that he was
belligerent toward his employees, ANDY and LARRY, who were at
the Carousel Club . fie remembers getting a telephone call from
KATHY'KAY ; he called his business associate, RALDr~NUL, and told
PAUL that he was going to close his clubs ; he called BREC1,-:,ALL
in Galveston, and also JOE PETZPSO\ ;and he called his sister
EILEEN in Chic-= .-o, loc_,tiiig her at his sister NARIAN's house_
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-He -explained - that -he - has -known -GORDOiIC LENiD0- .J, owner
of the radio - station- -for-a number , of - years;-and he - also:knows
RUSS YNIGHT, a disk-jockey at the station . The employees at thm

177

Sometime late that afternoon, he - left the Carousel
Club and went to the Ritz Delicatessen and bought a__lot of -food
and then went to the home of his sister in Dallas.,- EVA GP.ANT.

	

He
and his sister talked and while there, his employee, AI4DY, called
end told him that DOH

	

AFRAN, of the Dallas Times -Herald, had
called and wanted --to get in touch with him . RUBY then called
SAFRAN, who told RUBY that the Cabana and the Century Room were
going to close - and -he did not knot: what ABE and BARNEY 4IETIISTEIii
were, going to do . ,RUBY said . he told SAFRAN that he had already
closed, without a9king what the other club owners were doing.
SAFRAN then asked RUBY. about whether he would be open the next
night, and RUBY said he did .not know but would call him back.
In a few minutes RUBY called SAFRAN back and told-him- he- was
goimgto be - closed Saturday and Sunday nights, in addition to-
Friday night.. .

	

-

+- .At no time did RUBY go to Parkland Hospital on

	

- _
November 22, 1963 . At about 7 :00 PM or 8 :00 PM, he left his
sister's home and drove to his apartment to get dressed to. go
to Co gregation Shearith Israel Synagogue, arriviag there at
about 10 :5a P1I or 10 :30 PM . Before he left his apartment, he
called Dr. COLEMP-i JACOBSON to determine when the services began
at his Synagogue . Following services, refreshments were served, "
but he did not feel like visiting with anyone . He stayed there
for a short - time, then drove toward downtown . He passed the Club
BaliHai, noticing that it was open, and then drove by the'Gay Life
Club and saw.that it was closed . He then drove on to Phil's
Delicatessen and went in and talked to the owner, PHIL MILLER .
He had read,in the newspaper, or heard over the radio; -that the
police officers in the .-Homicide Bureau would be working overtime
that night, so he ordered ten sandwiches and decided he would
take them something to eat . After he ordered the sandwiches, he
called the Police Department Homicide Bureau and talked to
Detective -SIMS, telling - him -he -was-getting -some-sandwiches and
would - bring-then -down - for - them; - SIMS told -him -they were-about
through - and -were -winding -up things - there -and - did -not-want any-
thing to eat-. --After - SIMS -told him -that ; . - he - decided -he - would
take - the - sandwiches -to -the erployeas -at KLIF Radio - Station.
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radio station have been good about giving him free plugs when
he was trying to get started with his clubs, and he just wanted
to do something for them because he knew they would be working
late . He called GORDON MC LENDON's home, from Phil's Delicatessen
in order to get a number at the radio station so he could talk to
the. men on duty there.

	

The daughter gave him a number, and he
told her he was going to take some sandwiches to the radio -
station, but the daughter told him her mother had already sent
some food up there .

	

RUBY called the number he had gotten, but
it was a wrong number.

	

'

He picked up his .sandwiches and discovered they hacj made
only,eight ; when he ordered ten . He drank a soft drink, then left
with'his sandwiches and drove downtown, driving up Commerce Street
and parking across from the City Hall . He decided to go to the
Police Department to try to locate some newsmen from KLIF in
order to obtain the unlisted phone number for the radio station.
He went to the third floor of the Police Department, where the
newsmen were gathered. As he got off the elevator, a policeman,
who was not known to RUBY, asked him where he was going, -or whom
he wanted -to see .

	

RUBY told him he was looking for JOE .DELONG,
of KLIF, and the officer let him go on inside.. He looked around
for a while, without seeing anyone from KLIF, and asked sona
unknown police officer to have JOE DELONG paged over the loud-
speaker.

	

DELONG did not answer the page,'but while he was waitirq
he saw Captain FRI.TZ, of the Police Department, come out of- his
office with a person, OSWALD .

	

RUBY heard a reporter tell FRITZ
that this was not a good place, so FRITZ went back inside his
office with OSWALD. In a minute, RUBY heard some newsmen say
something about the basement, so he went down there to an
assembly room where some newsmen were .

	

_

When he-saw OSWALD here, this was the first time that
he had ever seen him. He had never heard the name of LEE HARVEY'
OSWALD.before OSUALD's arrest on - November , 22, 1963, by the Dallas
Police Department . Any rumors that OSWALD was ever at any of . .
RUBY's clubs -are ; wrong because RUBY had never seen LEE HARVEY- _
OSWALD at any place before he saw him with Captain FRITZ at the
Dallas Police Department the night of November 22, 1963 . Any
rumors that OSWALD was at the Carousel Club are absolutely untrue
RUBY has since heard - reports that his master of ceremonies at the
Carousel Club, BILL DEMAR ; has reported that OSWALD was at - the
Carousel Club one night before President KENNEDY was assas§mated

~Y-.Zyo Ir.
-- 90.t
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RUBY said that this is absolutely false, because-OSWALD was never
there . RUBY has heard that ED SULLIVAN got in touch_with BILL
DErLAR and wanted DEt4AR on SULLIVAtd's television . program, but
SULLIVAN did not believe DEMAR's story and would not use him-
RUBY .fur'her advised that. . newspaper reports that RUBY. and OSWALD
were seen together . in -Waco, Texas,- are complete falsehoods because
he was never with OSWALD anywhere . Reports that OSWALD was going
to RUBY's apartment after President KENNEDY's death are abso=
lutely false, because OSWALD did not know RUBY, -RUBY has never
-had - "aay previous . connection with OS'WALD, and OSWALD could.not
havebezn going to RUBY's apartment . RUBY said that his employee,
AP1DY,AP_STRONG, knows more about RUBY's club and RUBY's morals
than anyone .else, and ANDY can tell anyone that OSWALD. was never,
.in the Carousel Club .

When RUBY got to the assembly room, he went to the
back of the room are. stood on top of a table, so he could see
and be out of the way. In a few minutes ; F{ENRY WADE, the Districq
Attorney, and Captain: FRITZ came into the assembly room- with

	

li
-OSWALD for an interview with the press .

	

OSWALD mumbled or talked
a little, but the newsmen could not hear him . RUBY did not hear
OSWALD either . After a short time, Captain FRITZ took OSWALD
away. HENRY WADE was then interviewed by the newsmen .

	

_

.

	

RUBY said that he had his . . ravolver .in his right- front
trouser . . pocket all during this evening , ..November.22 . and 23 ;
1963, except when -he went to church services . He left the
revolver in his car while he was in church but put it back - in
his right trouser : pocket when, he got back, to his car.

	

He said .
he carried -.his gun because he had .a lot .of : .money -on -his person
and always carried his gun when he carried money.

	

-

.

	

After the interview with WADE, RUBY left the assembly
room and was out in the corridor . -A newsman came by whom RUBY
did not know, - and -RUBY asked him if he had seen JOE DELONG, of
KLIF . This man said he had not seen DELONG; and RUBY mentioned.;
that he- had some sandwiches for KLIF .

	

This man said he was from.
KBOX radio and asked RUBY what was the matter with them.- RUBY
said he told the man that next time maybe, but this time he had
the sandwiches for KLIF .

	

This man . fro-,TL .KBOX then gave RUBY the
unlisted phone-number for KLIF . RUBY went around behind the
counter in the basement offices of the Police Department and
telephoned KLIF, talking to an employee named KEN . He told KEN
he had some sandwiches but could not get in the entrance door
to the radio station. . At about that time, HENRY WADE walked
by, and RUBY was still talking to KEN so he asked KEN if he
granted to talk to HE?IRY WADE.

	

KEt: said he . did, so RUBY"Called

uy-o;~-1016- 9a,;'r
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to HENRY WADE and told WADE he was wanted on the telephone .
WADE talked on the phone to KEN, then handed the phone back_ to
RUBY . RUBY talked to KEN again, and KEN told him .it .was great
of RUBY to help him get the interview with WADE .

RUBY said he then left the Police Department building,
went to his car and drove over to Radio Station KLIF. He got
the . sandwiches out of his car to take them upstairs, but the
front door -was locked . In about ten or fifteen minutes, RUSS
KNIGHT came .by and let him inside .

	

They all went upstairs,
and the .employees on duty ate the sandwiches . RUBY left Radio
Station KLIF at about .3 :00 . AM -on-November 23, 1963, and drove to
the . Dallas Times Herald newspaper building :

	

He went inside and
talked .to an employee named PAT GADOSH and gave PAT a twist
-board, an*exerciser .

	

GADOSH is the person at the newspaper -who
takes RUBY's ads for his clubs .

. He. talked with GADOS: ;=out "the advertisement in- the-
Dallas . Tlorning .News, by . BERNARD.'.WEIS MANY that was critical . of
President KENNEDY .

	

G_9DOSH told 'RUBY not to worry abou6 the ad,
because- the- Dallas .Morning News was suffering enough for carrying
such au ad. - RUBY got his ad taken care of and drove toward home.

LTnile .driving home, RUBY thought of the similarity
betwaen . t t~e. .BERJAFD .i-TEISSMAN advertisement . .and-a. . sign he, had
seen which read, "Impeach EARL WAARP,EN" . He drove home . and
awakened GEORGE SENATOR and asked SENATOR to go with him. He
called the Carousel Club and awakened his employee, LARP.Y, and
asked . LARRY. if. he . knew how to operate a Polaroid camera .

	

LARRY
said he could operate .- the camera, so he told .LARRY he would be
down .to pickup LARRY - and - the , camera . ,RUBY . and SENATOR -then.
drove to the Carousel - Club sometime about 4 :00 or 5:00 AM on
November 23, .1963, and - picked up .LARRY and -the camera.' They .

- drove to Central -Expressway and - Ross -Avenue, where-they found
a sign, about 2 feet , by 4 feet, on'top of a Potter Steel Company
sigr, which read -!'Impeach EARL -WARPEN"., and at the bottom-of-this
siga-was " "Box 1757i-Beltham, Hass ."

	

. .

They took some photographs of this sign, and RUBY then
remembered that,the .BERNARD WEISSMAN ad had the address "Box 1792
Dallas, Texas"i so they drove to the Main Post Office in Dallas
and looked at Post Office Box 1792 . RUBY asked a man on duty at

-the post office for the name of the man who had Post Office Box_
1792, but- the man told - him he could not give RUBY the name of
the box holder . .They -left and went to the Southland Hotel

y~-°'~'°r~-rat
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Coffee Shop, where RUBY talked for a few minutes with the
owner, a man believed to be named WEBB . RUBY said as a
patriotic American he was so upset and intense over the sign, .
and-;ha-ad6rtisement critical of President KE?JNED ;' is3t:-,he
could not eat anything but drank some orange juice at the'
coffee shop.

	

They left the .coffee shop and dropped off LARRY
at the Carousel Club at about 6 :00 AM . As he got out of the
car, LAR$Y.told RUBY that he supposed RUBY was not going to
bed';'and RUBY told -LARRY that he was not going to bed.

	

RUBY
-and SENATOR drove on to their apartment and went to bed . -

At about 8 :30 AM on November 23, 1963, LARRY phoned
RUBY and, asked him what kind of dog food he wanted .

	

RUBY said _
that before he realized that he had told LARRY he was not going"
to b=-d, he talked real ugly to LARRY . He found out later that .
LARRY left - the -keys to the Carousel Club next door and left
town without telling RUBY he was leaving or where he was going.
RUBY got up at about 11 :00 or 11 :30 AM and got dressed and
drove downtown . He decided to stop and look at all the wreaths
that had been - placed on the side of the street near where
President KENNEDY had been shot .

	

He looked at . .the wreaths, then
went over to . talk- to Police Officer CHANEY, who was on . duty
there, and talked with CHANEY for a few minutes, but choked up
and left because he did not want CHANEY to see him crying. He

	

'
went on up the street and met IDES WISE, of KRLD television station.
and talked .to WISE for a few minutes . He drove on away and as he
was .leaving he noticed that Captain FRITZ and Chief of Police
CURRY were walking around the scene of the. assassination .

	

He
backed -up and told WISE, "There goes FRITZ and CURRY" .

	

He''then
-drove - on home,

Later on - in the afternoon. he drove back downtown and
went to :Sol'.s -Turf -Bar - and talked with a man named BELLOCHIO,
or something - like that,.. who was in the place, and also talked
to his accountant ; -ABt"J:LEINMAN, who was in the place.

	

He
showed them photos ihat --h"e'}iad taken of the sign "Impeach EARL
WARREN"'. and they talked about that . BELLOCHIO was talking
about the bad -publicity that . Dallas would get because President
KENNEDY had -been killed in Dallas and said he would probably
have to leave town . RUBY reminded him that he had made his
money in Dallas and should not leave now . BELLOCHIO wanted one

. of the photos that RUBY had taken, but RUBY would not -give him
a photo .

	

While in this 'bar RUBY called his attorney, STANLEY
KAUFMAN, and he - told STANLEY about the photos .

	

RUBY was in
Sol's Turf Bar about forty-five minutes, then left sometime
between 3 :00 and 4 :00 PM on the afternoon of November 23, 1963,
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. He does not remember

	

_exactlywhere he wept
when he left but may have gone by the Lacy Building to

,
sea" his

tailor, but'he then went back to "the .Carousel Club and then on .
home . . His employee ANDY at the Carousel - Club . called him about
6 :00 PM and wanted to leave, but RUBY told ANDY to stay at the
club to - answer any-incoraing telephone calls . He .stayed'home
until about 11 :00 PM, when he went to the Pago Club . He sat

	

'
down at a back table.and ordered a Coke . BOB NORTON ; the aaaager~

. came over and-told RUBY that he was going to close .the .club but
had been - told to keep it open . RUBY told NORTO\ .that was:all
right ; he could do whatever he wanted to . dar.but~ he-had. closed
his clubs.- -.RUBY . legit' . there after he finished-his . Coke and_drove _
to his Carousel-Club.He stayed around there for a little .while,
then drove home - because. . he was not interested . in any gaiety .

	

He
did not go to- the Cabana - Motel and visit a club.there.

RUBY said that on the morning of November'24'; .1963,
'he - got a call from one of his dancers called LITTLE LYNN, ,who
has been 'a pain to him because of her actions, and she 'sald she

=needed some.-money for -her landlord . On Friday night, November 22,
1963, he had to give-her - $5 .00 so .she could get home. . He . did not
want her to- come by his apartment to get the money because her

	

:s
-husband would come with her and RUBY did not like her husband._
He told LYNN he would send her some . money by Western Union to

' Fort Worth, Texas .

	

He had a lot of money with him that he had
for a deposit to pay his excise tax, so he got his revolver and pu
it in his right. .front trouser pocket. He said he never carried th
gun in his coat pocket because it would get his.coat out of shapes .

He said he had no permit to carry a gun and had no card
or badge as any kind of
a number- of-officers of the Dallas Police Department - knew he had a
gun:' -He recalled 'that a 'couple of times the police officers had
taken. him 'out 'of 'jail and -given his gun back to him.- He did not
recall - the -names-ofthese officers.

	

He said that - being - around
clubs- and' carrying money--it was like -a jungle with all the
stickaps-=he carried-his - revolver urhen-he had money on - his person.

He left his apartment, got in his car and started to
town to send the money to LITTLE LYNN . . As he drove out of his
driveway, he stopped and talked to a neighbor, name unknown but
who is the father-in-law of Police Officer BUDDY MUENSTER . RUBY
had.his dog in the car - with him. He drove toward town on the
Thornton Expressway and turned off onto Industrial Street, then
up Industrial to Main Street so he could see the wreaths at the

yY~

	

;~ ~t(- Tat
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spot where President KENNEDY was assassinated .. As lie passed
the. County Building .he noticed .a lot of people around so he
assumed that OSWALD had already been moved to the County . Jail.
He drove on up Main Street and as- he passed the City .Hall he
noticed -a number of -people around there .

	

Just befora he ..reached
the next corner, he made an illegal left turn into a parking lot
across the. street - from . the Western Union Office and parked his
car there .

	

-He -left his dog in his car.

	

He then walked across _
th2'street-and sent- a money order for $25.00-to-LITTLE LYNX at
Fort Worth .

-

	

After sending-the telegram,-he-left the Western Union
office and walked west on the same side of -the -street, . toward
the- ':City Hall, .located on :the next corner .--- -Before he reached

	

_
- the .Police Department building, he noticed-a police officer
standing at. the entrance to the ramp going into the basement
from Main' Street, :but . he did not know the police officer.

	

Just
before he, reached that. . point, a police car came out of the
base=ent; and he -recognized the driver of the police car as
%Lieut . :PIERCE. .. He . explained he has known. Lieut . PIERCE for
twelve . or fourteen years .

	

PIERCE did not look. toward-him or
speak to him and RUBY did not speak to Lieut . PIERCE .

	

RUBY_
could . not recall . seeing anyone else- in the. police car with .
Lieut. PIERCE in either the- front-or back seat of the police car,

.-

	

As.the. police car driven by Lieut. PIERCE came : out of
the basement ramp, the officer on duty at the entrance stepped
.back .and walked .toward .the curb next to .the street, with his
back toward RUBY. :As the police car got even with this-officers
the officer - stooped .down and looked .inside the.car.

	

At -about
this time, RUBY . had- reached the.entrance to the Main Street
ramp, - and . he -took in the movement of the police car and the
officer on duty at the ramp,, with a quick glance. Without
breaking his stride or hesitating, RUBY turned to his - left and
walked down the ramp into the basement . As he entered the-ramp, he does not - "recall -.seeing any person standing -around the
entrance, .and he does not know a former police officer, named
DANIELS.

RUBY said he'is positive he did not have either of
his hands in any- of his pockets--either coat or trouser pockets-
when he entered and walked down the ramp . He did not look behi_nc
him to .see which way the police car went when it entered the
street, and he did not loo?: behind him to see whether anyone
observed him entering the basement . RUBY said he had no kind

i` ~~~V0fC,-7al
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of press card or any other kind of identification on the outside
of his coat, and he exhibited no identification to anyone to
gain entrance to the basement .

Just as he got to the bottom of the ramp, RUBY said,
"A person who pops-out with two men ; that is all I can 'remember;
naturally . I knots who he is .; to me; he had this smirky, smug,
vindictive - attitude ; I- can't explain what impression he gave me,
but that is all I can---, well, I just lost my senses ; the next
I knew I-was on the ground and five or six people were on top of
me". RUBY said that as he was going down the ramp he spoke to no
ore and no one spoke-to him.-He did not recognize anyone in 'the
crowd there, and he did- not stop and stand behind anyone.

184

RUBY was asked why he killed OSWALD, and he said. , °I
was in nournirg Friday and Saturday .

	

To me, when he shot before
me like .he-did, som=thing in my insides tore out, and-I just went
blank. . To me, he represented--I'll go back a little bit.

	

I
listened to a eulogy Saturday morning, I am sure, and- I }ieard
Rabbi SILVEML;+% spaak about our President . He said, 'Here- is a
man that-fought in all battles, but he didn't have a chance to
fight here, he was shot from the rear'

	

I have been around people
that - are so smug a:-id hard.

	

Then about ; OS'WALD- being associated

	

-
-with .Cdmmunism, .and how he blemished. -this beaixtiful city ; and P:rs.
KENNEDY having to come back to the trial. I told no one I was

. going .to kill him.

	

No one knew I was going to shoot him.

	

I didn'
discuss anything with anyone about .shooting-him :

	

No police
officer assisted me in any way, or c:id, or said anything to
suggest-.my shooting OSWALD . I remembered HULLINAX, a police
officer .who was killed, -and MULLINAX was a friend of mine .

	

I did
not know J : D: TIPPIT . I knew a TIPPIT on the police department,
but he was in the Special Service Bureau, and he was . not the TIPPI
that was killed .

	

I did not know the TIPPIT that was killed."

RUBY said he has never had any serious illnesses or,
hospitalizations and does not have a steel plate in his head.
He-volunteered his mother had previously been corumitted to an
insane . asylum .

	

He professed to know of no other history, of

	

.r_ta2
illness in his family .

	

-

-RUBY stated* he was born in Chicago in 1911 .

	

He spent
four *or five years in various foster homes in- Chicago, -mentioning
that his father was an alcoholic . He said the father's alcoholic
habits contributed to his mother's mental condition, - along with
her problems in "the change of life" . He said he remained in
Chicago until 1933 .
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Ha said .that in . 1933 he, one AL-';-DL^1H, MAUnY .(last name
not recalled) .and . .a third person, whose names .he_.could not imme-
diately recall, went to Los :Angeles, California, ..where -they sold _
"Collier's Tip .Sheet°, which he described as a handicapper's
tip sheet for horse races. He said their arrival in the Los
Angeles,area coincided, as he recalled, with the opening of the
Santa Anita Race Track . -He -related they remained in the Los_
Angeles area -for a-few-months only and .during the same year,
1933, .went. to the San Francisco area, where he at first engaged-
in similar activities at the Bay .Ileadows Race Track. Subsequently,
he - sold subscriptions to Hearst newspapers, the San Francisco
Exa=finer: and . San Francisco Call Bulletin, covering San Francisco
and small towns in the general area .

He said he remained in San Francisco until 1937 and
returned to Chicago and was unemployed for a considerable -period.
In 1°-~4,1, he related ; he, his brot\r EARL-RUBY, HAR~tiPSTEII4,

	

-_-
KA3T

	

3A3GOL (Phonetic) and MART ~r-'IIIPLE "went on the ..road"
selling parch boards and small cedar chests in numerous Esstern
and Ne :r England states . He specifically mentioned the states of
Near Y_onlc, . Connecticut and Pennsylvania . He said he had no fixed
address dur .ng this period, that th> group lived in various hotels :

RUBY related that in late 1941 he returned to Chicago
and .continued his business - of selling punch boards, primarily
through mail orders : - He mentioned an advertisemeat-was run' in
Billboard magazine in this regard . He mentioned that during this
period he became veny closely associated with ARTYN~TIAYP:E, a
musician . .

	

-

	

' '

RUBY stated he remained in Chicago until 1942 .

	

He said
his brother SA1-1UEL was in military service, stationed at- Jefferson.
Barracks in the St . Louis area .

	

He said he went to St . - Louis and
spent a week or two there, to be near his brother . His brother
EARL, he .-related,-was at the time - in the U . S . Navy, - stationed -
at Ddtch Harbor .

	

He said he sold -punch -boards-AFhile-- iin^.the - -
St : Louis area :

	

-He said he returned to Chicago in 1942 and`hung;
around home ;' - mentioning.specifically the area of Division and
~Damon Streets :

	

He - said he had--had . difficulties with his previous
partners-in the punch board business .

	

- -

In -the period 1942-1943% he operated out of Globe AutoGlass Cenpany, owned by one MORRIEtIELLPLAK . He mentioned that his
brother HYMAN! had, during this period, been released from militaryservice as being "too old" . He said that he personally entered
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the military service in 1943 and remained until 1346 .

RUBY said that in 1946, on being discharged from
military duty, he-returned to Chicago and "prospered° in his .
mail order business involving punch boards and miscellaneous
items . He said .his sister EVA had for sofa= time been wanting
to operate -a-night club -in Dallas and had moved to Dallas Xrom
California .

	

He said he-in the meantime . had .had some .friction
with his brothers and 'had sold :his interest in their mutual
business of selling punch- boards and other items to .the brothers .

He. said he-sent money to his sister EVA for a -lease on
. a building in which- to open a club .

	

He said he at that time was
living at-the Congress Hotel, Chicago, having saved some money.

-'He said - for- a- brief period he was associated with one PINKIE.
~F~IAR:,f0011, who lived L-i Detroit, in . the. promotion. of.__'cookwara".
lhiskas : not. a. successful venture .

He said that in 1947 he moved to Dallas to be associated
with EVA in the night club business . He returned to Chicago, how-
ever, in the same year in a few months in an effort to enter into
various'merchandising deals" .- Being unsuccessful;.he returned to-
Dallas in 1947 and has lived in Dallas continuously since

. .

	

RUBY said he went broke in the night club business in
1952 and had a '"mental breakdown" :

	

He continued along this line
by saying he was "mentally depressed" and that he "hibernated in
the Cotton Bowl Hotel" for three or four months, declining-to see
his friends .

	

He said he' went back to Chicago briefly and his
brother -EARL tried to help him out financially. He returned to
Dallas, however, -in 1952 .

	

-

RUBY said his first ventures in Dallas - were--the Bob '_
Wills Ranch House- and Silver Spur . He said that WILLI~PSTEIIS _
and Y.ARTY GI24PLE were associated with him in the Silver fpur
and it was at the Silver Spur that he went broke.

	

He said-after
his "coneback" he - tried operating the Silver Spur again. - In 1952-
1953 he operated the Ervay Theater, a motion picture 'house,
briefly.

	

In 1953 he became associated - In the- Vegas. . Club - and
"Hernando's Hideaway" .

	

-

.
.'

'In 1956 he sold his interest in the Silver Spur. lie
related that in 1959-1960 he persuaded his brother EARL to come
to Dallas and to assist in establishing the Sovereign Club.
EARL did not remain in Dallas, however. He said the Sovereign
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Club, established as a private club, became the Carousel, which -
continues to operate.

RUBY said he has not been associated with.or..operated
any nightclubs except in Dallas, Texas .

-

	

RUBY stated that he visited a .friend of his.brother in
Windsor, Ontario;-Canada, in-1929-1930 for two or three months. -
In 1§33, when, en route to California on a brief trip, he went
across into Mexico at Juarez .

	

He said this was purely . a. "tourist"
trip of short duration . He said he has never been in Mexico
otherwise and has never been outside the Continental United States
except as indicated above and below. . He said-he has never-been in
Honolulu, Hawaii.

187

- RUBY raped that in August 1959 he went to Havana,
Cuba, to see L._C.;_C_jJILLZE, who was "some sort of - a. good willaiari" for -theTropicana, a gambling establishment.

	

He said MC WILL
sent him - a'plane ticket and he lived at -the : Fosca Apartmehts with
EC-3":ILLIE-for a period of eight to . ten days . He said he- spent alt
.of his time in Havana-except to go -to-a small -area on one--occasion
with "one - of - the-FOX brothers", who owned the Tropicana.--He said .
his'.trip -to Cuba - was completely non-political and that he- has had
no-correspondence with persons in Cuba : He said MC WILLIE is now
at the Thunderbird Hotel, Las Vegas, Nevada.

	

-

.

	

'- RUBY - stated he has not been.a member -of any political
associations ; clubs or organizations-.- . .He said his brother HYMAN
was at one time interested in politics in Chicago in a smali.way-
He said he may have belonged to B'nai B'rith and -the - "Jewish
Welfare Fund" . He said he has never been a member of the
Communist -Party or any "front" organizations, that he has had no
membership in, or affiliation with, or interest in "Fair Play for
Cuba" or any other Cuban organization of any type .

	

-

-

	

RUBY volunteered that some years ago, "at a- time when
CASTRO was popular in the United States", he read of an individua3
in the vicinity of Houston, Texas ; having been engaged in "gun
running to CASTRO%

	

lie said he attempted by -telephone to get in
touch -with - this individual as he had - in mind ."making - a-'buck" by
possibly acquiring some Jeeps or other similar equipment-which -
he might sell - to persons -interested in their importation to - Cuba-
He said notEing came -of this . He said he had never attended any
meetings concerned with "gun running", smuggling of persons in
or out of Cuba or - otherwise - in - relation to Cuban - affairs .

	

.

RUBY said he was associated in about 1937 in Chicago
with the Scrap Iron and Junk Dealers Union_

	

but has otherwise had



DL 44-1639
15

188

no other direct association with any union-except American Guild
of Variety Artists, the latter in connection with his night club
businesses.

RUBY stated that during the summer of 195^3-he took a
trip~to Houston, Texas, en route to Edna, Texas, where he visited
CANDY\$A$;, a former allas strip tease figure-who had just. been
releas d.ftom the Texas State Penitentiary .

	

He . said -he -gave
CANDY a. - dog. -as a .aresent . He said he went on to New Orleans on
this' same trip, his-purpose being - to - attempt to engage the ser-
vices .of "DADA", a stripper who had been performing in New
Orleans.

	

- -

-He said hat- in the summer of 1963 he flew - via -American
Air Lines -to New York - City, where-he remained for two -or-three
-days at- the -new-Hilton -Hotel .

	

He said his purpose was to see
JOE: --kSER, a booking agent, and to see officials of American
Guild~of-Variety Artists in order to register, complaints relative
to competitors in Dallas. He said he traveleq alone . On this
trip , .he recalls :.giving . run into "DA:dTE",, a m pician, in am
automat and-having-visited . or contacted BA.RNEY. OSS, former
well-known prime fighter whom he had known .in Cbhhcago . He said .
on the ..return to Dallas_he went via Chicago and that members of -'
his family - joined him-briefly at O'Hare Field, the Chicago
airaort . -RUBY said-he could recall no other travel outside-of
Dallas during 1963 .

	

-

He mentioned having been in New York, Joplin, 14issouri ;
Tulsa, Oklahomap and-Chicago in 1956 when he was attempting to
pronote*a -young Negro tap dancer and drummer named .NELSO11I, also
known as "LITTLE DADDY". He said this trip lasted several-weeks.

- . ---He related -that -he was in Hot-.Springs, Arkansas, in
1956, as he recalls, having flown there to attend the races. He .
said -he believed he was - in - Little Rock during the-same trip

	

-
briefly . . He said he was in Las. Vegas, Nevada, in 1937 and does n
recall having been there since that time.

	

-

	

-

RUBY stated that no police - officers accompanied hits on
the trip to Hot Springs, mentioned above, and that he had -never
been outside the City of Dallas with any Dallas law enforcement
officers . He said he had never employed any Dallas policeman
in any of his clubs, although he had employed "Special Officers
For the services of the latter, he paid the City of Dallas, and
the City in turn paid the "Special Officers" in question . He saic
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he had never given money or other things of value. to officers
of the Dallas Police Departnent except bottles of whiskey at
Christmastime to some . He said he had also had a practice of
admitting -officers to his clubs without' cover charge and having
given "special prices" on drinks ; for example, he would give
officers beer for 40 cents a bottle, where his usual price was
more . He.said.-he had never asked any special favors from any
police personnel.

35-379 0- 79 - 13
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- -SHERWIN JACK BRAUN, 'Architect, 6238 North Hoyne,

business address 140 Bast Ontario Chicago, Illinois,advised
on the Labor Day weekend of 1959, be, JACK MARCUS and JAY.
BISHOV visited Havana, Cuba for three or four days while on--
a Florida vacation prior to returning to school in Chicago,
Illinois .

On the first or second night in Havana, the three
men bad visited the Tropicana night club in Havana, Cuba and
were standiv* by the rotvlette wheel or crap table when a
man walked up and introduced himself. BRAUN adised be
thought the man gave his name as JACKPIIBY but was not sure.
BRAUN stated be did not know the man Vbd said be bad originally
been from Chicago, Illinois, but now owned some sort of night
club or gambling establishment in Texas, . possibly Dallas, The
man invited the three men to visit his night club whenever they
got to Texas .

BRAUN stated be believed RUBY was alone but appeared '
to know his way around and was familiar with the employees of the
Tropicana . BRAUN stated RUBY did not give him a business card
nor did he know how long RUBY stayed in Cuba nor where he stayed .

BRAUN described the man known as JACK RUBY as a
white male American, large or heavy build, with round or oval
face, had a "Jewish appearance", and did not have a Texas or
soutbern.accent. BRAUN stated no radical or political type state-
meats were made, nor were any comments made- other than the
above casual remarks made by RUBY .

6y Sp.cial Aa9nt
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'JAY (NM) BISHOV, Attorney, 6060 North Ridge,
business address 5152 North Clark, Chicago, Illinois,, advised
he visited Havana, Cuba for three or four days about' the '
first of September, as it was tbe . Labor Day .weekend in 1951 1
BISHOP stated be vas with twocther companions, a JACK HAW'OB
and SHERWIN BRAUN, both of Chicago, Illinois.

BISHOV stated that the second or third night in
Havana, Cuba, he, BRAUN and VARCJ* were standing near a crap _
table or roulette wheel at the Tropicana night club when a
man approached and introduced himself by a name which BZ$HOT
believed was JACK RUBY.

	

RUBY asked where the three men
were from and when BISHOV stated he was from the West Side b;
Chicago, Illinois, RUBY stated that he was also from that
sectin of Chicago, Illinois, but hpd moved to Dallas, Texas
some years before .

	

BISHOV stated MY did not specify any*
particular street names or individuals with whom he bad been
acquainted in Chicago, Illinois.

BISHOV stated JACK RUBY extended an invitation
to the three men to visit him at one of his night clubs in
Dallas, Texas. BISHOV stated ,be was under the impression RUBY
owned more than one night club "dn Dallas, Texas and indicated

	

.
tbat-these clubs were somewbat :plush .

BISHOV stated RUBY . appeared to know his way around
the Tropicana night club, Havana, Cuba and may have been
familiar with some of the employees. BISHOV stated the
conversation .lasted only about .ten minutes and nothing other than
the above casual comments were made . BISHOV stated no radical
political type statements were made nor was there any bdieation
RUHY belonged to any particular organizations. BISHOV stated
he did not know boa long RUBY bad been in Havana, Cuba, where
he was staying nor when he was supposed to return to the United
States .

BISHOv stated he was not sure of the name nor of thi
picture appearing in the daily newspaper, that it was identical
to the JACK RUHY.he met in Cuba but described tbis'individual as
a white male American, of average build, St7tt - 6!, 165 - 200 poua
dark hair, with a"Jewish appearance",'and was in his mid or late
forties. BISHOV stated RUBY was an extrovert and loud talker but
appeared to be friendly .
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JACK (NMI) MARCUS, ago 27, advised he is an attorney, .

business address,

	

grth LaSalle Street, Suite 1508, Chicago,
Illinois, phone number CF, 6-3936, and resides at 8;2 Brown,
Evanston, Illinois . .

Mr . MARCUS stated he visited Havana, Cuba, for tourdays during the Labor Day week end, 1959, with two companions,
JAY BISHOP and S=RWIN BRAUN.

	

During this vacation trip, the
three were approached by a man in the Tropicana Night Club
Havana, Cuba, who gave his name as JAGR RUBY . RUBY stated
he heard the three men were from the United States rind indicated'
he was familiar with Chicago, Illinois, had some acquaintances
in Chicago and may possibly have beed grtginally from Chicago.
RUBY stated he owned a night club is Texas which MARCUS
believes was in Dallas and possibly called the "Carousel" .
He indicated he . had "everything" at the night club including
gambling . RUBYtold MARCUS if he ever pa§sed through Dallas,
he should stop in at RUBY's_pight club .

'

	

MARCUS stated RUBY was alone and appeared to have
been on vacation but may have been friendly w~th the employees
in the gambling section of the Tropipana,

MARCUS further stated, the neetiggjasted only about
ten minutes and no other questions were asked o; other information
obtained. No radical or politigal type statements were made
by RUBY nor were there any indipations he belogged to any . ' .
particular organizations .

	

-

1ARCU3 described ~ACI RUBY as tollowsp

Race

	

White
Sex

	

Male
Nationality .

	

Amerioan
Age`

	

Mid-lor;ies .
Height

	

5'11"
Weight

	

175 pounds
Build

	

Medium to large
Hair

	

Brownish, balding slightly
Accent

	

1Iidwestz;n gather than Texan
Complexion Fair
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®~- Dare Povenber 30, 1953

CTAMTCP A, RECTOR, 422 Connally Street, Sulpher
Springs, Texas, advised- SA JAI4ES L . WILLIAMSON he was in

	

.
Houston .temporarily in Goneection with his automobile trans-
porEind business. L~llonz

	

.

He advised he has known JACK .RUBY as a club manager
in Dallas since about 1950 and has frequented his places of
business since then .

e advised he went to Cuba for two days in late
1959 and in ear

	

1

	

w

	

k n Dallas and went to the
yaaa

	

Clvb and saw Rtmv_

	

He_mentioned he hzd been to Cuba and
RUBYstated he hadtreeantlyIbeen to Cuba himself as he and

re trying to get some gambling concessions_aat
ut it did not work out.

He stated he was at the Vegas Club on this occasion
with CH TER IIYx..d'S (phonetic), a head waiter who resides in an _
apartment

	

out the 5000 block of Hall Street -in Dallas . He
said MY-MS appeared to be well acquainted with RUBY .

RECTOR stated that he had no other 'info);mation con- .
cerning RUBY, as his 1mowledge of him is so limited . .
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Chairman STOKES . Mr. Chairman, I would also ask that JFK
Exhibit F-581, which is a postcard written from Jack Ruby to Alice
Nichols which is dated September 8, 1959, also be made a part and
entered into the record at this point.
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Mr. PREYER. Without objection, JFK F-581 is ordered into the
record at this point.

[The above referred to JFK Exhibit F-581 follows:]

40. Edificio Focse visto desde las cabanas dal Hotel
Nacional.
Focsa Building as seen from the cabanas at the Nacional
Hotel, Habana, Cuba.

JFK EXHIBIT F-581
Chairman STOKES . Now, you have stated that it is your best

recollection that he stayed there a week?
Mr. MCWILLIE . I would say 6 days, not over 6 days .
Chairman STOKES . Could he have stayed longer?
Mr. MCWILLIE . No, I think I took him to the airport.
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Chairman STOKES. Mr. Chairman, I ask that JFK Exhibits F-583,
and F-584, which are blowups, be exhibited at this time and also be
made a part of the record at this point.
Mr . PREYER . Without objection, JFK Exhibits F-583 and F-584

are admitted into the record at this point.
[The above referred to JFK Exhibits F-583 and F-584 follow :]

JFK EXHIBIT F-583
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JFK EXHIBIT F-584

Chairman STOKES . Mr. Chairman, I ask that Mr. Howard Shapiro
of our staff be permitted to approach the easel and explain to the
witness what those exhibits are .
Mr . PREYER . The Chair recognizes Mr. Shapiro.
Mr. SHAPIRO . Thank you, Mr. Chairman.
These two exhibits are blowups of materials which the committee

acquired from the Cuban Government earlier this year. What we
have are two cards which indicate two visits .
Mr. PREYER. Just a moment, Mr. Shapiro . I don't believe your

microphone is working .
Mr. SHAPIRO . Is it working now?
Mr. PREYER . Fine .
Mr.

	

SHAPIRO . As I said, these exhibits are blowups of materials
which the committee received from the Cuban Government earlier
this year . We have two cards and we have a blowup of the front
side and the back side of each card. The front side of the first card,
the back side of the first card, the front side of the second card, the
back side of the second card.
What these cards indicate are two visits to Cuba by Jack Ruby,

and further they indicate the dates of those visits . The first card
indicates that Jack Ruby entered Cuba on August 8, 1959, the date
of entry being written in on the back of the card. The front of the
card indicating that Jack Ruby left the United States from New
Orleans .
The back of the card also indicates that Jack Ruby left Cuba on

this visit on September 11, 1959, therefore, the card indicating that
Jack Ruby was in Cuba from August 8 to September 11, 1959 .
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The second card indicates that Jack Ruby entered Cuba on Sep-
tember 12, 1959, and left on the 13th of September 1959, and the
front side of the card would indicate that his entry from the United
States was from Miami, Fla.
Thank you, Mr. Chairman.
Chairman STOKES . OK. Mr McWillie, do you understand--
Mr. MCWILLIE. Yes Sir, I understand.
Chairman STOKES [continuing] . That gentleman's testimony?
Mr. MCWILLIE. Yes.
Chairman STOKES . Now, does that information help refresh your

recollection, first, as to whether Jack Ruby came in August and
left in September, and also whether he remained there over a
period of 6 days?
Mr. MCWILLIE. Sir, he stayed there 6 days, as far as I can

remember . One of them said September what to-to August to
September, what date was that?
Chairman STOKES . August 8 was his entrance date, a departure

date of the 11th-September 11 .
Mr. MCWILLIE. Oh, no, no, he wasn't there that long .
Chairman STOKES . He wasn't there that long?
Mr. MCWILLIE. No, Sir.
Chairman STOKES . During the period of time that he was there,

did he leave the country and come back again during that 6-day
period?
Mr. MCWILLIE. No, Sir.
Chairman STOKES . Mr. Chairman, at this time I would ask that

JFK exhibit F-588, which is a report confirming that the signa-
tures "Jack Ruby" appearing on the two travel cards as well as the
post card to Alice Nichols, be entered into the record .
Mr. PREYER. Without objection, JFK exhibit F-588, is entered

into the record at this point.
[The above referred to JFK exhibit F-588 follows:]
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JFK EXHIBIT F-588

DOCUMENT EXAMINER

	

aV�aN0

w..owa eu-es.o
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w.wo ..a»~a
.wa.eooa eye

	

KAHsAs CITY, Missou- a>toe

REPORT ON DOCUMENT EXAl1IPJATIOIJ

Select Committee on Assassinations

U.S . House of Representatives

3342 House Office Building, Annex 2

Washington, D .C . 20515

September 22, 1978

Sirs :

Following are the results of the document examination and

comparison you requested :

A. DOCUMENTS EXAMINED

1 . Two color photographs (one life-size and the other

enlarged) of a card entitled "Tarjeta De Identidad/Cuba" for PAA

Flight No . 415, dated "9/12" and signed "Jack Ruby" .

2 . Two color photographs (one life-size and the other

enlarged) of a card entitled "Tarjeta De Identidad/Cuba" for

Delta Flight 751 dated "Aug" and signed "Jack Ruby" . These

photographs are apparently photographs of a signature that

is a carbon copy of an original signature .

3. Original post card addressed to Alice Nichols, 8707

Redondo, Dallas, Texas, dated 9/8/59 and signed "Jack" .
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4 .

	

Check on Merchants State Bank, Dallas, Texas, dated

7/26/62, payable to Dallas Times Herald in the amount of $70 .00

and signed "Vegas Club, Jack Ruby" .

5 .

	

Sheet of yellow legal memorandum paper bearing nine

specimen signatures of Jack Ruby and three one sentence para .

graphs in his handwriting dated 7/18/64 .

B . QUESTIONS

1 . Whether the signatures "Jack Ruby" on the two flight

cards, Items 1 and 2 above, are in the same handwriting and

were written by the same person as the signatures "Jack Ruby"

on Items 4 and 5 which were submitted as bearing known genuine

signatures of Jack Ruby .

2 . Whether the post card, Item 3 above, was written and

signed by the same person as Items 4 and 5 which were submitted

as bearing the known genuine signatures and handwriting of

Jack Ruby .

C . OPINION

After a careful examination and comparison of the submitted

documents, I am of the opinion the signatures "Jack Ruby" on

the two flight cards, Items 1 and 2 above, are in the same

handwriting and were written by the same person as the signatures

"Jack Ruby" on Items 4 and 5 .

I am also of the opinion the post card, Item 3 above,

was entirely written and signed by the same person as Items

4 and 5 which were submitted as bearing the known genuine

signatures and handwriting of Jack Ruby .
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As far as Items 1 and 2 are concerned, to the extent that

this opinion is based upon the examination of photographs rather

than originals, it is necessarily subject to modificiation should

the originals of Items 1 and 2 subsequently be submitted for

examination and should they reveal contradictory information'

not disclosed by the photographs .

Respgetfull y sub

Chairman STOKES. Mr. Chairman, in addition to the other exhib-
its, I would like to have entered into the record an FBI report
dated November 29, 1969, concerning the records of the Merchant
State Bank in Dallas as they pertain to Jack Ruby. This exhibit
should be marked JFK exhibit F-585 .
Mr. PREYER. Without objection, JFK exhibit F-585, is entered

into the record at this point .
[The above referred to JFK exhibit F-585 follows :]



The records of the Merchants State Bank, 5217 Ross,
Dallas, reflect the following information :

	

._

An account in the name of JACK RUBY, 4727 Homer,
Apartment 105, was opened June 26, 1960 . RUBY's address was
subsequently changed to 3929 Raw}ins . This account is small
and .inactive, with no recent deposits or withdrawals. The only
recent entries are service charges of $1 .00 per month . The
balance at the present time is $35.78 .

An account in the nametof the Carousel Club,
131271 Commerce, Dallas, with JACK RUBY listed as the ,person to
.draw on this account, was opened on October 12, 1961 . A resume
of this account reflects the following,information:

Date Deposit Withdrawal Balance

9/36/63

	

$188.73
10/4/63

	

$ 8.82

	

_

	

F 197.55
10/10/63

	

$24.38 173 .17
10/10/63 30 .26

	

203.43
11/63 33 .22

	

236.65
19/63 10 .00

	

246.65
11/20/63

	

15.00 231 .65
11/22/63

	

199.78

On July 9, 3958, an account was opened in the name
of the Vegas Club, care of JACK RUBY, 3929 ..Rawlins, - Dallas .
JACK RUBY was the only person authorized to draw on "tbis account .
A resume of this account reflects the following information:

JFK EXHIBIT F-585

FEDERAL BUREAU OF INVESTRIAI Ivt,

on 11/29/63 at

	

Dallas, Texas

202

RALPH E . RAWLINGS and
by Special Agents

	

EDMOND C _ HARD7N/pm

November 29, 1963

File #

	

DL +44,3.6,'

Date dictated

	

11/29/63

Thl, d---t I- n.Ith.r r .e

	

m.,Wollon. nor cweluae.. of 1:,. FDI. 11 1 . th . erop.rty or Ih . FDI and b Iwn.d Ie,wr .....1 : it and It . ewl.nt. .:. na l. h. d1aUlhut .d oul.Id. y... ....cy.
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Loan records reflect the following addresses for
JACK RUBY from 1958 to the present time :

4160 Hawthorne
4727 Homer
11616 Jamestown Road
3508 Oak Lawn
3929 Rawlins

On 'June 26, 1958, JACK RUBY borrowed $1,14$ .110 from th.1s
bank to be repaid in 18 monthly payments .

	

A lien on a 1956
Oldsmobile secured this loan . Final payment was made on

on December 8, 1959, JACK RUBY borrowed $704.00 to be
repaid in 12 monthly payments. Final payment was made on
January 2, 1961 . A lien on a 1956 Oldsmobile secured this loan .

On December 29, 1960, a loan'was made to $. D . RUBY,
11616 Jamestown Road, Dallas, in the amount of $3,360 .00, with
JACK RUBY listed as a co-signer on the note . The loan was kepaid
in 24 monthly payments with the final installment on March 16,
1962 .

December 8, 1959 . '

On February 14, 1961, JACK RUBY borrowed $636 .00, which
he repaid in 12 monthly payments, with the last installment -on
March 9, 1962 .

	

Security on this loan was a lien on a 1956
Oldsmobile .

2 .

DL 44-1639

Date Deposit Withdrawal Balance

9/30/63 $210.15
10/9/63 One check -160.15
10/10/63 Two checks 81.44
10/16/63 Three checks 63 .91
10/22/63 A deposit minus three checks

resulting in balance of 263.91
10/29/63 Four checks 134 .44
11/6/63 $50 .00 84.44
11/8/63 25 .00 -_ 59.44
11/11/63 $200.00 259.44
11/12/63 11 .65 247.79
11/20/63 25.00 222 .79
11/22/63 12 .82 209 .97.
11/25/63 50.00 ~. 159,97
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On January 31, 1963, JACK RUBY borrowed $1,375 .00,
giving as security a lien on a 1960 Oldsmobile, vehicle identifi-
cation No . 607707749. He has made ten monthly payments of
$76 .50 each on this loan, with the last payment having .been
made on November 11, 1963 .

On June 1, 1962, JACK RUBY borrowed $410 .00 on a
short-term basis, which was repaid on July 11, 1962 .

	

No security
was required on this loan .

On April 27, 1959, JACK RUBY, whose address at that
ime was 4160 Hawthorne, rented safety deposit box No . 448 .

MYRTLEXHANCE, no address, was listed as his agent on the
safety deposit box record, but her name was revoked as his
agent on June 6, 1960 . The files reflect RUBY was admitted to
the safety deposit box vault on the following dates:

;~.,7 11uvN
.~L z

	

fern.

Bank .

1959
995

and, 1959
1959 r.,

May 7 and
June 2 and
July 1
August
September 4 andl2V,
October 28, 1959
March 18, 1960
April 12, 1960
Novemb 14, 1960
March 2, 1961

1959

J.Uq aL

	

(FJUJiV
.iuMC zL l"q)

JW (ti J
.v. (wow)

The file reflects no entry after March 21, 1961 .

RUBY has no savings account at the Merchants State .

The above records are confidential and will be
produ, d only upon theissuance of a subpoena duces tecum_
V. PCHUMACHER, President, Merchants .State Bank, 5217 Ross,
Dallas.,-Texas,- is the proper person to subpoena to produce
these records .



Chairman STOKES . That exhibit will reflect information concern-
ing Jack Ruby's use of safety deposit box No. 448. Among other
dates listed, that exhibit will indicate that Jack Ruby was admitted
to the safety deposit box on August 20, 1959, and September 4,
1959 .
Mr. Chairman, I would also like to enter into the record at this

point the FBI report by Agent Charles Flynn, which is the FBI'S
record of the status of Jack Ruby as a potential criminal inform-
ant.

I would like to have this record entered into evidence as JFK
exhibit F-586.
Mr. PREYER . Without objection, JFK exhibit F-586 is entered into

the record at this point.
[The above referred to JFK exhibit F-586 follows:]

35-379 0 - 79 - 14
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JFK EXHIBIT F-586

Dallas, Texas

. _ Orr the -bards-.or preliz2nzry-cantacts--and-ltrformati-an
- : developed-to daa- I reeo=-nd'the -esptioned7IndlvMttal Tor
irrScr~rf'dsve3~o'~-f:- TmF ; Sotiow-ing-intormmtion *Is =set forth
for yon= cons:Lisration (if -additional space required, insert
necessary numbered pages, as 2a, 2b, etc ., with identifying.
cub=2rea~}:""

A . :DATE FOR -PCT IN= CARD:

2. Residence Address a Wtza ,~, Yrf~ryt ~N~/s
- 3.

4 . .
-

	

5 .
_ 6 .

10.
11.

B. PITSTCAL

Residence ielephanr =i(/~ 'c~-'~f~3/3, _ , -

8usiaess Address

Bzsirresa T2lephaae'- ~~~- .'1773'" ,.

	

w
Coverage (ITSMP, WSTA, HEQR083, etc.) -

	

4

Raez=_l4`hlr-d

	

SSA
. Tate --Devrlapsd-= .~~~~

	

- . .

Knoxrr ,to .Special Agent3

Place of Contact - 'S1SG~ lydwrhel;Ne <htn/f4,

	

.

Restrictions on Contact -

	

-

DESCRIPT102t

	

" . .

	

-

Full Hame-ands -Aliaaea -

2 :

	

rate and .Place of.Birth

3 .

	

Height -
4.

	

Weight .-

5- Build -



' -11 : Occupation

	

'Cl_, rc.z
t C in1 7

C.

	

PAST* HZSrcsY:

-(Saar--ry-sketcir, 'inclm3tnL--past -residL-nceis - and occul)a- .-
tians; relatives, areas witWxtdcIT -rzr-I1ar; criminal specialties,
habits; rcco~fi of p2rriz~1- 'and--ucntsl disoni-erc; addiction-for -nar-
cotics, alcohol, sez perversion, d=estio problems "etc., which
may have bearing on mdntal and emotional stability and reliability

6; Hair - I540-"j . .

8 .' Ca-iple:don - I'tIC i " '~

()-- .

	

RHCd- [L i) lYE

100- Scarsand-narks
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'-2-

s

D. OFFICE I:'DT-CES CPMCIC :

'

	

(Include here, with identifying file references,
back4round information relative to subject,)

only



E . EUPXKT_GMILq= :=ICES"Ch?^: '-

"'(If desirable; -attac'trlettef-to -.Fareatr-sgecificallg--
stating facts which indicate Bureau files contain information
not included in field office files; indicate action below.)-
1 o .t>9cUc.~.f

s

B. CREDIT Cf=-

(Include background data, not nerely whether credit good

~~ ~ltel:.CC( 9/~/yy"Tti -s{E -

	

l~

	

a_tee/rs~.c. .:- -'t- .c

	

%
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0 . LMFL CRI?UN;ti;'CHECY$f"

	

s

(Include efforts to obtain photograph, and if obtained,
attach in exhibit envelope .)
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H.

	

FBI- IDE'?MIEASI0:1 RECORD-_

.

	

(Ii:up-to-date transcript is available, attach; if not,
attach Foes FD-9, checl:in� request for photograph, if not other-
wise available; indicate action taken.)

	

; -

-. 4 -



I..

	

TaLITARY SMW_TCE RECORD:

(State whether PCI has r-illta

	

sr~record;iT°soy - recordservice- -number and- statemeenta of. FCI rer.ardinr, - type of discharge;cornt ,mantels;- treatments formcntel or nervosa- disorders. - -ITdesirable, attach letter to appropriate office requesting milY-tary record check; otherwise, indicate basis for conclusion recorlcheck unnecessary.)

	

-
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J.

	

CRIMPTAL ASSOCIATES-

(List, uith-identifyin�-F-1 or-PD-Numbers-and criminal
specialties, and prepare ind=-=rdds .on criminals well-known to
FCI, as-disclosed:by record thecae and interviews .)

	

.
:fifes

leideli



s

$.

	

YR9DUCTrvITY'-TO- DAT2'

	

.

(Include; -pith'Deparato- parar.mptrfor -esch-case--file
involved, Tteld'°andsBurenw-Tile num1,--ra, titles ace` characters,
pocitive infax-tta:f furnished; au- Indicated- by office Sndtces-
check.

	

Show -sifrtftcancs and valuo of info:mattorror-other'
assistance, with resultant -statictie=. . If 'ivrforrm-tirn is-=1n. in
vestigative report, show name of Trent', date of-

	

esort, and re- =
port-In-office. If positive infor-aticn furnished, but not yet-

- in file, attach fully_emecuted Formo FD-209, with .copiea for

	

- -
appropriate case files .)

	

- % --



z. . cova.RAGE-.-- -

(Show basis for liatin; PCI for coverage in eachclassification shown under "A",above .)
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Y .

	

STAT-r-"7T OP WILLINOIPSS TO AID BwmU: R
. .

e7

,a~-rsn,~-Z~ftf~`rfi~~
ax. a. Eon

._N . 'AVAIIdBILITY O OTC DIVISIONS:
-ciLV:cu. Tt w- c...

	

a

	

r

	

c

	

sn ,~ft

0 .

	

ADVISED OF--Bt,.AU JIIFSSDIC-I01-t- --

	

- -

	

-

(Specify which clascifications have been explained.)

~c1 .
G,. .'

	

is

	

Ice I -TSCGS~p-
-ccK.Y~ I

	

l,

	

..i-



'DL - 3-

213

P .

	

ADVISED- OF' CC'.'?ID?NTIAL PWLkTTO.'r3EIP.-- - -

	

-

	

-

	

-

(Incline 2rrange-ants Sor'dieereet -telephone"and - ger--
sonal contacts, restrictions on .ec:itcetu;"advise- Should not con-
tact office personally, advise re,-ardino furnishing information
to the Bureau only, advised not Eureau employee . .)

A
L:.y

	

lV:

	

K , 't elY~ ti-k. ,.C-e~f

	

tf!':~~t, -k.~ .Q.et r>

	

~f i

	

0*_.

	

'~c C67L:u'~iL- ct.~~~..CL LL(~otC.t,~ - :.
Y4.

	

0

-

	

Cb
Al

	

~'fta-

	

° ..4c.

	

a l.G)c .

Q .

	

ARRANGMIMMS FOR Pr.}a"t:rsr--- ,-

	

-

	

_

	

:-

	

_

-

	

(Inclcde any- diseasaiorm-tc-date-regardtn ;; -payments an
COD basis or for e-tpdn=ea, vhethcr--PCI appears-receptive, - al:31vise
'that-payments are inoo.e in abcordanve-rith conditions stated in
Sectien 107 N, K;nr:al of Instructiono .

	

If payments made to date,
give details with identifying file numbers anddates .)

I
s~u~i.tcc~Y .cE

~tCFrc
cux

	

-

,- �K

.17

,
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DATE: 5/4/59

[~ct
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uw ,PC[ F--IPSt

FRO24 : se _ CHARLES :t . FLYIaI,

SUnjzcr:

TGB M mowndum " UNITED STATES GOVERNMENT

JACK LEON RUBY
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n .,. . .lC. .[«[ 4/28/59 '
nn. . ...~ Fu. t.
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;-.°

a. Danto,_

n�~�ha- Jnman "3rnr.e ^9a~,,VUurha.-,!~ Man ssas

Pa.ub.

Agents to whom above cases are assigned were notified by R/S.

t" -1 s«vn, L.,"r .e[ ..rua .a [w[ wr.a f«.[ .n.~ .u w.,.. .[, . . .a .[.w y. .
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Cs..r .p
- VISTA, ITSP, Fur,
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UNITED STATES GOVERNMENT
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t-J el F-isc
U PC[ r

__
IP71

oa. . aC.a.a' 10/2/59
Txl . . ud Flb J. e . . " la" eam.aiN

linsuo ; Titnft of 3 "hat .-tits, S/23,2~59
ITsui; l .:ns:s,

r a

DP..uI.. -
u

R/Sas h:v-. b-n s-nt to a&-nts' to rhom eas- assign-d.

s .<. .uF L(esa.a a. .nn .i .ea w . eN
AL W<.1u1 a xA

Iaia .bN dt a.l. ...Im. .eim.N y

P . -.w D . .. . 11}'y

t 1; ~;YTSP, FuZ., ITgd,lt,a .1



220

To

MOM

svzj=,

Dr... of Ceat..f ~

TttL . o" FtSe I. as '."lc" c..Sacu1
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~Y.aCitw
_ . . . -_

~Pad:f.e "
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Efforts to contact this man have necessitated straindd

efforts and resulting goruacts' have been negative todate. It -
Is felt that further attempts to develop this man mould be
be fruitless and, it is therefore suggested this file be.marked
closed. - -
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Chairman STOKES . I would also have the committee know that
this exhibit will point out the fact that the record indicates that
Charles Flynn, the FBI agent, had personal contact with Jack Ruby
in Dallas, Tex. on August 6 and on August 31 of 1959 .

In summary, what these records will tend to indicate is that Jack
Ruby was in Dallas, Tex., on August 6, August 21, August 31, and
September 4, 1959. Therefore, if the Cuban records are correct,
Jack Ruby was in Havana, Cuba, on August 8, 1959; he must have
left Cuba and returned to Dallas and traveled to Cuba again prior
to the September 11 departure date that has been mentioned
earlier.
Now, Mr. McWillie, if Mr. Ruby made a 1-day trip in and out of

the country, would you be able to tell us what that trip was about?
Mr. MCWILLIE . If he did make a trip I would not know it, sir; and

I would think I would know it, and I didn't see Jack Ruby after he
left that one time .
Chairman STOKES . Now, tell us what the two of you did in Cuba

during that 6-day period together?
Mr. MCWILLIE . Well, I worked every night, and as a rule he

would hang around the casino . Maybe once or twice he might have
gone to see a show or something, but he was around me nearly all
the time .
Chairman STOKES . But during the day what would the two of you

do?
Mr. MCWILLIE. Well, I was working at night and I slept most of

the day. If he got up early or not I wouldn't know . He would
usually meet me out at the casino after I had gone and opened up.
Chairman STOKES . What time did you go to the casino in the

evening?
Mr. MCWILLIE . I think about 8 o'clock.
Chairman STOKES. And how late would you work?
Mr. MCWILLIE . Sometimes 3 or 4 o'clock in the morning.
Chairman STOKES . And you say he would hang around you out at

the casino?
Mr. MCWILLIE . Yes, Sir.
Chairman STOKES. And during that period of time, he didn't

smoke or drink, did he?
Mr. MCWILLIE . No, sir, he didn't .
Chairman STOKES . But he would just stand around ; is that it?
Mr. MCWILLIE. Stand around talking to people and carrying on

conversations.
Chairman STOKES. Did he know other people there?
Mr. MCWILLIE . Sir?
Chairman STOKES . Did he know other people there?
Mr. MCWILLIE . No, he didn't know anyone there.
Chairman STOKES . You Were the only person he knew in

Havana?
Mr. MCWILLIE. He knew Panitz . I think Panitz was there at the

time, too, Meyer Panitz from Memphis; he knew him, he was from
Dallas, too.
Chairman STOKES. Was Panitz there during that period of time?
Mr. MCWILLIE . Pardon me, I am almost positive that he was.
Chairman STOKES. That he was?
Mr. MCWILLIE . That he was working in Havana .

35-379 0 - 79 - 15
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Chairman STOKES . What type of work did Panitz do?
Mr. MCWILLIE . He was a casino worker.
Chairman STOKES . And for which casino?
Mr. MCWILLIE . I think he worked at the Capri.
Chairman STOKES . Now, did I understand you to say earlier that

you took Ruby back to the airport?
Mr. MCWILLIE. I am sure I did, yes, sir; I would do that, yes, sir.
Chairman STOKES. And where was he going when he left?
Mr. MCWILLIE . He was going back home, he said, to Dallas.
Chairman STOKES . And do you know whether or not he did go

back home to Dallas?
Mr. MCWILLIE . I would have to say he did. There was no way I

would know but I would have to say he did go back to Dallas .
Chairman STOKES . Now, you have told us that Panitz was in

Havana at the same time you and Ruby were there?
Mr. MCWILLIE. I would have to say so, yes.
Chairman STOKES . Is it possible that Panitz was not there and

that he was in Miami and that you called him?
Mr. MCWILLIE. No, I don't think so .
Chairman STOKES . Mr. Chairman, I ask that an exhibit marked

JFK F-587, which is an interview with Meyer Panitz, be entered
into and made a part of the record at this point.
Mr. PREYER . Without objection, JFK exhibit F-587 is ordered into

the record at this point.
[The above referred to JFK exhibit F-587 follows:]
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Chairman STOKES . Would counsel hand me that exhibit?
Mr. McWillie, this exhibit is an FBI interview of Meyer Panitz in

which Panitz says that he had known McWillie from Dallas, Tex.
Panitz says he contacted Ruby at Wolfie's Restaurant at Twenty-
first Street and Collins, Miami Beach, Fla . Panitz believes Ruby
was in Miami Beach 2 or 3 days and visited with Ruby on two
occasions . Panitz recalls Ruby said he had been in Cuba on a
pleasure trip and was returning to Dallas, Tex.
Panitz does not recall the hotel room Ruby stayed in while in

Miami Beach . Panitz does not recall the month he saw Ruby but is
somewhat certain it was in the summer of 1959 . Panitz had no
knowledge of possible Cuban connections on the part of Ruby but
that, he says Panitz received a phone call from McWillie and
McWillie was then working in Cuba.
McWillie advised Panitz that Jack Ruby had visited him in Cuba

and was then in Miami Beach.
Having heard what Mr. Panitz told the FBI about your calling

him, would you now change your statement that Panitz was
then--
Mr. MCWILLIE. I thought he was in Cuba. I didn't know he was

in Miami. I thought that Panitz was in Cuba because I know he
worked there.
Chairman STOKES . What then would have been your reason for

calling Panitz and letting him know that Jack Ruby was going to
be there?
Mr. MCWILLIE. If I called Panitz, I don't recall it . I don't recall a

conversation with Panitz in Miami.
Chairman STOKES . You don't recall having called Panitz?
Mr. MCWILLIE. No, Sir ; I do not .
Chairman STOKES . This doesn't refresh your recollection either?
Mr. MCWILLIE. No, Sir. I thought Panitz was in Havana when

Ruby was over there, and I still think he was .
Chairman STOKES . Did Ruby carry anything to Panitz for you?
Mr. MCWILmE . Did he carry anything to Panitz?
Chairman STOKES . To Panitz for you?
Mr. MCWILLIE. No, Sir .
Chairman STOKES . Now, you have told us that, to the best of your

recollection, you cannot recall Jack Ruby leaving the country and
coming back in again?
Mr. MCWILLIE. No, Sir. No, I never saw him again after he left

Cuba.
Chairman STOKES . Now, I ask again, Mr. Chairman, that we

direct the witness' attention to JFK exhibits F-583 and F-584
which have been referred to earlier.
Mr. McWillie, I would direct your attention to the left-hand card

of JFK exhibit F-584, which indicates that Jack Ruby left Havana
on September 11, 1959.

I also direct your attention to the card on the right which is the
back side of the card showing at the bottom of the photographic
blowup of JFK exhibit F-583, which indicates that Jack Ruby
entered Cuba on September 12, 1959, left again on September 13,
1959 . The front side of that card shows that on that trip that Jack
Ruby had come from Miami, therefore, the two cards taken togeth-
er show that Jack Ruby left Cuba on September 11, 1959, that he
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went to Miami, returned to Cuba on September 12, and then going
on to New Orleans on September 13 .

In addition to that, the committee has a letter here from Immi-
gration Service which was sent to this committee, which confirms
the fact that Jack Ruby left Cuba on September 11, 1959, went to
Miami, returning on September 12 and going on to New Orleans on
September 13 .
Mr . Chairman, I would like this letter from INS entered into the

record at this time as JFK exhibit F-589 .
Mr . PREYER. Without objection, JFK exhibit F-589 is entered into

the record at this time .
[The above referred to JFK exhibit F-589 follows :]
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Chairman STOKES . Now, Mr. McWillie, let me ask you, in light of
this additional documentation with reference to Mr. Ruby's trips,
does this in any way refresh your recollection?
Mr. MCWILLIE. I think you said, sir, that, didn't you say that he

came in on the 5th of August and left on the 11th? Did you say
that?
Chairman STOKES . On the 8th was the original trip, the docu-

ment shows.
Mr. MCWILLIE. From the 5th to the 11th? That was 6 days . That

is the only time that I have seen Jack Ruby in Cuba . I thought
when he left there he went right straight home to Dallas . I had no
idea why he went to New Orleans.
Chairman STOKES . You have no knowledge of such trip?
Mr. MCWILLIE . No, sir; none whatever .
Mr. SAWYER. Would you yield?
Chairman STOKES . Yes.
Mr. SAWYER . I think there is confusion. He said arrived on the

8th and left on the 11th . It was the 8th of August and he left on
the 11th of September, so it was not 6 days as the witness--
Mr. MCWILLIE . I thought the first time you said it, he got there

the 6th of August and left on the 11th of August. You didn't say
that?
Chairman STOKES . Sir, we will try and clear it up .
Mr. Shapiro, would you again approach the easel?
Mr. MCWILLIE. Because I know for a fact he wasn't there over 6

days when he visited me.
Chairman STOKES . We will have the
Mr. MCWILLIE . I couldn't have stood it that long.
Chairman STOKES . We will have the gentleman try to clear it up.

[Laughter.]
Mr. Shapiro.
Mr. SHAPIRO. These cards here indicate a trip on Jack Ruby

entering Cuba on August 8, 1959, and leaving on September 11 .
Therefore, the card indicates that Jack Ruby was there for a period
of 1 month and 3 days.
Mr. MCWILLIE . No way, he wasn't there not over 6 days . I took

him to the airport.
Chairman STOKES . Mr. McWillie, does that clear it up?
Mr. MCWILLIE . That is clear all right but that is not right,

because when he came to visit me he stayed 6 days at the most, he
stayed 6 days and there is some foulup with that ticket or some-
thing, If he had stayed there a month, I would say a month, I
wouldn't be ashamed to say it . Jack Ruby was the kind of fellow
that 6 days would be long enough to be around him. I am sure he
wasn't there a month. [Laughter.]
Chairman STOKES . You are pretty sure then?
Mr. MCWILLIE. I am riot trying to be smart, sir.
Chairman STOKES . I understand .
Mr. MCWILLIE. I am telling it like it is .
Chairman STOKES . Did you ever ask Mr. Ruby to get you four

guns from Ray Brentley's gun store and send them to you in Cuba?
Mr. MCWILLIE. No, Sir; I have been asked that a dozen times and

I didn't do that . In the first place, Jack Ruby couldn't have sent
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any guns to Cuba and I couldn't have gotten them in Cuba . If I
had, I hate to think what would have happened to me.
Chairman STOKES . You have been asked about this a dozen times,

you say. You are aware then that Jack Ruby gave this testimony to
the Warren Commission?
Mr. MCWILLIE. No, I am not aware he gave the testimony. But I

have been asked by reporters and magazine writers and different
people .
Chairman STOKES. Now--
Mr. MCWILLIE . I'm trying to think-now, who else asked me

that?
Chairman STOKES . Here is Jack Ruby's testimony to the Warren

Commission, volume 5, page 201, says that you had called Jack
Ruby from Cuba, asking him to pick up four Cobra pistols at Ray
Brentley's hardware store and send to you.

According to Jack Ruby, you were concerned about the new
regime coming in, you wanted some protection . Your testimony is
that this never happened?
Mr. MCWILLIE. This never happened, sir, and there is no way I

could call Jack Ruby and ask him to send guns over there because
every call was monitored in Havana, every call, and I would hate
to get caught with a gun in Cuba when I was there.
Chairman STOKES . How about in Las Vegas?
Mr. MCWILLIE. He sent me a gun there, yes, and I didn't take it

out.
Chairman STOKES . Sir? Pardon me.
Mr. MCWILLIE. I called him. They were having a lot of holdups

there. I was working on the late shift. I would get up at 2 o'clock in
the morning and get off at 10 and the holdup men had beaten
several fellows up because they didn't have enough money for
them, and so I called Jack and asked Jack to send me a gun out
there, and in the meantime my kids were small and my wife
wouldn't let me take the gun out and so it went back .
Chairman STOKES . So you never picked up the gun that he sent

you?
Mr. MCWILLIE. No, I never did.
Chairman STOKES. Did he get that gun from Ray Brentley's?
Mr. MCWILLIE. Sir?
Chairman STOKES. Did he get that gun from Ray Brentley's?
Mr. MCWILLIE. I think he did, yes.
Chairman STOKES . Thank you.
I have no further questions, Mr. Chairman . I yield back the

balance of my time .
Mr. PREYER . Thank you.
Are there any further questions from the members of the panel?
Mr. FITHIAN . Mr. Chairman .
Mr. PREYER . Mr . Fithian.
Mr . FITHIAN . If I may have just 1 minute with the chief counsel

before proceeding .
[A brief recess was taken.]
Mr. PREYER . Mr . Fithian is recognized.
Mr . FITHIAN . Thank you, Mr. Chairman . After you left Cuba,

what was your relationship with Jack Ruby, Mr. McWillie?
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Mr. MCWILLIE. After I left Cuba, I stayed in Miami at my moth-
er's home until about the 1st of June, and I drove from Miami to
Las Vegas . I had a job at the Cal-Neva Lodge in Lake Tahoe, Nev.
When I got to Dallas, I stayed overnight with Jack Ruby. Got up,

oh, I got in there about nine and got up at five in the morning and
left. I drove on up to Cal-Neva Lodge and went to work there on
the 15th and then I went to, after that was over in September, I
went down to Reno and was assistant manager at the Riverside
Hotel. During the period I was there, I think I got a couple letters
from Jack Ruby telling me about a new place he had and how nice
it was and this and that . He sent me some razor blades that just
came out . He seemed to be very proud of these blades, and he was
going to get a distributorship for them . I may have gotten two
letters from him, I don't know.
Mr. FITHIAN. So now, what you are saying is after you got back

to the United States, you stayed overnight with Jack Ruby, you
received a couple letters from him while you were in Reno and
that he, upon your request, sent you a gun in Las Vegas, which you
did not pick up .
Mr. MCWILLIE. This was later on, sir, this was later on after I

left Reno. I left Reno in-let me see, right before Christmas in
1962, I took my family and we drove to Miami and visited with my
mother, and then I came back to Vegas and went to work at the-
are you ready, sir?
Mr. FITHIAN. Yes .
Mr . MCWILLIE. I came back to Vegas and went to work at the

Thunderbird Hotel, I believe, in February, the early part of Febru-
ary 1963.
Mr. FITHIAN. Did you have any other personal contact with Jack

Ruby--
Mr. MCWILLIE. I'm getting to that now, sir .
Mr . FITHIAN. OK.
Mr. MCWILLIE. Then after I was there a while, I got a call from

Jack Ruby that he was having trouble with a union named the
AGVA. He wanted to know if I knew anybody who knew the
president of the union . It just so happened that I knew, a friend of
mine named Bill Miller was entertainment director for the Hilton
Hotel, I think it was. I called Bill. I managed a casino for him in
Reno. In the meantime, he left and went to Vegas, and I called Bill
and I said, Bill, I have a friend of mine in Dallas who has some
trouble with the AGVA, it is some kind of an entertainment union.
I said he wants to know if you know if I know anyone who knows
the president, and I am calling you on account of that and if you
could help him, I would appreciate it .

I didn't hear any more from Bill Miller, but a couple days later,
the next day maybe, I got a call from Ruby. He was just thanking
me overwhelmingly . Well, he must have called me five or six times
during that period thanking me for getting this straightened out
for him. It must have been a minor thing; I don't know.
Mr. FITHIAN. Let me see if I understand you correctly. He called

you once to ask if you could help out with the American Guild of
Variety Actors problem, and you made a call to Bill Culler, did you
say
Mr. MCWILLIE. Bill Miller .



Mr. FITHIAN. Miller .
Mr. MCWILLIE. He called me from Dallas .
Mr. FITHIAN. And you made one call and then dismissed it from

your mind and then for five or six or seven additional calls, Ruby
called you to--
Mr. MCWILLIE . He called me every day for 4 or 5 days after that

thanking me every time . I finally told him, I said, Jack, forget it. I
said, I just did you a favor. I'd do it for anybody, and then that was
it .
Mr. FITHIAN. Did he know in advance that you had this connec-

tion that could do him some good? I am curious as to why he called
you on a labor matter.
Mr. MCWILLIE . I don't really know, sir. He just probably thought

I could help him with it. I don't know why he thought that, but he
called me anyway .
Mr. FITHIAN. Did anyone else ever tell you or did you ever learn

that Jack Ruby had contacted other people in regard to the AGVA
dispute, the labor dispute?
Mr. MCWILLIE. No. sir. He had contacted other people? If he did,

he didn't tell me.
Mr. FITHIAN. Did anyone else that Jack contacted contact you

and let you know that Jack was having this problem?
Mr. MCWILLIE. No, no . The only time I ever heard of it was when

he called me.
Mr. FITHIAN. The only input you had or the only indication you

had of the labor problem was a single phone call from Jack Ruby.
Mr. MCWILLIE. That's right, and I told him that I didn't know

who the president was, but I thought I knew a man that would
know. Incidentally, this man was a very good friend of mine and he
got very upset about it, about me having Ruby call him and what
happened. I told him, I said, well, I didn't know he was that kind of
a fellow which I didn't.
Mr. FITHIAN. What was your reaction when you learned that

Jack Ruby had shot Oswald?
Mr. MCWILLIE. Well, I tell you, like I said I was working late at

night and I was in my bedroom asleep and my wife had a radio or
a TV in the kitchen . She came running in the room waking me up.
She said, "My gosh, come in the kitchen, she said, someone just
shot Oswald," and jokingly I said, "I hope its no one I know." We
went in the kitchen and the announcer said a man named Segal
had shot him. I said, "Well, I don't know him," laughing. All of a
sudden, they said, "We made a mistake, it was a man named Jack
Ruby." I said, "Oh my God, I know this man, my goodness." I told
my wife, well, now, the FBI will be out here. Sure enough, in about
3 hours, the FBI came out .
Mr. FITHIAN. Besides your wife and the three FBI agents, who

were the other people you talked to, after Ruby shot Oswald, about
this, about the fact you knew Ruby and he had shot Oswald?
Mr. MCWILLIE. Well, several people brought it up that I knew

him. I don't know who they were. I said isn't this an awful thing to
know someone like this and have to go through all this problem
over nothing? That's about the only thing I ever said. It has been
an ordeal for 15 years.
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Mr. FITHIAN. Mr. McWillie, in your deposition to the committee,
you indicate that you participated in the Fair Play for Cuba Com-
mittee, is that correct?
Mr. MCWILLIE. Sir?
Mr. FITHIAN. You indicated in your deposition to the committee,

I believe, that you participated in the Fair Play for Cuba Commit-
tee, is that correct?
Mr. MCWILLIE. Before I left here, I was going to get that straight-

ened out . It is on page 121, I think, of paragraph 11 or 12 ; is that
right? Do you have it in front of you?
Mr. FITHIAN. I believe you are correct in your citation .
Mr . MCWILLIE . Sir?
Mr. FITHIAN. I believe you are correct in your citation .
Mr . MCWILLIE. Do you want me to read it to you?
Mr. FITHIAN. I will be happy to have you straighten it out, if you

can .
Mr . MCWILLIE. I think it is page 121 . It says "Subsequent to your

returning to the United States--"
Mr. FITHIAN. Could you just get the microphone a little closer?

Thank you .
Mr. MCWILLIE. It says, "Subsequent to your returning to the

United States, you were involved in an incident at Miami Airport,
is that correct?"
Subsequent, that means after I left Cuba ; right?
Mr. FITHIAN. Right.
Mr. MCWILLIE. And I answered, "That's right."
"Is it fair to characterize you as anti-Castro?" And the answer

here is, which is untrue, "I was in an outfit called Fair Play for
Cuba . I am not proud of it . But, I was just mad."

I think they got that mixed up . The fellow I had the altercation
with was with the Fair Play, an organization named the Fair Play
for Cuba . Could that be taken out of this record because I didn t
say that I was with the Fair Play--
Mr. FITHIAN. I believe I have been informed by the staff that the

"he" in the transcript when it got transcribed was attributed to
you and actually it was the person with whom you had some
differences-we will correct the record .
Mr. MCWILLIE. Will this be changed?
Mr. PREYER . Your explanation will be made a part of the record

and the record will be corrected .
Mr . MCWILLIE . It will be changed . Thank you, sir .
Mr . FITHIAN. I just have one other quick area to explore and

then I will be done.
Mr. McWillie, do you know Earl Ruby?
Mr. MCWILLIE. Earl Ruby. I don't know him intimately . I have

seen him a couple times.
Mr. FITHIAN. When did you meet him?
Mr. MCWILLIE. I met him about 7 or 8 months ago. He came by

the place where I worked and I looked around and there was a
little fellow walking in the pit, we call it the pit . He walked up to
me and he says, are you McWillie? I said yes, I am. And he said,
well, I'm Earl Ruby. Well, I like to fell out when he told me he was
Earl Ruby, but I had never seen him before in my life and that was
the last person in the world I wanted to see . I said-he said, I am



239

here, I'm making a documentary for one of the networks-NBC or
one of them-and how have you been and this and that. I finally
told him, I said, Earl, if you don't mind, would you just get out of
here and let me alone .

I have had enough problems knowing your brother, and I don't
want any more problems .
Mr. FITHIAN . And is that the only time you met Earl Ruby then?
Mr. MCWILLIE. That's the only time I ever met him, yes .
Mr. FITHIAN. Did Jack ever mention his brother, Earl, to you to

1959?
Mr. MCWILLIE. Did he ever mention him to me?
Mr. FITHIAN . Yes .
Mr. MCWILLIE. The best I remember it, he had a brother named

Sam, I believe . I'm not positive . But, I am sure he had two broth-
ers. He was a little skinny fellow and was ill in some way. He had
a sister and he told me that she was ill . He never explained it, I
don't know what illness she had or they both had .
Mr. FITHIAN . Thank you, Mr. Chairman. I have no further ques-

tions.
Mr. PREYER . Are there any further questions from the panel? If

not, Mr. McWillie, under the rules of the committee, when the
questioning of a witness is completed, the witness has the right to
take 5 minutes to explain anything about his testimony that he
wishes to explain or to clarify or to just tell the committee any-
thing he wants to . Is there anything further that you would like to
say to the committee? If so, you will be recognized at this time .
Mr. MCWILLIE. Here is a question on page 121 . "Subsequent to

you return to the United States, were you ever approached by
individuals regarding assassinating Castro?" And it took me by
surprise and I said, Oh, my God, no, because I never was there .
This was the last question that was asked me as I was getting
ready to leave the room, if Mr. Purdy will recall, as I was putting
my coat on, I got up and was going out to leave, I am sure that he
asked me this question and it was so absurd that I-it astounded
me because I wouldn't assassinate a flea .
Mr. PREYER . Do you wish to make any further comment on your

answer to that question?
Mr. MCWILLIE. What, sir?
Mr. PREYER . Do you wish to say anything further about that

question at this time?
Mr. MCWILLIE. Sir, I can't hear you . I'm sorry .
Mr . PREYER . Do you wish to add to your answer at this time

anything further you want to say about that?
Mr. MCWILLIE. No, sir .
Mr . PREYER . Do you have any other comments that you wish to

make, Mr. McWillie, on anything?
Mr. MCWILLIE . On anything pertaining to this thing?
Mr. PREYER . Yes.
Mr. MCWILLIE . Not that I know of, sir .
Mr . PREYER . All right . Thank you . If there are no further ques-

tions, Mr. McWillie, you will be excused at this time . Thank you
for being with us .

[Witness excused.]
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Mr. PREYER . The Chair will recognize Mr. Blakey . You are ex-
cused at this time, Mr. McWillie.
Mr. MCWILLIE . Congressman, am I free to go back home?
Mr. PREYER . You are free to go, Mr. McWillie . Thank you .
Mr. MCWILLIE. I'm sorry I could not hear you any better than I

did .

NARRATION BY G. ROBERT BLAKEY, CHIEF COUNSEL AND
STAFF DIRECTOR

Mr. BLAKEY. Thank you, Mr. Chairman.
Obviously there is not much to be learned from Mr. McWillie's

testimony, but we do know certain things. First, McWillie was an
associate of Jack Ruby. Second, McWillie may have been associated
with Santos Trafficante, that is, at least if Trafficante had an
entrance in gambling casinos in Havana, though the extent and
nature of that relationship is as yet unclear and, third, there may
be a possibility, just a possibility of an association or at least one
meeting between Jack Ruby and Santos Trafficante himself. So
who is Santos Trafficante? What is his background? Who are or
were his associates? This was obviously some thing that the com-
mittee could not avoid getting into and, of course, it did, as these
hearings are designed to illustrate .
But before deciding whether or not to hear from Mr. Trafficante

himself, it may be useful to hear the testimony of two other men
who may have been associated with Santos Trafficante . The first
must be summarized for the record, since he was an American
intelligence agent assigned to operations in Florida in the early
1960's and he cannot publicly appear, otherwise his identity would
be revealed . On September 25, 1978, a sworn statement was given
to the committee by a retired official of the CIA.
Mr. Chairman, I would ask that it be entered into the record at

this point as JFK exhibit F-600 .
Mr. PREYER . Without objection, it is ordered into the record at

this point as JFK exhibit F-600.
[JFK exhibit F-600 was received into the record and follows:]




